
İÇİŞLERİ Bakanı Süleyman Soylu, Anayasa
Mahkemesi (AYM)’nin Hendek olayları sıra-
sındaki bildiriye “Düşünce özgürlüğü” demesi-
nin yanlış olduğunu belirtti. Soylu, sadece An-
kara’da bin 600 FETÖ’cü tespit ettiklerini vur-
guladı. Öte yandan Cumhuriyet gazetesinin Ars-
lan'ın yanında yayın yapması dikkat çekti. 11'de
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Vatan�savunması�ve
destansı�direniş:�800�

Heyet, toplant�ya Vatan Partisi �stanbul �l Ba�kanl���’nda kat�ld�.

Sayfa

9
İmza

kampanyası

VATAN Partisi Genel Başkanı Doğu Perin-
çek, Çin heyetinin Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın
Birleşmiş Milletler'deki 'Yeniden Asya' girişimini
çok olumlu karşıladıklarını söyledi. Perinçek,
heyetin “Amerika'nın, Türkiye ve Çin'e yönelttiği
tehditler, güvenlik alanında iki ülke için güçlü
bir dayanışmanın zeminini oluşturuyor. PKK gi-
bi etnik temelli bölücü Kürt örgütleriyle hiçbir
zaman görüşme yapmayacağız. Teröre karşı
mücadelesinde Türkiye'yi tam olarak destek-
liyoruz” dediğini aktardı. 10'da
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GAZİANTEP'te başlayan ve
27 Eylül'e kadar sürecek
olan TEKNOFEST'te 100 bin-
den fazla genç yarışıyor. Sa-
nayi ve Teknoloji Bakanı
Mustafa Varank, “Bakanlı-
ğımızın tüm politikalarını Mil-
li Teknoloji Hamlesi vizyo-
nuyla şekillendirip hayata
geçiriyoruz” dedi. TEKNO-
FEST Yönetim Kurulu Baş-
kanı Selçuk Bayraktar da
konuşmasında Vecihi Hür-
kuş ve Nuri Demirağ'ın pro-
jelerini hatırlattı, “Serüveni-
mizin yeniden doğuş hika-
yesi” dedi. 8'de

VATAN
EMEK 

NAMUS
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BAŞYAZI

Destek olun
koşalım! 
Aydınlıkçılar için temel ilkedir: Haber gö-

rev belirler! 
Haber üzerinden mücadele yürütürüz.

Haberle güç toplarız. Haberle önümüzü aça-
rız. Haberle birlikte süreçlere yön veririz.

Haberin kokusunu almamızı sağlayan teo-
rik kavrayış Aydınlık’ı diğer gazetelerden
farklı bir noktaya getiriyor. 

Aydınlık 1921’den gelen tecrübesi ve mü-
cadele hattının en önünde olması sebebiyle
ABD’nin terör devleti planını 40 yıldır yazan,
FETÖ tehdidini önce gören, ekonomideki çık-
maza ısrarla işaret eden öncü gazete oldu. Bu-
gün herkesin vurguladığı Mavi Vatan kavra-
mı da ilk kez gazetemizin sütunlarında dile ge-
tirildi. Türkiye’nin 2014’ten itibaren yeni bir sü-
rece girdiğini de Aydınlık’tan duyurduk.

Aydınlık yazı işleri masası bir sorumluluk
masasıdır. Buna Fethi Sekin gazeteciliği di-
yebiliriz. 

Şehit Fethi Sekin’i silahlı teröristin üzeri-
ne koşarken hatırlıyoruz. Aydınlıkçılar işte bu
ruh haliyle çalışmaktadır. 

Vatan savaşımıza yönelik yıkıcı girişimleri,
FETÖ ve PKK’nın siyasi partiler içerisindeki
çalışmalarını ve kamu kaynaklarını yağmala-
yan çıkar gruplarını haberleştirdikçe ve üze-
rine yürüdükçe kendimizi adliyede buluyoruz. 

Dosyalarla tek tek uğraşmak mesaimizin bir
parçası. Fakat son dönemde davaların ve ce-
zaların kesinleşme kararları üst üste geldi. Yü-
rümemizi engelleyecek ağırlıkta zincirler ayak-
larımızda.

‘Yarının tarihini’ yazmaya devam edebil-
memiz için bu yükten kurtulmamız gerekiyor.
Bunu ancak siz değerli okurlarımızla birlikte
yapabiliriz. 

Katkılarınızı, gazetemizin sahibi olan Gö-
rev Vakfı hesabına bekliyoruz. 
İletişim Gönüllüleri ve Görevlileri Vakfı 
Vakıfbank Beyoğlu Şb.
IBAN: TR78 0001 5001 5800 7304 7875 29

�� MUSTAFA İLKER YÜCEL ilkeryucel@aydinlik.com.tr

'Terörle mücadelede 
Türkiye'yi destekliyoruz'

Yüzde 41'ini
ben attım

SOYLU’DAN ARSLAN'A:

AYM�Başkanı�Arslan'ın�Polis�Akademisi�Başkanlığı
yaptığını�hatırlatan�Soylu,�‘Aldığı�komiser�yardım-
cılarının�yüze�41’ini�ben�FETÖ’den�ihraç�ettim’�dedi

ABD Büyükelçisi David Satterfield,
Türkiye’nin ABD’li ilaç şirketlerine
borcunu ödememesi durumunda
şirketlerin Türkiye’ye ilaç satmayı
durdurabileceğini açıkladı. Türk
Eczacılar Birliği Başkanı Erdoğan
Çolak, bunun modern ilaç am-
bargosu olduğunu söyledi. 4'te

ABD'den ilaç tehdidi 

İstanbul sallandı: 4.2 3’te

Kavuk nereye? ÖZGÜR BURSALI'nın
yazısı 2'de

Çin Komünist Partisi’nin önerisi üzerine Vatan Partisi ile Çin Komünist Partisi yetkilileri önceki gün 
videokonferans yöntemiyle görüştü. Vatan Partisi heyetine Genel Başkan Doğu Perinçek, Çin Komünist Partisi 

heyetine Çin Halk Cumhuriyeti Uluslararası İlişkiler Bakan Yardımcısı Zhu Rui başkanlık etti. Görüşmede Ethem Sancak
Ak Parti adına gözlemci olarak bulundu ve bir konuşma yaptı. Perinçek, görüşmede şu önerileri yaptı:

Türkiye’nin Pekin’de
artan önemi

ADNAN AKFIRAT'ın yazısı 14'te
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ÖZGÜR BURSALI / Vatan Partisi Öncü
Gençlik Genel Başkanı

GEÇEN günlerde, geleneksel Türk
tiyatroculuğunun, Hasan Efendi’den
bu yana, çok özel bir simgesi olarak

kabul edilen kavuğun Rasim Öztekin’den,
Şevket Çoruh’a devredilişini izledik. Ka-
vuk, Türk tiyatrosunun karakterini, kültü-
rünü, mirasını taşıması bakımından herkesin
ortaklaştığı bir sembol. Kavuk, Hasan Efen-
di’den İsmail Dümbüllü ustaya, ardından Mü-
nir Özkul ustaya, sonrasında Ferhan Şensoy
ustaya ve son olarak Rasim Öztekin’e dev-
rolmuştu. Kavuğun Rasim Öztekin’den Şev-
ket Çoruh’a devredilmesi, devrediliş biçimi,
kavuğun yeni sahibi pek çok tartışmayı önü-
müze getirdi. 

NAYLON TORBADAKİ KAVUK
NEREDE?

Devir teslim töreni, İstanbul Büyükşehir Be-
lediyesi (İBB)’nin sponsorluğuyla Harbiye
Cemil Topuzlu Açık Hava Tiyatrosu’nda ya-
pıldı. Törende etkinliğe katkı sağlayan Ekrem
İmamoğlu oturdu. Sosyal medyada, internet
sitelerinde kavuktan çok İBB’nin katkıları ko-
nuşuldu, parlatıldı. 

Bir önceki kavuk devir teslim törenine Ses
Tiyatrosu’nda katılmıştık. O salondaki mü-
tevazılığın ihtişamını unutmak mümkün
değil. Büyük usta Münir Özkul’un kavuğu bir
naylon torbada teslim ettiğini, teslim alan
Ferhan Şensoy’dan öğrenmiştik. Dümbüllü
de aynı kavuğu bir tiyatro oyunu sonrası ku-
lise gelip vermişti Münir Özkul’a. Bugünkü
kavuk devir teslim töreninin, İBB’nin ve Ek-
rem İmamoğlu’nun bir reklam kampanya-
sına malzeme edildiğini görüyoruz. Tiyatro,
“sponsorunun” tanıtım aracına dönerse, ti-
yatro olmaktan çıkar. Sponsorunun iklimi-
ne dönüşür. Bu yüzden Münir Özkul’un Fer-
han Şensoy’a uzattığı o naylon torbada sa-
dece kavuk değil, Türk tiyatrosunun ve ti-
yatrocusunun karakteri, sadeliği, gösterişten
ve reklamdan uzak yaşam biçimi ve bunla-
rın biriktirdiği mutluluklar vardı. 

Kavuğun teslim ediliş biçimi bir yana, ka-

vuğun kimliği açısından da yeni durumu de-
ğerlendirmek gerekiyor. Kavuk, Türk tiyat-
rosunu sırtına alacak, ileri bir seviyeye taşıyacak
aynı zamanda muhalif olacak bir komiğe dev-
redilir diyor Ferhan Şensoy ve ustaları. 

Buradaki “muhalif” tanımı bugünkü anla-
mını taşımıyor.

Örneğin Ferhan Şensoy bir muhalifti.
Özal’a itiraz ediyordu, yani Amerika’ya. Tür-
kiye’nin esir edilmesine muhalefet ediyordu.
Anti emperyalistti, cesurdu. Bugünkü “sınır ta-
nımayan muhaliflerin” sus pus olduğu en
zorlu dönemlerde, Aydınlık Gazetesi’ndeki ya-
zılarını unutmak mümkün mü? Yine üstün ya-
ratıcılığı, hayran kaldığımız zekâsı, eserleri, dev-
rimci tavrı ve aydın sorumluluğuyla birlikte…
Bu açıdan kavuk bir kimlikti.

Şimdi kavuğu teslim alan Şevket Ço-
ruh’un Kadıköy’de bir tiyatro sahnesi var.
Tiyatro için emekleri mutlaka vardır. An-
cak daha çok dizi oyunculuğuyla, on beş
yıldır süren Arka Sokaklar’daki rolüyle ta-
nınıyor. Bir de meşhur olan, ilginç gülü-
şü… Ferhan Şensoy usta, kavuk kendi-
sindeyken yaptığı bir konuşmada, “kavu-
ğu dizi oyuncusuna devredemem, Hasan
Efendi’nin Dümbüllü’nün kemikleri sız-
lar” diyordu. Biz bu kısmı, Rasim Özte-
kin’in tercihini de geçelim. Şevket Ço-
ruh’un sahnedeki niteliğini ve özelliğini de-
ğerlendirmeyi izleyicilerin takdirine ve us-
talara bırakalım. 

YENİ MODA: TÜRKİYE’YE
MUHALEFET

Şevket Çoruh kavuğu teslim aldıktan
sonra, “muhalif” olduğunu kanıtlamak üze-
re kurulu bir konuşma yaptı. Cebin çıkardı-
ğı kâğıttan okuyarak yaptığı konuşmasına gü-
lünmeyen esprilerini de serpiştirdi. Hem ko-
mik hem muhalif olmalıydı. Kural buydu. An-
cak ikisi de olamadı. Tek ve gerçek bir mu-
halefet vardı; o da Türkiye’ye muhalefet. Sis-
temin sanatçısı, sistemle çatışması varmış gi-
bi davranıp, güya kafa tutup sisteme karşı bir
racon geliştirecektir. “Hak, hukuk adalet,” sis-
teme karşı en popüler kafa tutma argüma-
nıdır. 

Türkiye’de adalet yok, hukuk yok diye
başladı konuşmasına. Tiyatrocuların “sahne-
lerde değil, mahkeme salonlarında arz-ı en-
dam” ettiğinden bahis açtı. Modayı yakalamıştı.
Cezaevindekilere özgürlük konuşması yapılı-
yordu adeta. Demirtaş’ı saymazsak, hapisha-
nede bir “tiyatrocu” da yoktu.

KADIKÖY’ÜN ENTELEKTÜEL
MEVZİLERİ

Şevket Çoruh’un konuşmasında vatan yok,
Mehmetçik yok, Türkiye’nin gerçekleri yok.
ABD’ye karşı savaş yok, vicdan yok. Ama mu-
halif olmanın ona verdiği görevler var. Hal böy-
le olunca, pek muhalif tiyatrocu, bu kelimele-
rini ağzına alamıyor, alamaz da. Çünkü Kadı-

köy’ün entelektüel mevzilerinde bu kelimeler
kapı dışarı edilir, horlanır. Kaba bulunur. Pek
tabii adalet, hak, hukuk gibi moda muhalefet
kavramları sırça köşklerin tepelerinde bey-
efendilerin teninde tatlı bir rüzgâr gibi eser.
Amerikan suflörleri “adalet” diye fısıldar, on-
lar da oynar. Yine dizi setlerinden HDP-PKK
listelerinden meclislere fırlayan Barış Atay’ın
bu konuşmayı en önde alkışlaması da anlam-
lıdır. Kime hukuk, kime adalet? Hapishanede
kimler var? Yanıtını bütün millet biliyor. 

SANATÇININ TOPRAĞI

Peki bu tiyatroculuk, milletimizin yüre-
ğine değebilir mi? Estetiğini, yetenekleri-
ni, güzelliklerini Türkiye’nin verdiği sava-
şa sürmeyen sanatçı, bu milletin sanatçısı
olabilir mi? Fikret Otyam kimlerin gözle-
rini çizdi, Levent Kırca kimin sesi oldu, Hü-
seyin Haydar hangi toprağın şiirlerini ya-
zıyor? Hepsinin eserlerinde bu savaşı ve-
renlerin, milletimizin alın teri var. Genel
Başkanımız Doğu Perinçek, sanatçı ve va-
tan ilişkisini "Ağıtlar toprak üzerinde yakı-
lıyor, gözyaşları o toprağa damlıyor, yetimler,
topraktan yetim oluyor, ırmaklar toprağı ya-
rarak akıyor." cümleleriyle anlatıyor. Çün-
kü toprakta gönül var, emek var, vatan var.
Sanatçının önce toprağı olacak.

ERKAN YÜCEL’İN RÖMORKU

Sanatçı nerede mevzilenecek? Soru bu-

dur. Kavuğun, sahne dekorunun, perde-
nin, tiyatronun değerini bu sorunun yanıtı be-
lirler. Erkan Yücel'in köy köy gezerek trak-
tör römorkundan oluşturduğu sahnesi, bu
yüzden dünyanın en kıymetli sahnesidir.
Çünkü en gerçekçi mevzidir. O traktör sah-
nesinde vatan vardır, emek vardır, halka ve
hakikate bağlılık vardır, devrimcilik vardır.
Sponsoru da halktır. Dizi setlerinden fırla-
yan "adalet çağrısı" da bir tercihtir ve kıymeti
bellidir. Orada samimiyet yoktur, sahte al-
kışlar vardır.

Kavuk büyük ustaların ardından Münir
Özkul, Ferhan Şensoy ustaların ellerin-
deyken kavuktu. O Kavukta bastığımız
toprağın kokusu vardı. Tiyatronun tertemiz
aşkı ve karakteri vardı.

Umarız bu büyük geleneğin simgesi, yeni-
den özüne kavuşur. 

Yoksa "Arka Sıradakilerin" alkışlarıyla,
"Arka Sokaklar'da" kaybolup gidecek. 

Kim bilir, belki kavuk başa geçince, baş
akıllanır. Şevket Çoruh, çevresinin ona yük-
lediği misyondan değil, toprağından güç
alarak tiyatro yaşamına devam eder, Türk ti-
yatrosunu başka bir noktaya taşır, kavuğun
kerametini keşfeder, verdiği emek değerle-
nir, biz de mutlu oluruz. Ancak kavuk gitse
de Erkan Yücel’den miras Traktör Rö-
morku var. Hala ilk günkü gibi sağlam.
Şimdi pasları da siliniyor. Tekerlekler yeni-
den dönecek. Çünkü Türkiye ayağa kalkıyor. 

ALİ KARŞILAYAN / Merkez Eğitim

Bürosu Sekreteri

1978 YILINDA PKK kuruluncaya kadar
olan dönemde Apocular olarak biliniyordu.
“Apocular, Güneydoğu’da 1980 öncesinde
Türkiye İşçi Köylü Partisi’nin beş önemli ön-
derini pusular kurarak şehit etmişlerdir. Ga-
ziantep İl Başkanımız Zeki Ön, Tunceli il
örgütü yöneticilerimizden Adil Turan,
Kahramanmaraş ve Pazarcık yöneticilerimiz
Mehmet Ongan ve İnan Özdemir, Nazimiye
İlçe Başkanımız Hasan Erkılıç bulunduk-
ları alanda herkesin sevdiği ve saydığı ön-
der nitelikli devrimcilerdi. Onlar dışında bir-
çok arkadaşımızı yaralamış; günlük Aydınlık
gazetesi taşıyan kamyonları güvenlik güç-
lerinin desteğiyle yakmışlardır… Türkiye
devrimcilerini bölgeden fizik olarak tasfi-
ye etme ve bölgeyi ayrılıkçılığa ve kaçınıl-
maz olarak emperyalizme gericiliğe açma
operasyonu böyle başlamıştır.

Bu operasyon yalnız PKK’nın diğer sos-
yalist örgütlere düşmanlığıyla açıklana-
maz. Gladyo’nun bu düşmanlığı kışkırttığı
ve uygulamaya destek olduğu ortadadır. O
nedenle Apoculara o dönemde ‘Doğu’da-
ki MİT’ tanısı konmuştur. MİT ile ilişkile-
ri üzerine özellikle eski PKK yöneticileri-
nin açıkladığı somut bilgiler yayımlandı.(1)                                                                                                

KONTGERİLLA’NIN DEVLETİ ELE
GEÇİRME OPERASYONU 

Kontrgerillacılar ilk adımlarını atmışlar
ve bir siyasi partide güçlerini birleştirmiş-
lerdi. Milliyetçi Hareket Partisi. Bugün
için Türkeş’in tek başına iktidar olması
mümkün değildi. Böylece Adalet Partisi
(AP), Milliyetçi Hareket Partisi (MHP),
Cumhuriyetçi Güven Partisi (CGP) ve Mil-
li Selamet Partisi (MSP)’nin 1975 yılında
kurduğu 1. Milliyetçi Cephe Hükümetiyle
MHP’yi güçlendirmeyi ve yarın diğerlerine
tekmeyi vurarak tek başına iktidara otur-
mayı hesapladılar…

Türkeş’in 12 Mart 1971 döneminde
TSK içinde kurduğu ırkçı-milliyetçi cunta

şimdi iktidara ortak olmanın olanakların-
dan yararlanarak hızlı bir örgütlenme ça-
lışmasına girişecekti…

Ekim 1975’te Senato üçte bir yenileme
seçimleri yapılacaktı. Seçimler MC (Milli-
yetçi Cephe Hükümeti) için bir niteliğin-
deydi.

Eylül ayında toplanan Milli Güvenlik Ku-
rulu, Türkeş’in “Asayiş Planı”nı kabul et-
ti. Planın özü halk üzerindeki baskıların ar-
tırılmasıydı…

ASAYİŞ PLANI’YLA KANLI
SALDIRILAR 

Seçimlerden sonra Türkeş’in “Asayiş
Planı”nın uygulamaları başladı.

Genel Kurmay Başkanı Org. Semih

Sancar, “Cumhuriyeti koruma”,”Milli bü-
tünlük” gibi sözlerin arkasında halka yö-
nelttiği tehditleri sıklaştırdı. Buna paralel
olarak komandolar (MHP’nin silahlandır-
dığı gençler), gençliği hedef alan saldırıla-
rını artırdılar. Komando saldırılarının iki
amacı olduğu görülüyordu:

Hedef gözetmeksizin doğrudan doğru-
ya topluluklara saldırarak, gençlik kitlesi-
nin tümünü yıldırmak.

Tek tek gençleri pusuya düşürüp öldü-
rerek gençlerin gözünü korkutmak.”(2) 

KONTRGERİLLA’NIN DARBE
GİRİŞİMİ

“Erken seçim kararı (5 Haziran 1977)
Türkiye’deki büyük siyasi güçlerin MHP’ye

karşı ilk ciddi tavır alışlarıydı. MHP ikti-
dardan düşürülmesini, komandoların baş-
ta ordu olmak üzere devlet kurumlarından
uzaklaştırılması izleyecekti. Seçimden son-
ra kurulacak MHP’siz ve MSP’siz bir hü-
kümet bu operasyonu gerçekleştirecek-
ti… Erken seçim kararıyla birlikte Türkeş’in
ordu içindeki komplolarına darbe vuran
ikinci bir uygulama daha gerçekleşti. 1977
Mart ayında Genelkurmay Başkanı Ong.
Semih Sancar’ın görev süresi doluyordu.
Türkeşçi cuntanın planına göre, bu tarihte
Sancar, Genelkurmay Başkanlığından uzak-
laştırılacak, yerine Org. Namık Kemal Er-
sun getirilecekti, ancak planları gerçekleş-
medi. MHP’ye karşı olan güçler Ersun’a
karşı çıktılar ve Semih Sancar’ın görev sü-

resini bir yıl uzattılar.”(3) 

TERTİP VE KIŞKIRTMA DALGASI

“Türkiye’nin seçim ortamına girmesiy-
le birlikte bir tertip ve kışkırtma dalgasının
bütün yurdu kapladığı görüldü…

Tertipler 1 Mayıs 1977 katliamıyla bir üst
düzeye çıkartıldı. Taksim’de 36 yurttaşın can
verdiği 1 Mayıs katliamını, Sirkeci, Yeşilköy
sabotajları izledi. Kontrgerilla bütün bun-
larla istenen sonucu elde edemeyince se-
çimlerden önce Ecevit’e iki kez suikast gi-
rişiminde bulundu. Seçimlerden bir gün ön-
ce Başbakan Süleyman Demirel, Ecevit’e
Taksim mitinginde suikast yapılacağını
açıkladı. Kontrgerilla’nın son çılgınlığı da ba-
şarısızlığa uğradı. Aynı günlerde Kara Kuv-
vetleri Komutanı Org. Namık Kemal Er-
sun’un 30 Ağustos’u beklemeden emekli
edildiği öğrenildi.”(4) 

ANARŞİ VE TERÖR
TIRMANDIRILIYOR

“Ecevit, AP’den istifa eden bağımsız 11
milletvekili ile birlikte yeni hükümeti kur-
du ve 17 Ocak’ta 1978 günü güvenoyu al-
dı. Hükümet kurulur kurulmaz sağlı ‘sol’lu
görülmemiş bir terör dalgası bütün yurdu
kapladı. Türkiye Ekim 1979’a kadar süren
Ecevit İktidarı döneminde yüzlerce yurt-
taşını ve çok sayıda değerli aydınını teröre
kurban verdi.

İstanbul’da 5 öğrencinin ölümüyle so-
nuçlanan 16 Mart 1978 katliamı, 25 Aralık
1978’de 98 yurttaşımızı kaybettiğimiz Kah-
ramanmaraş katliamı, kahvelerin, otobüs-
lerin, vatandaşların topluca bulunduğu
yerlerin taranması, bombalanması hep bu
dönemde oldu.” (5) 

KAYNAKLAR: 
(1) Do�u Perinçek, Türkiye Solu ve PKK,
2.Bas�m, Kaynak Yay�nlar�, 2013, s.26-27.
(2)Ferit �lsever, Kontrgerilla II, Kaynak Ya-
y�nlar�, 2009, s.93- 96-97.  
(3) Age, s.106-107.  
(4) Age, s.108-109.
(5) Age, s.138.

Kavuk,�Münir�Özkul,
Ferhan�Şensoy�ustaların
ellerindeyken�kavuktu.�
O�Kavukta�bastığımız
toprağın�kokusu�vardı.
Tiyatronun�tertemiz�aşkı
ve�karakteri�vardı.
Umarız�bu�büyük
geleneğin�simgesi,
yeniden�özüne�
kavuşur

Kavuğun son hazin durağı

Darbe için yoğun anarşi eylemleri başlıyor 
AYDINLIKÇI ŞEHİTLERİMİZ-2 
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İSTANBUL Eczacı Odası Başkanı
Zafer Cenap Sarıalioğlu, koronavirüs
vakalarının eylül sonu itibarıyla art-

masından endişe ettiklerini belirtirken, ec-
zacılara, "Mart ayındaki tedbirlerimize geri
döneceğiz" uyarısında bulunduklarını bil-
dirdi. Eczanecılar, sağlık kurumlarından
çalışan sağlık personelinden sonra Kovid-
19 salgını açısından en riskli meslek gru-
bu. Eczanelerde salgının ilk günlerinde ya-
şanan yoğunluk son iki ayda normalleş-
ti. Eylül sonu itibarıyla eczanelerdeki
yoğunluğun artacağını söyleyen Sarıali-
oğlu, eczacıları uyardı: 

"Mart ayındaki tedbirlerimize geri dö-
neceğiz, yine aynı şekilde dikkatli olaca-
ğız. Önce kendimizi, çalışanlarımızı, ai-
lemizi korumamız lazım ki toplum sağlı-
ğını koruyabilelim. Son bir ayın tablola-
rına da baktığımızda sürekli yükselen
bir grafik olduğu için eylül sonu için İs-
tanbul'da yeniden sıkıntılı bir süreç yaşa-
yabiliriz.” 

Sarıalioğlu, vatandaşların da dikkatli ol-
ması gerektiğini söyledi. “Eczanelerdeki
bekleme koltuklarını kaldırdık. 'Kendi sağ-
lığınız için de eczanede mümkün olduğu

kadar kısa süre geçirin' diyoruz. 'Eğer ken-
dinizi iyi hissetmiyorsanız eczaneye gel-
meyin.', 'Ateşiniz varsa, kendinizden şüp-
heleniyorsanız eczaneye gelmeden önce
mutlaka en yakın sağlık kuruluşuna gidin'.
Hemen her eczanemizin girişine dezen-
fektan koyduk, 'kullanmadan içeri gir-
meyin' diyoruz. 'Maskesiz girmeyin' di-
yoruz. 'İçeride bir hasta varsa onunla ara-
nızdaki mesafeyi koruyun, onun işi bit-
tikten sonra size yardımcı olalım'.”

İSTANBUL’DA DÖRT KİŞİ 
HAYATINI KAYBETTİ 

İstanbul'da son bir ayda 5 eczacıya ko-

ronavirüs teşhisi konulduğunu söyleyen
Sarıalioğlu, "Meslektaşlarımız evlerinde
karantinadalar. Marttan bu yana 3 mes-
lektaşımızı ve bir teknisyenimizi korona-
virüs sebebiyle kaybettik. Bu süreçte de
20'nin üzerinde meslektaşımız Kovid-19
pozitif teşhisi aldı" dedi.

Edinilen tecrübelerle eczanelerin salgınla
ilgili olası senaryolara hazır olduğunu be-
lirten Sarıalioğlu, ancak sürecin üstesinden
tek başlarına gelemeyeceklerine vurgu yap-
tı. Sarıalioğlu, vatandaşlara, "Aşı olamıyor-
sanız sizi koruyacak şey sosyal mesafedir,
maskedir, hijyendir. Bundan asla taviz ver-
meyin" uyarısında bulundu. 

Eczanelerde mart ayına dönüş
Eylül�ayının�sonlarından�itibaren�eczanelerde�yoğunluğun�artması�bekleniyor.�
İstanbul�Eczacı�Odası�Başkanı�Sarıalioğlu,�Kovid-19�salgınına�karşı�mart�

ayındaki�sıkı�tedbirlere�döneceklerini�söyledi

ECZACI�ODASINDAN�
AŞI�BİLGİLENDİRMESİ

İSTANBUL Eczacı Odası, zatürre aşısı
(pnömokok) hakkında "Hasta Bilgilendirme
Broşürü" hazırladı. Broşürde zatürre aşısı-
nın pnömokok bakterisinin neden olduğu za-
türreden korunmak için uygulandığı ve iki
farklı çeşidinin bulunduğu anlatıldı. "Konjuge
Pnömokok Aşısı (KPA13), pnömokok bak-
terisinin 13 farklı alt türünü içerir. Ömür boyu
koruma sağlar. Koruyucu etkisi yapıldıktan
2-3 hafta sonra başlar. Kovid-19 virüslerin ne-
den olduğu bir hastalıktır, neden olduğu za-
türre viral zatürredir. Uygulanan pnömokok
aşıları ise bakteriyel pnömoniye karşı koru-
ma sağlar. Zatürre aşısının Kovid-19'a kar-
şı koruyucu etkisi yoktur. Ancak Kovid-19 olan
hastanın aynı zamanda bakteriyel zatürreden
etkilenmemesi ve hastalığın daha şiddetli ya-
şanmaması için pnömokok aşısının yapılması
önerilmektedir."

Broşürde aşı olması gereken risk grupla-
rı ise 65 yaş üzeri kişiler, kronik kalp, akci-
ğer, karaciğer, böbrek, şeker, kanser hastalar,
organ nakli olanlar, bağışıklık sistemini bas-
kılayan hastalığı olan kişiler, uzun süreli ba-
ğışıklığı baskılayan ilaç tedavisi gören has-
talar, HIV pozitif kişiler, huzurevi, bakımevi
gibi yerlerde yaşayanlar olarak sıralandı. 

AYDINLIK / ANKARA

KOVİD-19 salgını ile mücadele hız
kesmeden devam ediyor. Küresel
bir salgın olan bu duruma karşı aşı ça-
lışmaları sürerken virüs kişilerde
farklı farklı etkiler gösteriyor. Bun-
lardan biri de salgının nörolojik et-
kileri sonucunda görülen inme (
felç).

Tüm dünyayı etkisi altına alan ko-
ronavirüs salgınında vaka sayısı 30
milyonu geçti. İlk başlarda sadece ak-
ciğerlerimizi etkilediği bilinen virüs,
artık her gün vücudumuzda başka
başka belirtilerle kendini gösteriyor.
Nöroloji Uzmanı Metin Güzelcik,
“Koronavirüsün protrombotik bir
durumu vardır, bu da kanın kalın-
laşma veya yapışkan hale gelme eği-
liminde olduğu anlamına gelir. Bu du-
rum beyne giden kan damarlarını tı-
kar ve beynin belirli bir bölümünün
kan akışı kesilerek felç ortaya çıka-
rabilir” dedi.

45 YAŞ ALTINI 
DAHA ÇOK ETKİLİYOR

Son araştırmalarda bu durumun
45 yaş altı hastalarda daha fazla gö-
ründüğünü kaydeden Güzelcik şun-
ları söyledi:

“Bu pıhtılar akciğere gidebilir ve
pulmoner embolizm adı verilen
akciğere kan akışını engelleyebilir
veya beyin dolaşımına gidip iskemik
inmeye neden olabilir. Daha önce
yaşanan Influenza ve Herpes gibi
virüsler de kalp krizi ve beyin fel-
ci ile bağlantılıydı. Felçleri kısmen
tetikleyen, bağışıklık sisteminin
vücutta ve beyinde enflemasyona
yol açan aşırı tepkisi de olabilir. Bu
durum yaşa bakmaksızın herhangi
bir hastada hiç belirti vermeden de
ortaya çıkabilir. Son altı ayda ya-
pılan araştırmalar, Koronavirüse
bağlı felçlerin 45 yaşın altındaki
genç hastalarda daha fazla görül-
düğünü gösteriyor.”

Koronavirüs felce
neden olabilir

İzmir Valisi Yavuz Selim Köşger,
kentte yeni tip koronavirüs (Kovid-
19) vaka sayılarında, son 3 günde, bir
önceki haftaya göre üçte bir oranın-
da gerileme görüldüğünü belirterek,
vatandaşların 15 gün sabrederek
kendilerini izole etmeleri durumun-
da sayıların en aşağı seviyeye çeki-
lebileceğini söyledi. 

Kovid-19 ile mücadelede İzmir'de
gelinen nokta hakkında değerlendirmelerde bu-
lunan Vali Köşger, salgının başladığı mart
ayında vaka sayılarında ikinci sırada yer alan
kentin, mevcut tabloda en kötü 15 il arasında
olmadığına işaret etti. Köşger, "Sayılarda özel-
likle son 3 günde, bir önceki haftaya göre üçte
bir oranında düşme var. Alınan tedbirlerle son
bir haftadır daha iyi gidiyor" diye konuştu.

Sağlık çalışanları başta olmak üzere tüm
kamu çalışanlarının olağanüstü gayret göster-
diğini, rakamların iyiye gitmesinin kimseyi re-
havete itmemesi gerektiğini dile getiren Köş-
ger, İzmir'in mevcut durumundan daha iyi gün-
leri, yaz aylarının başında yaşadığını anımsat-
tı. İzmir'de sağlık hizmetlerinin verilmesi ve ya-

tak sayısı bakımından bir sıkıntının
gözükmediğini ifade eden Köş-
ger, 445 filyasyon ekibinin canla baş-
la çalıştığını söyledi. 

‘TEMASLILARA TEST 
YAPIYORUZ’

"Filyasyon anlamında İzmir'in
bir farkı da temaslılara da test ya-
pılması. Bu, hızlı yayılmayı engele-

yen bir durum" diyen Vali Köşger, bütün
kamu görevlilerini, salgının yayılmasını önle-
mek adına seferber ettiklerini, denetimleri sıkı
tuttuklarını dile getirdi. 

İzmir'de Kovid-19'a yakalanan vatandaşla-
rın ortalama yaşının 38, vefatların yüzde 76'sı-
nın ise 65 yaş üstünde olduğuna değinen Köş-
ger, özellikle belli yaşın üstündeki vatandaşla-
rın kendilerini koruma ve kişisel izolasyon nok-
tasında daha dikkatli olması gerektiğini kay-
detti.  

Köşger, “Vatandaşların, zaruri ihtiyaçlar dı-
şında sokağa çıkmaktan kaçınmalarını, ken-
dilerini mümkün olduğu kadar izole etmelerini
tavsiye ediyoruz" dedi. 

İzmir’de vaka sayısı düşüyor

MİLLİ Savunma Bakanlığı, yurt içi ve sınır öte-
sindeki birlikleri yeni tip koronavirüs salgınından
uzak tutmaya yönelik hayata geçirdiği uygula-
malara bir yenisini ekledi. Türk Silahlı Kuvvetleri
(TSK) personeline nikah ve düğün gibi virüsün
bulaşma riskinin fazla olduğu toplu faaliyetlere ka-
tılmamaları konusunda uyarı yapıldı.

TSK, alınan tedbirler sayesinde en az pozitif
hasta oranı ile ABD, Rusya, Fransa, İtalya ve İn-
giltere ordularını geride bıraktı. Önlemlere bir ye-
nisi daha eklendi. Bakanlık bünyesinde kurulan
Kovid-19 ile Mücadele Merkezi (KOMMER) ta-
rafından TSK personeline Türk Silahlı Kuvvet-
leri personeline koronavirüsün yayılma riskinin
yüksek olduğu düğün, nikahlara katılmamaları ko-
nusunda uyarı yapıldı.

TSK'dan düğün 
ve nikah uyarısı

MARMARA Denizi'nde 4,2 büyüklüğün-
de deprem meydana geldi. Afet ve Acil Durum
Yönetimi Başkanlığının (AFAD) internet si-
tesinde yer alan bilgiye göre, saat 16.38'de Mar-
mara Denizi'nde 4,2 büyüklüğünde  dep-
rem kaydedildi. Tekirdağ'ın Marmaraereğlisi
ilçesinin 18,87 kilometre açığındaki sarsıntının,
deniz yüzeyinin yaklaşık 6,83 kilometre derin-
liğinde oluştuğu belirlendi. İstanbul’da da his-
sedilen deprem endişe yarattı. 

Kandilli Rasathanesi ise depremin 4,3 bü-
yüklüğünde ve 12,9 kilometre derinlikte oldu-
ğunu açıkladı. 

Marmara Denizi'nde
deprem

KARAMAN'da 27 yıllık hemşire Makbule Ka-
ragöz görev yaptığı yoğun bakım servisinde tedavi
olarak Kovid-19’u yendi. Karaman Eğitim Araş-
tırma Hastanesi Kardiyoloji Yoğum Bakım Üni-
tesinin sorumlu hemşiresi Karagöz, "Ne kadar dik-
kat etsem de bu virüs hastanede bulaştı" dedi. Ağ-
rıları nedeniyle hastaneye başvuran ve testi ne-
gatif çıkan Karagöz, hastalık sürecini anlattı:  "To-
mografide virüsün akciğerime yayıldığını gördük.
Servise yatırdılar. Baş ağrısından başka hiçbir be-
lirti yoktu. Oksijen verilince rahatladım. Sabah
9 gibi fenalaştım. Oksijen yetmemeye başladı. Ok-
sijeni en yüksek seviyeye çıkardılar ama nefes ala-
mıyordum. Yoğun bakıma kaldırıldım. Entübe ol-
mamak için kendi kendimle bir savaşın içine gir-
dim. Değerlerimin kötü olduğunu gördüğümde
yıkılıyordum, bir hasta bu değerleri bilmeyebilir,
ben biliyordum. 2 saat içinde plazma bulundu.
Mesai arkadaşlarım, sosyal medyadan kampan-
ya başlatmış. Herkes benim için seferber olmuş.
Nefes almanın, oksijenin kıymetini öğrendim."

Görev yaptığı yoğun 
bakımda tedavi gördü

KONYA'nın Çumra ilçesinde öğretmen
olan anne ve babası canlı ders verdiği sırada bal-
kondan düşen 20 aylık bebek, hayatını kaybetti.

İlçedeki farklı okullarda öğretmenlik ya-
pan Mustafa ve eşi Deniz Bayram, 20 aylık kız-
ları Kumsal'ı ders saatlerinde ilgilenmesi için
üst kat komşularına bıraktı. Öğretmen çift, EBA
üzerinden öğrencilerine canlı ders verdiği sırada,
kızları Kumsal Bayram, 7. kattaki komşuları-
nın evinde balkondan düştü. İhbar üzerine olay
yerine gelen sağlık ekipleri, bebeğin hayatını
kaybettiğini belirledi.

Kumsal Bayram'ın cenazesi, dün kent mer-
kezindeki Hacıveyis Camisi'nde kılınan namazın
ardından Üçler Mezarlığı'nda gözyaşları ara-
sında toprağa verildi. Ayakta durmakta güçlük
çektiği görülen baba Mustafa Bayram'ı yakın-
ları teselli etmeye çalıştı. Çocuğa bakan kom-
şunun gözaltına alındığı öğrenildi.

Öğretmenler 
dersteyken bebekleri

balkondan düştü

Filyasyonda eksik bilgi verene hapis cezası
İÇİŞLERİ Bakanlığı koronavirüs tanılı bazı kişi-

lerin, temaslılarına ilişkin eksik ya da yalan bilgi ver-
mesi üzerine harekete geçti. Bakanlık, 81 il valiliği-
ne “Temaslıların doğru bilgilendirilmesi” konulu ge-
nelge gönderdi. Genelgeye göre,  koronavirüs tanı-
lı kişiler,  temasda bulundukları kişiler hakkında ek-
sik ya da yalan beyanda  bulunmaları halinde hakla-
rında işlem yapılacak. Bu kişiler, Türk Ceza Kanu-
nunun 206’ncı maddesi kapsamında üç aydan iki yıla
kadar hapis veya adlî para cezası ile cezalandırılabi-
lecek. Genelgede, evde izolasyona alınan koronavi-

rüs tanılı ya da temaslısı kişilerin Sağlık Bakanlığın-
ca belirlenen izolasyon koşullarına uymalarının sağ-
lanması amacıyla “Filyasyon Çalışmaları Takip Ku-
rulları” oluşturulduğu hatırlatıldı. Filyasyondaki
ekiplere ekonomik kaygılarla eksik bilgi verilmesi ya
da gerçekte temaslı olmayan kişilerin temaslı gibi bil-
dirilmesi halinde Türk Ceza Kanununun 206 ncı mad-
desi “bir resmi belgeyi düzenlemek yetkisine sahip olan
kamu görevlisine yalan beyanda bulunan kişi, üç ay-
dan iki yıla kadar hapis veya adlî para cezası ile ce-
zalandırılacağı”  hükmünden işlem yapıyacak. 
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ÇOK önemsediğim ve çabalarını ilgiyle,
hayranlıkla izlediğim bir fotoğraf/sanat

insanı Tekin Ertuğ. Yaşamına baktığım-
da benzerliklerimizi hep hissettim. Bir-
çok sanatlarla ilgilenerek ve oku-
yarak geçen bir çocukluk ve
gençlik yıllarında fotoğraf ve sa-
natlara duyulan ilgiyle birlik-
te yazma istemi/eylemi  yü-
reğinde hep var olmuş. Fo-
toğraf sanatı ile ilgili dört cilt-
lik önemli eserinden sonra,
Ülkemizin fotoğrafçılarının
yaşamlarının bilinmesini ve ge-
leceğe ulaşmasını dert edinmiş.
Dile kolay 173 fotoğrafçının yaşam
öyküsünü yayımlamış. Hep arayış için-
de, sürekli okuyarak, gelişerek/ geliştirerek ge-
çen yıllar içinde, fotoğrafın “kurgu” alanında,
kavramsal fotoğrafa yakın eserler üretmiş. Gör-
sel ögelerle felsefi bir derinliğin içinde arayışlar
halinde Tekin Ertuğ. Ona, biz fotoğrafçılar te-
şekkür borçluyuz. Tekin Ertuğ’dan bundan son-
ra fotoğraf sanatı üzerine daha geniş araştır-
malar/incelemeler ve yazılar bekliyorum.
Onu bu kısa röportajla anlatmak çok güç. So-
rularımı içtenlikle yanıtladı. Daha nice başa-
rılar diliyorum.

� Tekin Ertuğ nerede doğdu, sırasıyla
hangi okullarda okudu, çocukluğu han-
gi kentte ve hangi mahallede geçti? O
mekânları ve o yılları biraz anlatmak is-
ter misiniz?

Adana doğumluyum. Çocukluk dönemim

Kayseri’de ve Adana’da geçti. Ortaokul ve li-
seyi Ankara’da, üniversiteyi İzmir’de okudum.

Ortaokul çağı, çember çevrilen, misket oy-
nanan, çizgi roman okunan dö-

nemdi. “Şans, talih, kader, kısmet
5 kuruş” diye bağıran oyun sa-
tıcısı, mahalle aralarında do-
laşan ayı oynatıcıları, “buz gibi
soğuk su 5 kuruş” diye ava-
zı çıktığı kadar bağıran ço-
cuklar (sular asla soğuk ol-
maz), mahalle aralarında “si-
iuuuu” diye bağırıp evlere

(çoğu kenar mahalle çeşmele-
rinden doldurulmuş) cam dama-

canayla su servisi yapan satıcılar,
“İğde vaaar, leblebi vaaar, keçiboynuzu

vaaar. Demir alırım, bakır alırım, naylon alı-
rım, iğdeciiiiiii” diye bağıran çerçi ve “eskici-
iiiii” ler. Üstü şemsiyeli silindir biçiminde be-
yaz bir muhafazanın içinde beyaz eldivenle-
riyle trafiğin akışını yöneten trafik polisi. Tro-
leybüs, dolmuş olarak kullanılan eski Ameri-
kan arabaları, en önemli eğlence merkezi sa-
yılan Gençlik Parkı. Radyoda; ‘arkası yarın’,
‘radyo tiyatrosu’ ve cumartesi günleri öğleden
sonraları yayınlanan ‘keloğlan’ programları.
Çizgi romanlar. Ortaokulun başlarında iken
Fakir Baykurt, Yaşar Kemal gibi ustaların ro-
manları. Peyderpey dünya klasiklerinin bazı-
ları. Yetmişli yıllar, çocukluktan gençliğe ge-
çiş. Boş alan çok, her yer top sahası. Fakat
top ayakkabısı, top, eşofman hak getire. Bü-
tün yokluğa rağmen mahalle maçları, turnu-
valar. Ufak tefek anlaşmazlıklara karşın, ge-
nellikle herkes dosttu, arkadaştı. Neşeliydi.   

‘ÜÇ KEMAL’İ 
SEVEREK OKUDUM’

� Çocukluğunuzda ve gençliğinizde
neler okurdunuz? Favori yayınlar ve fa-
vori yazarlarınız kimlerdi? 

İlkokuldan itibaren durmaksızın resim ve
karikatür yapıyordum. Ömer Seyfettin, Jules
Verne vb yazarlardan sonra başka usta ya-
zarların eserlerini okumuş olsam da ortaokul
çağındaki okumalara bilinçli okuma denemez.
Lisede okumaya meraklı birkaç arkadaşım var-
dı. Gorki, Tolstoy, Dostoyevski, Hemingway,
Dickens, Balzac, London,  Steinbeck, Şolo-
hov, Hugo, …gibi yazarları, Yaşar Kemal, Or-
han Kemal, Kemal Tahir’i de -‘üç Kemal’ di-
yorum onlara- severek okudum. Gençlik ha-
reketlerinin giderek yükseldiği bir dönemdi.
Politik kutuplaşma başlamıştı. Biraz mürek-
kep yalamış insanlar, siyaseten kendilerine hi-
tap eden şeyleri okumaktaydı. Herkes ken-

di siyasi görüşüne uygun şeyleri okuyup di-
ğerlerini ötelediği için, entelektüel anlamda cid-
di bir okuma olduğunu söylemek biraz zor. Her
şeye rağmen çok büyük bir deneyim ve biri-
kim olduğuna kuşku yok.       

� Fotoğrafa ne zaman başladınız? Et-
kinlikleriniz ve sergilerinizden söz eder
misiniz?

İlk kameramı 1976 yılının ortalarında al-
mış olsam da, biraz daha bilerek ilgilenmem
90’ların başında Ankara Fotoğraf Sanatçıla-
rı Derneği (AFSAD)’da seminere katılmam-
la başladı. Bu macera 25 yılı aşkın bir süre-
dir AFSAD’da, Fotoğraf Sanatı Kurumu
(FSK)’nda, çeşitli kurumlarda Temel Eğitim Se-
mineri, İleri Düzey Seminer, atölye, gösteri-
söyleşi, sergi, yazı, kitap vb etkinliklerle de-
vam ediyor. 

� Fotoğraf yayıncılığı ile bir döneme
damga vurdunuz. Fotoğraf ustalarının
yaşamlarını anlattınız. Gelecekte bu ki-
taplar çok önemli olacak. Nasıl karar
verdiniz? Hazırladığınız kitapları da an-
latabilir misiniz?

Önce “Fotoğraf Sanatı Üzerine” başlığıyla 4
cilt kitabım basıldı. Uzun soluklu atölyeler yap-
maktaydım. Kitaba dair büyük macera atölyede
başladı. En nihayet, 173 fotoğrafçı yaşam öyküsü,
fotoğraf serüveni, duygu ve düşünce dünyasıyla
26 cilt kitapta yer aldı. Ayrıca, “Handan Tunç ile
Sanat Üzerine (Özelde Fotoğraf Üzerine)”, “Kan
Çiçekleri (Otobiyografi-Ressam Hikmet Çetin-
kaya)” ve “Sicim (Biyografi-Ressam Ahmet Ye-
şil)” isimli basıldı. Süreç çok yorucu ve yıpratıcıydı.
On yıldan fazla zaman ayırarak, çok büyük bir
emekle ve bütünüyle gönüllü/amatör yaklaşım-
la hazırladığım bu kitapların dokümanter değe-
ri kuşku yok ki çok yüksektir. Bunu bizden son-
raki kuşaklara bir armağan olarak düşünmek ge-
rek. 

� Fotoğraf, fotoğraf albümleri, ki-

taplar üzerine neler söylersiniz? Öne-
rileriniz nelerdir? 

Dijital çağla birlikte hızla yayılan bir plas-
tik sanat alanındayız. Her gün milyarlarcası-
nı sanal ortamda görüyoruz. Muazzam bir faz-
lalık var. Aynı zamanda sanat evreninde
aşılması gereken bir eşikteyiz ve deklanşöre

basmaktan çok, düşünme eyleminin önemli
olduğu bir aşamadayız. Bu bir yana, internet
koşullarının sağladığı olanakların nereye va-
racağı henüz belli değil. Yapılan foto-grafik ça-
lışmaların kalıcı olabilmesi için kitap/albüm ola-
rak basılmaları gerektiği fikri, en azından şim-
dilik değerinden bir şey yitirmiş değil.    

YAŞADIKLARIM DÜŞÜNDÜKLERİM LÜTFİ ÖZGÜNAYDIN

DOĞA-İNSAN lutfi.ozgunay@gmail.com

Tekin Ertuğ: Fotoğraf sanatının ve
173 fotoğrafçının öyküsünü yazdı

TOKAT’ta aile hekimleri, hekim
eksikliği olduğu gerekçesiyle Tokat
Devlet Hastanesi’nde pandemi

servisinde görevlendirildi. Tokat Aile
Hekimleri Derneği Başkanı Dr. Fatih Ser-
can Dere, “Eylül ayı itibari ile Aile he-
kimlerine sürüntü testi alma nöbeti verildi.
Aile hekimi gündüz mesaisinde aile sağ-
lığı merkezinde hastalara bakmakta, ak-
şam mesaisinde ise pandemi poliklini-
ğinde nöbet tutmaktadır” dedi. 

Tokat’ta aile hekimleri bir süredir de-
vam eden uygulamalara karşı basın açık-
laması yaparak tepki gösterdi. Dere yap-
tığı açıklamada, “Yeterli hekim varken,
usul ve esaslar hiçe sayılarak aile hekim-
leri pandemi polikliniklerinde görevlen-
dirildi. 1. Basamağa bulaşı engellemek adı-
na hiçbir önlem alınmadan ve devletimi-
zin çıkardığı 2016/16 sayılı sağlık bakan-
lığı genelgesi göz ardı nöbet yazıldı. Gece
gündüz çalıştırılarak yıpratılan hekimin ve-
rimliliğini düşünmek zor değil” dedi. 

Kovid-19 salgınına karşı Tokat’ta aile
hekimlerinin üzerine düşen görevi yap-
maya hazır olduklarını söyleyen Dere ko-

ruyucu sağlık hizmetlerinin yanı sıra ta-
kip, tarama ve rutin poliklinik işlemleri-
ne devam ettiklerini ifade etti. Dere,
“Kovid-19 hasta ve temaslıların günlük
aranarak filyasyon takibi bu süreçte yap-
tığımız işlere eklendi. Hastalarımızın
hastanelere başvuru oranının azalması ve
MHRS sisteminden randevu almaların-
da sıkıntı yaşamalarından ötürü ASM’le-
rimizde poliklinik sayılarımız artarak de-
vam ediyor” dedi. 

TEST SONUÇLARI 
ASM’DEN ALINIYOR

Dr. Dere, sağlık çalışanlarının salgın-
la mücadele sırasında Tokat’ta yaşadığı so-
runları anlattı: 

“Kovid testi yaptıran vatandaşlarımı-
zın özellikle uzak durması gereken aile
sağlığı merkezlerine test sonuçlarını öğ-
renmeye yollanması ise sadece angarya bir
görev değil aynı zamanda toplum sağlığını
açıkça tehlikeye atmaktan farksızdır. De-
faatle müdürlüğümüz konu hakkında
bilgilendirilmesine rağmen bulaşı azalt-
mada çözümü basit olan bu uygulamaya

dahi çözüm bulunamamış hem vatan-
daşlarımız hem de biz birinci basamak sağ-
lık çalışanları risk altında bırakılmıştır.

KORUYUCU EKİPMAN 
DAĞITILMADI

“Devletimiz pandemi sürecinde kişi-
sel koruyucu ekipmanlar temin etmiş ve
il sağlık müdürlükleri vasıtası ile sağlık ça-
lışanlarına ulaştırmayı hedeflemiştir. To-
kat’ta birinci basamak sağlık çalışanları bu
malzemelerden mahrum bırakılmıştır.
Sağlık bakanımız bazı taşra teşkilatların-
daki bu duruma dur demiş ve telefon
numarası vererek malzeme sağlamaya ça-
lışmıştır.

Devletimizin bize tesis ettiği bu ko-
ruyucu ekipmanları, bizler bu numarayı
arayarak temin etmek zorunda bırakıldık.
Devletimizin ve milletimizin her daim ya-
nında olan Türk hekimleriyiz. Birinci
basamağı ötekileştirerek yok sayarak
pandeminin önüne geçilebileceğini dü-
şünmek bilime aykırıdır. Devletimizin
kanunları ve uyguladığı pandemi politi-
kası ile bu işin çözüleceği kanaatindeyiz.”

Aile hekimlerine 
İKİNCİ MESAİ

Tokat’ta�aile
hekimlerine�devlet
hastanesinde�
Kovid-19�için

burundan�sürüntü
alma�nöbeti�verildi.
Gündüz�aile�sağlığı
merkezinde�hizmet
veren�aile�hekimleri
gece�de�nöbete

çağrıldı�
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ABD Büyükelçisi David Satter-
field, Türkiye'nin ABD'li ilaç şir-
ketlerine borcunu ödememesi du-
rumunda şirketlerin Türkiye'ye ilaç
satmayı durdurabileceğini açıkla-
dı. Türk Eczacılar Birliği Başkanı
Erdoğan Çolak, ABD Büyükelçisi-
nin söylediklerinin modern ilaç
ambargosu olduğunu söyledi.

ABD Ankara Büyükelçisi David
M. Satterfield, Dış Ekonomik İliş-
kiler Kurulu (DEİK), Türkiye-ABD
İş Konseyi (TAİK) ve ABD Ticaret
Odası tarafından düzenlenen 38'inci
Amerikan-Türk Konferansı’nda
yaptığı açıklamada, Türkiye'deki

devlet hastanelerinin yabancı ilaç
şirketlerine borcunun bir yıl içinde
230 milyon dolardan 2,3 milyar
dolara çıktığını söyledi. Şirketlerin
böyle devam etmek istemeyebilece-
ğini, şirketlerin Türkiye’ye ilaç sat-
mayı durdurabileceğini  belirten
Satterfield, bunun da Türkiye’nin çı-
karına olmayacağını ifade etti.

Satterfield’in tehdidine Türk
Eczacılar Birliği Başkanı Erdoğan
Çolak’tan tepki geldi. Çolak, “İlaca
erişimde sıkıntı yaratacak her adı-
mın, halk sağlığında onarımı müm-
kün olmayan yaralar açacağı unu-
tulmamalıdır. Sayın Büyükelçi’nin
söyledikleri modern ilaç ambargo-
sundan başka bir şey değildir” dedi. 

ABD büyükelçisi ilaçla tehdit etti

SMA Benimle Yürü Derneği Genel Sekrete-
ri Olcay Korol, şurup formundaki "SMA hasta-
larının evde alabileceği ilk ilaç" olarak tanımla-
nan ilacın etken maddesi "risdiplam"ın Türkiye
İlaç ve Tıbbi Cihaz Kurumunun yurt dışı ilaç lis-
tesine eklendiğini, böylece ilacın ileride geri
ödeme listesine alınabilmesi için önemli bir aşa-
manın geçildiğini söyledi.

SMA'da güncel tedavi yöntemlerine ilişkin bil-
gi veren Korol, "nusinersen sodyum" etken mad-
deli ilacın SGK tarafından Temmuz 2017'de 1. tip,
Şubat 2019'da ise 2. ve 3. tip SMA hastaları için
geri ödeme kapsamına alındığını anımsattı.  Ko-
rol, "Üç yılı geçen tedavi sürecinde gerek 1. tip,
gerekse diğer tiplerdeki hastaların yüzde 70'inin
tedaviden fayda gördüğü ilgili kurumlar tarafın-
dan derneğimize bildirildi" dedi. 

Korol, ağustos ayında  Amerikan Gıda ve
İlaç Dairesinden (FDA) 2 aydan büyük ve bütün
tiplerdeki SMA hastaları için onay alan "risdip-
lam" etken maddeli ilaç için de sevindirici bir ge-
lişme yaşandığını bildirdi. Korol, "Şurup formunda
ağızdan alınacak bir tedavi olan ilacın etken mad-
desi risdiplam, birkaç gün önce Türkiye İlaç ve
Tıbbi Cihaz Kurumunun (TİTCK) yurt dışı ilaç
listesine eklendi. Bu karar, ilacın TİTCK onayıyla
ithal edilebileceği anlamına geliyor" diye konuş-
tu. 

Tip-1 SMA hastalarının kullanmak zorunda

olduğu medikal malzemelerin SGK tarafından
kısmen ödendiğini ve bu durumun da aileleri mad-
di açıdan zorladığını anlatan Korol, "2020 yılı iti-
barıyla bedeli 25 bin lirayı geçen öksürtme ciha-
zının SGK tarafından geri ödeme kapsamına alın-
masını talep ediyoruz” dedi. 

SMA hastalarını sevindiren haber

Olcay Korol, Tip-2 SMA hastas� ye�eni Rüya
Özcan’la birlikte tedavideki geli�meleri anlatt�. 



EMEK SERVİSİ 

BURSA İnegöl'de faaliyet gösteren ve
400 kişinin çalıştığı Tekmis Tekstil'de
işverenin, yetkili sendika Teksif'i ber-

taraf etmeye çalıştığı bildirildi. Aydınlık'a ula-
şan iddialara göre, işveren önce fabrikayı ka-
patma tehdidinde bulundu. Ancak bundan
sonuç alamayan işveren, pandemi koşulları-
nı fırsat bilerek baskıları artırdı, işçileri sen-
dikadan istifaya zorlayarak çeşitli yasadışı yol-
lara başvurdu.

SÖZLEŞMEYİ KABUL ETMEDİ 

Yaklaşık 1.5 yıl önce işçiler, ayda 15-20 gün
çalıştırılıp eksik maaş aldıkları ve sigorta prim-
leri asgari ücret üzerinden yatırılıp, maaşın
bir kısmını da elden aldıkları için çareyi
sendikalı olmakta buldular. İşçilerin üye ol-
duğu Türk-İş'e bağlı Teksif Sendikası, kısa sü-

rede toplu iş sözleşmesi imzalamak için ge-
rekli olan çoğunluğu sağlayarak işyerinde yet-
kiyi aldı. Ancak işveren toplu iş sözleşmesi sü-
recinde sendikanın teklif ettiği hiçbir maddeyi
kabul etmedi, süreç sonunda toplu sözleşme
Yüksek Hakem Kurulu’nca bağıtlandı.

TESİSİ KAPATMAK İSTEDİ 

İşveren, sözleşmeden sonra fabrikayı ka-
patacağına dair işyerine bir yazı astı. Sendi-
kanın konuyla ilgili sorusuna da, “Bu işi yap-
mayacağım” yanıtı verildi ancak işveren
daha sonra sadece sendikalı işçilerin yoğun
olduğu boyahane bölümünü kapatacağını du-
yurdu. İşveren bu girişimle, fabrikanın ka-
panacağı korkusu ile işçilerin sendikadan is-
tifa edeceğini arzuladı ancak sonuç alamadı.
Geri adım atmak zorunda kalan işveren, sen-
dika ile uzlaşma yolunu seçti.

Fakat işveren işyerinde sendika üyesi ol-

mayan yaklaşık 100 işçiyi elinde tutmak için
o işçilere de çeşitli ayrıcalıklar tanıdı. İşveren
eşit davranma ilkesini ihlal ederek, sendika
üyesi işçilerin toplu sözleşmeden doğan ge-
riye dönük alacaklarına karşılık sendika üye-
si olmayan işçilere zekat adı altında 2 bin TL
dağıtıldı.

SENDİKAYA ENGEL OLUYOR

Sendika, geriye dönük alacakların toplu
iş sözleşmesinden doğan bir hak olduğunu,
işverenin sadece sendika üyesi olmayan iş-
çilere zekat vermesinin ayrımcılık olduğunu,
bunun ahlaken ve dinen de uygun olmadığını
belirtti.

Ancak işveren pandemi ile birlikte süre-
ci istismar ederek sendika üyesi olanları
kısa çalışmaya ve ücretsiz izne göndererek
baskı altına almaya çalıştı. Kimi sendika
üyesi işçilere telefon edilerek kimi de fabri-

kaya çağrılarak sendikadan istifa etmeleri ha-
linde işbaşı yaptırılacağı söylendi. Bazı işçi-
ler de fabrikaya çağrılarak bir saat çalıştırı-
lıp geri gönderilerek mobbinge maruz bıra-
kıldı. İşveren yetkili sendika Teksif'in de iş-
yerine girmesine engel oluyor.

Tüm bu baskılara ve mobinglere rağmen
işçilerden sadece 20 kişi sendikadan istifa ede-
rek işbaşı yaptığı bildirildi. Yaklaşık 300 işçi
ise direniyor. Ancak işçiler maddi olarak mağ-
dur durumda. Aralarında kısa çalışma öde-
neği alamayan ve ücretsiz izne çıkarılan işçiler
var. Şu anda fabrikada çalışan sendikasız iş-
çilerin çalışma koşulları da ağırlaştırıldığı ifa-
de ediliyor. Edinilen bilgilere göre, iş güvenliği
kuralları ihlal edilerek her bir kişiye beş ma-
kine baktırılıyor. Zorunlu mesailerle işçiler sa-
bahtan akşam 12'ye kadar çalıştırılıyor. Tek-
sif Sendikası, yasa dışı uygulamalara karşı suç
duyurusu yaptı. 
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İLAN
ESAS NO : 2020/1 Esas
KARAR NO : 2020/228
Davacı SELÇUK ÇAM tarafından davalı NARGIZA JURAEVA aleyhine açı-
lan Boşanma davasının yapılan açık yargılaması sonunda;
H Ü K Ü M :
Manisa ili, Soma ilçesi, Hamidiye Mah/Köyü Cilt no:2, Hane no:123,
BSN:7'de Nfk. TCno:60337145874 olan Hilmi ve Berrin oğlu 28/05/1982
Soma d.lu SELÇUK ÇAM ile aynı hanede Nfk. TACİKİSTAN CUMHURİ-
YETİ uyruklu 99174040554 yabancı kimlik no.lu Orıf ve Mavluda kızı
05/01/1997 Tacikistan d.lu NARGIZA JURAEVA'nın MK. 166/1 md.si uya-
rınca BOŞANMALARINA,
Dair; davacının yüzüne karşı kararın tebliğinden itibaren iki hafta içerisinde
İzmir Bölge Adliye Mahkemesine istinaf yasa yolu açık olmak üzere karar
verildi.
Teblig yerine geçmek üzere ilanen tebliğ olunur. 18/09/2020

T.C. SOMA 
1. ASLİYE (AİLE) HUKUK MAHKEMESİ'NDEN

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de BASIN: 1226741 (www.bik.gov.tr)

Dosya No : 2017/12 Esas
İ L A N
SANIK: AIDA SUKIASYAN, Nıkolay ve Asmın kızı,
12/09/1947 ERMENİSTAN doğumlu,
LORİMARS BANAZOR ERMENİSTAN adresinde oturur.
Sanık tüm aramalara rağmen gerekçeli kararın tebliği mümkün olmadığın-
dan ilanen tebliğine karar verilmiştir.
Mahkememizin 22/03/2018 tarihli ilamında sanık hakkında özetle;
Resmi Belgede Sahtecilik suçundan sanık AIDA SUKIASYAN'ın eylemine
uyan Türk Ceza Kanunu'nun 204/1 hükmü gereğince resmi belgede sah-
tecilik suçunu işlediğinden bahisle cezalandırılması istemi ile hakkında ka-
mu davası açılmış ise de; sanığın üzerlerine atılı suçun yasal unsurlarının
oluşmadığı anlaşılmakla Ceza Muhakemesi Kanunu'nun223/2-a maddesi
gereğince müsnet suçtan BERAATİİNE,
Adli emanetin 2016/385 sırasında kayıtlı belgenin dosyada delil olarak
saklanmasına,
Dair verilen hükmün ilan tarihinden itibaren 15 gün sonra tebliğ edilmiş sa-
yılacağına, tebliğ tarihinden itabaren 7 gün içinde istinaf yoluna başvurabi-
leceği, aksi halde hükmün gıyabında kesinleşeceği ilanen tebliğ olunur.
22/09/2020
Hakim 219467
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Salgını fırsat bilen Tekmis
işçiler üzerinde baskı kurdu 

Tekmis�Tekstil'de
salgın�dönemini
fırsat�bilen
işverenin�sendikalı
işçiler�üzerinde
baskı�kurduğu�öne
sürüldü.�Teksif
Sendikası,
işverenin�yasa�dışı
uygulamalarına
karşı�suç
duyurusu�yaptı�

TÜRKİYE Kooperatifler Fuarı
Açılış Töreni, Ticaret Bakanı Ruh-
sar Pekcan ile Aile, Çalışma ve Sos-
yal Hizmetler Bakanı Zehra Zümrüt
Selçuk'un katılımıyla yapıldı. Açılıta
konuşan Bakan Pekcan, Uluslar-
arası Kooperatifler Birliği (ICA) or-
taklığı ile yayımlanan bir rapora
göre, dünyanın ciro bazında en bü-
yük 300 kooperatifinin toplam ciro-
sunun 2 trilyon dolar civarında ol-
duğunu ancak bu listede Türki-
ye’den kooperatif bulunmadığını ifa-
de etti. Pekcan, “Bizim de hedefimiz
burada da Türkiye'den kooperatif-
lerin yer almasını sağlamak” diye ko-
nuştu.

İHRACAT YAPAN KOOPERATİFLER

Kooperatiflerin, ortaklarına ekonomik fayda sağ-
lamanın yanında sosyal kalkınmanın da öncü aktörle-
ri arasında yer aldıklarını belirten Pekcan, şu ifadeleri
kullandı: “Bakanlık olarak kooperatiflerimizi kurum-
sal yapısı güçlü, çağın ekonomik koşullarıyla uyumlu, sür-
dürülebilir kalkınmaya hizmet eden, dünya standart-
larında ekonomik aktörler haline getirmek için çalış-
malarımızı sürdürüyoruz.”  Pekcan, Türkiye'de ekonomik
ve mali yapısı sağlam, ulusal ve uluslararası rekabet gücü
yüksek, üretim, pazarlama ve hizmet kapasitesi yaygın

ve hatta ihracat yapan kooperatiflerin sayısının artma-

sını hedeflediklerini anlattı.

SOSYAL DENGEYİ 
SAĞLAYACAK

“Özellikle kadın kooperatiflerimize çok önem ve-
riyoruz. Hükümetimiz olarak sosyal dengenin sağlan-
masında kadın kooperatiflerimizi ve kadınların istih-
damda yer almasını önemsiyoruz” diyen Bakan Pekcan,
Bakanlığın, özellikle kadın ve genç girişimcileri hedef-
leyen, “Export Akademi”, “Online ve Fiziki Kadın Gi-
rişimci Network Programı”, “Sanal Ticaret Akademi-
si”, “E-Ticaret Bilgi Platformu” gibi eğitim program-
ları hakkında da bilgi vererek, tüm kooperatif men-
suplarını söz konusu eğitimlerden yararlanmaya çağırdı.

Kooperatif mensuplarını
eğitime davet etti 

Dosya No : 2016/300 Esas
İ L A N
SANIK: NURLANA VALIYEVA, Suleyman ve Nashanım kızı,
20/07/1984 AĞDAM doğumlu,
HIRDALAN CADDESİ, 27 SOKAK NO:21 BAKÜ/AZERBAYCAN adresinde
oturur.
Sanık tüm aramalara rağmen gerekçeli kararın tebliği mümkün olmadığın-
dan ilanen tebliğine karar verilmiştir.
Mahkememizin 20/03/2018 tarihli ilamında sanık hakkında özetle;
Resmi Belgede Sahtecilik suçundan sanık Nurlana VALIYEVA'nın 1 YIL 8
AY HAPİS CEZASI İLE CEZALANDIRILMASINA,
... Ceza Muhakemesi Kanunu'nun 231/5-6.maddesi gereğince,sanık hak-
kında kurulan HÜKMÜN AÇIKLANMASININ GERİ BIRAKILMASINA,
-Sanığın 5271 sayılı Ceza Muhakemesi Kanunu'nun 231/8. maddesi uya-
rınca 5 YIL SÜRE İLE DENETİM SÜRESİNE TABİ TUTULMASINA,
Adli emanetin 2016/408sırasında kayıtlı belgenin dosyada delil olarak sak-
lanmasına,
Dair verilen hükmün ilan tarihinden itibaren 15 gün sonra tebliğ edilmiş sa-
yılacağına, tebliğ tarihinden itabaren 7 gün içinde istinaf-itiraz yoluna baş-
vurabileceği, aksi halde hükmün gıyabında kesinleşeceği ilanen tebliğ olu-
nur. 22/09/2020
Hakim 219467
e-imzalıdır

T.C. HOPA 2. ASLİYE CEZA MAHKEMESİ

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de BASIN: 1226832 (www.bik.gov.tr)

EKONOMİ Gazetecileri
Derneği (EGD) tarafından
düzenlenen 12. Ekonomi Ba-
sını Başarı Ödülleri sahiplerini
buldu. EGD Başkanı Celal
Toprak'ın sunumuyla yapılan tö-
rende 18 gazeteci ödüllendirildi.
Gazetemizin Ekonomi Müdürü Re-
cep Erçin'in de jüri üyesi olarak yer al-
dığı ödüller, İstanbul Ticaret Odası’nın
(İTO) katkıları Alternatif Bank, Yıl-
dız Holding, Garanti BBVA'nın ana
sponsorluğunda ve Turkcell'in iletişim
ve teknoloji sponsorluğunda yapıldı. 

'HAYATA TUTUNMAMIZI
SAĞLADINIZ'

İstanbul Ticaret Odası’nın Emi-
nönü’ndeki binasında sosyal mesafe
kurallarına göre yapılan tören aynı za-
manda Zoom üzerinden canlı yayın-
landı. Törene sadece ödül alan gaze-
teciler, jüri üyeleri, sponsorlar, EGD
ve İTO’nun yönetim kurulları katıldı.
Törende konuşan İTO Başkanı Şekib
Avdagiç, “Bir konuda daha sizi tebrik
etmek istiyorum; üreticinin, KO-
Bİ’lerin, tüccarların, üretimin parça-
sı olan aktörlerin hayata tutunmasını
sağlayan çok güzel haberle yaptınız.
Ayrıca korona günlerinde EGD üye-
leri, gerek sosyal medya hesapları
üzerinden ve gerekse Zoom gibi on-
line mecralar üzerinden iletişimi sür-
dürdü. Etkinliklerini bu mecralar
üzerinden daha yoğun olarak devam
ettirdi. Bunu biliyorum; çünkü bu et-

kinlerinden birine
İstanbul Ticaret Odası Başkanı olarak
ben de konuk oldum” dedi. 

'BASININ ÖNEMİ 
YİNE ORTAYA ÇIKTI'

Turkcell Genel Müdürü Murat
Erkan,da yaptığı konuşmada, “Pan-
demi sürecinde basın yayın kuruluş-
larının önemi bir kez daha ortaya çık-
tı. Ekonomi gazetecilerini çatısı al-
tında toplayan EGD çok önemli bir
misyona imza attı. Gerçekleştirdiği et-
kinliklerle bir yandan ekonomi ga-
zeteciliğinin gelişimine katkı sağlar-
ken, diğer yandan da mesleğe gönül
verenleri motive ediyor” diye ko-
nuştu. Ülkesi ve milleti için çalışan şir-
ketlerin yaptıkları işleri anlatmasın-
da birincil iletişim kaynağının medya
organları olduğunu ifade eden Erkan,
“Bu bakımdan bizlerin sesi olduğu-
nuz için de ayrıca teşekkür ederim. Biz
de sizlerin görev yaptığı saygın med-
ya kuruluşlarına dijital platformları-
mızla destek olmaya gayret ediyoruz”
ifadelerini kullandı. 

Ekonomi basını 
12. kez ödüllendirildi
Ekonomi basını 
12. kez ödüllendirildi
Ekonomi basını 
12. kez ödüllendirildi
Ekonomi basını 
12. kez ödüllendirildi
Ekonomi basını 
12. kez ödüllendirildi
Ekonomi basını 
12. kez ödüllendirildi
Ekonomi basını 
12. kez ödüllendirildi
Ekonomi basını 
12. kez ödüllendirildi

İhracatçı kadınlar
bayrağı devraldı

TÜRKİYE İhracatçılar Meclisi (TİM) bir
ilk olarak, Latin Amerika’ya kadın ihracat-
çılara özel Sanal Ticaret Heyeti düzenledi.
İhracatçı firmalarla Meksika, Kolombiya,
Peru ve Şili’deki satın alımcıları çevrimiçi or-
tamda bir araya getiren organizasyona ka-
dın ihracatçılar büyük ilgi gösterdi. Progra-
mın açılışına Ticaret Bakan Yardımcısı
Gonca Yılmaz Batur, TİM Başkanı İsmail
Gülle, T.C. Bogota Büyükelçisi Ece Öztürk,
T.C. Santiago Büyükelçisi Gülcan Akoğuz,
T.C. Lima Büyükelçisi Ali Rıza Özcoşkun ve
T.C. Meksika Büyükelçisi Tahsin Timur
Söylemez katıldı. Türkiye’nin kadın ihra-
catçılarına yönelik ilk kez düzenlenen sanal
ticaret heyetinin 9 Ekim tarihine kadar de-
vam edeceği bildirildi. Kadınların ihracat ai-
lesinde etkin rol almasını önemsediklerini ifa-
de eden TİM Başkanı İsmail Gülle, “İki yıl
önce oluşturduğumuz TİM Kadın Konseyi
ile kadın ihracatçıların artırılması için çalış-
malarımızı sürdürüyoruz” dedi. 

YILDIZ Holding, pandemiye rağmen yı-
lın başında belirlediği istihdam hedefle-
rinden sapmadan 2020’nin ilk altı ayında
toplam 5 bin 300 kişiye yeni iş imkânı sağ-
ladığını duyurdu. Yıldız Holding CEO’su
Mehmet Tütüncü, “Özellikle gıda ve pe-
rakende alanında istihdam yaratan grup,
Türkiye genelindeki çalışan sayısını da 51
bine yükseltti. Atıştırmalık, dondurulmuş
gıda ve yağ iş birimleriyle 100’ü aşkın ülkeye
ihracat yapan Yıldız Holding, Türkiye’de
üreterek dünyanın farklı kıtalarındaki ül-
kelere gönderdiği ürünlerle yılın ilk yarı-
sında 330 milyon dolarlık ihracat gerçek-
leştirme başarısı da elde etti” dedi. Diğer
yandan Yıldız Holding’in pandemi döne-
minde çalışan motivasyonu ve mutluluğu-
nu yüksek tutmak amacıyla hayata geçirdiği
“Nasılsın” ve “Dijital Koridor” isimli diji-
tal iletişim projeleri, IDC CIO Ödülleri
2020’de iki ödül birden kazandı.

Yıldız, salgında
istihdama odaklandı

Sabancı'dan giyilebilir
teknolojilere yatırım 

SABANCI Topluluğu, Sabancı Holding
Kurumsal Girişim Sermayesi Fonu (Sa-
bancı Ventures) aracılığıyla ilk yatırımını
yaptığını duyurdu. Sabancı Ventures,
2017 yılında giyilebilir teknolojiler geliş-
tirmek üzere kurulan yerli bir girişim
olan Thread In Motion’ın (TIM) hissedarı
oldu. Otomotiv, perakende, lojistik, e-ti-
caret gibi sektörlere özel operasyonel
verimliliği artıran çözümler sunan TIM,
geliştirdiği akıllı eldiven ürünü ile en-
düstriyel ortamlarda ergonomik, hızlı ve
izlenebilir bir sistem kurmayı amaçlıyor.
Sabancı Holding CEO’su Cenk Alper,
“Sabancı Ventures önümüzdeki günlerde
de yatırımlarına devam edecek. Özellik-
le nesnelerin interneti, yapay zekâ, yeni
malzeme teknolojileri, sürdürülebilirlik,
enerji, mobilite ve siber güvenlik gibi
alanlara odaklanacak Sabancı Ventures
bünyesinde, bu yıl en az bir yatırımı daha
sonuçlandırmayı hedefliyoruz” dedi.
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EKONOMİ SERVİSİ 

EKONOMİDEKİ "V" çıkış
yarım kaldı. Yükseliş pa-
tikasında yataya dönüş

başladı. Eylül ayında mevsim et-
kilerinden arındırılmış güven en-
deksi bir önceki aya göre; hizmet sek-
töründe yüzde 6.4 artarken, perakende ti-
caret sektöründe yüzde 1.5 ve inşaat sek-
töründe yüzde 2 azaldı. Önceki aylarda pe-
rakende ticaret ve inşaatta hızlı çıkışlar ya-
şanırken hizmetler geride kalmıştı. Yaz bi-
terken hizmetlerin nihayet diğer iki sektö-
re yakınsadığı görülse de 74.9 seviyesi, pe-
rakende ticaretteki 93.5 ve inşaattaki 83.3
seviyelerinin gerisinde kaldı. Ancak üç sek-
töründe 100'ün altında değer alarak kö-
tümser tarafta olduklarını hatırlatalım.
Dün Merkez Bankası tarafından açıklanan
reel kesim güven endeksinin de eylülde 0.9
puan azalarak 105.3'e gerilediği görüldü.
İmalat sanayisi genelinde kapasite kullanım
oranı (KKO) ise, eylülde bir önceki aya göre
1.3 puan artarak yüzde 74.6 oldu. Buna göre

kapasite kullanımı 2018 ve 2019'daki
76'lar seviyesinin altında kalsa
da marttan bu yana en yüksek
düzeye erişti. 

BÜYÜK PROJELER 
ZAMANI

Üretim cephesindeki son gelişme-
ler böyle olurken bu ayki İstanbul Sanayi
Odası (İSO) Meclis toplantısına Türkiye
Varlık Fonu Genel Müdürü Zafer Sönmez
konuk oldu. Sanayicilerin talebi, Varlık
Fonu'nun sahip olduğu finansal güç ve im-
kanların üretime yönelik büyük projeler için
kullanılması şeklinde oldu. “Türkiye Varlık
Fonu’nun sahip olduğu finansal güç ve
imkanların, nitelikli üretime yönelik büyük
projeler için doğru ve etkin bir şekilde
kullanıldığı takdirde, ülkemizin önemli ya-
pısal sorunlarına cevap verebilecek potan-
siyeli barındırdığına inanıyoruz” diyen İSO
Yönetim Kurulu Başkanı Erdal Bahçıvan,
küresel ekonominin yapısal sorunlarının
pandemi ile daha da belirginleştiği bir kon-
jonktürde özel sektörün büyümeyi sürük-

leyecek, büyük ölçekli yatırımlar ya-
pacak bir dinamizmi kendi başına
sergilemesinin zor göründüğünü vur-
guladı. Bahçıvan “Bu durum, yatı-
rımlarda kamunun yol gösterici ve yön-
lendirici rolüne ihtiyacı artırırken, ris-
kin ve getirinin kamu-özel arasında
paylaşıldığı bir yatırım anlayışını öne
çıkarıyor. Varlık fonları tam da bu nok-
tada değer kazanıyor. Yenilikçi bir
kamu-özel sektör işbirliği reçetesi kur-
gulamamız gerekiyor” dedi. 

YENİ SANAYİLEŞME HAMLESİ 

Türkiye Varlık Fonu’nun büyük
ve güçlü şirketlere yönelik yatırımlar-

la bölgesel ve küresel liderler çıkarmayı ve
cari açığa önemli katkısı olan sektörlere yö-
nelik yatırımlarla ülkemizin dışa bağımlılı-
ğını azaltmayı hedeflediğine dikkat çeken
Bahçıvan “Böylece sanayicilerimizin yurti-
çinde üretilen kaliteli ve ucuz ürünlere
ulaşması, maliyetlerini kısarak karlılığını ar-
tırması ve maliyet avantajı ile uluslararası pa-
zarlarda rekabetçi hale gelmesi mümkün
olacak" ifadelerini kullandı. 

Türkiye’nin değişen küresel değer zin-
cirinde kilit oyuncu olabilmek, rekabet gü-
cünü artırabilmek, yüksek teknoloji ve kat-

ma değer odaklı bir üretim yapısına geçe-
bilmek amacıyla yeni bir sanayileşme ham-
lesi yapmak zorunda olduğunu söyleyen
Bahçıvan, sözlerini şöyle sürdürdü: “Hiç kuş-
kusuz ki bu gerçek, yerli kaynakları harekete
geçirecek ve ithalat yoğunluğunu azaltacak
büyük ölçekli ve stratejik sanayi yatırımla-
rının hayata geçirilmesini zorunlu kılıyor. Bu
noktada, Türkiye Varlık Fonu’nun, yapacağı
yatırımlar ve atacağı adımlar ile Türk sa-
nayicilerinin nitelikli hedeflere yönelik ge-
lişimine çok önemli katkıları olmasını bek-
liyoruz.”
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Sektörel�endeksler�eylülde�geriledi.�Reel�kesimin�güveni
biraz�düşse�de�iyimser�düzeyde.�Kapasite�kullanımı�bu
ay�da�arttı.�Küresel�ekonominin�yapısal�sorunlarının
pandemi�ile�daha�da�belirginleştiği�durumda�özel
sektörün�tek�başına�büyümeyi�sürüklemesinin�zor
olduğunu�belirten�İSO�Başkanı,�'Yenilikçi�bir�kamu-özel
sektör�işbirliği�reçetesi�kurgulamamız�gerekiyor'�dedi

Türkiye Varlık Fonu Genel Mü-
dürü ve Yönetim Kurulu Üyesi Za-
fer Sönmez toplantıda yaptığı
konuşmada, Türkiye Varlık
Fonu’nun Türkiye’nin stra-
tejik yatırım kolu olduğu-
na vurguladı. 

Günümüzde devletin ta-
nımının yeniden yazıldığını
ve artık devletin sadece dü-
zenleyici değil, girişimci bir kim-
lik de üstlendiğine dikkat çeken Sön-
mez “Bugünün gerçeğinde ne sa-
dece devlet ne de özel sektör yatı-
rımlarıyla ekonomiyi ayakta tuta-
biliriz; iki tarafın da iş birliği yapması

gerekiyor. Türkiye’nin stratejik ko-
nularında sermaye yatırımları yap-

maya devam edeceğiz" dedi. 
“Türkiye’nin öncelikli

yapısal sorunları olan cari
açık ve tasarrufa yönelik
projeler yapıyoruz. Her
10 üründen 9’unu ithal
eder konumda olduğu-

muz petrokimya alanında
10 milyar dolarlık yatırımla

Türkiye’nin öncelikli ihtiyacı olan
ürünlere yönelik tesisler kuraca-
ğız" bilgisini veren Sönmez, fon ola-
rak yaptıkları faaliyetleri sanayici-
lere anlattı. 

RECEP ERÇİN 

Başkan yiyen faiz indirim politikası resmen
bitti. Merkez Bankası iki yıl sonra faiz artırdı.
Böylece kur endişeleri yüzünden faiz indiri-
mine razı olmadığı için görevden alınan eski
Merkez Bankası Başkanı Murat Çetinka-
ya'dan sonra Temmuz 2019'da başlatılan
faiz indirim adımları resmen bitti. Dün topla-
nan Merkez Bankası Para Politikası Kurulu
(Kurul), politika faizi olarak bilinen haftalık
repo faizini 200 baz puan artırarak yüzde
8.25'ten yüzde 10.25'e çıkardı. Halihazırda
Merkez zaten piyasayı yüzde 10.65'ten fon-
luyor. Buna göre aslında fiiliyatta olan oran

resmileştirilmiş oldu. Bu bir sıkılaşma adımı
olarak değerlendirilmese de geleneksel poli-
tikaya ve öngörülebilirliğe dönüş mesajı ola-
rak algılandığı için piyasa olumlu tepki verdi.

YETERLİ OLACAK MI?
Ancak enflasyon beklentilerinin yüzde 12'nin
üzerinde oluştuğu ortamda TL'nin değerini
korumak için 400 baz puanlık bir artış gere-
kiyordu. Faiz adımı öncesi kurda aşağı
yönlü bir hareket gözlendi. Karar sonrası
düşüş belirginleşti ve karar öncesi 7.70
TL'nin biraz üzerinde olan dolar kuru sonra-
sında 7.55'e kadar çekildi. Kurun önümüz-

deki günlerde psikolojik eşik 7.50 TL'nin al-
tında kalıp kalmayacağı ise önemli. Peki,
artış tek seferlik mi olacak yoksa sürecek
mi? Toplantı sonrası yapılan duyuruda bu
mesajı aradık. Şu ifade dikkatimizi çekti: "En-
flasyon beklentilerinin kontrol altına alınması
ve enflasyon görünümüne yönelik risklerin
sınırlanması amacıyla ağustos ayından itiba-
ren atılan sıkılaştırma adımlarının güçlendiril-
mesi gerektiği değerlendirilmiştir. Kurul,
enflasyondaki düşüş sürecinin devamlılığı-
nın, ülke risk priminin gerilemesi, uzun va-
deli faizlerin aşağı gelmesi ve ekonomideki
toparlanmanın güç kazanması açısından
büyük önem taşıdığını değerlendirmektedir."

ARTIŞ SÜRECEK Mİ?
Kurul ayrıca, enflasyondaki düşüşün hedef-
lenen patika ile uyumlu şekilde gerçekleş-
mesi için para politikasındaki temkinli
duruşun sürdürülmesi gerektiğini, bu çerçe-
vede, parasal duruş ana eğilime dair göster-
geler dikkate alınarak enflasyondaki
düşüşün sürekliliğini sağlayacak şekilde be-
lirleneceği vurguladı. Nedir? Beklentiler yö-
nünde gitmeyen bir enflasyon ve kur
artışının ithalat fiyatları üzerinden fiyatlama
davranışlarını bozduğu bir ortamda TL'nin
değerini korumak, tüketimi fonlayacak
düşük faizi sürdürmemek lazımdır. Merkez
Bankası bu yönde adım atmıştır; ilave faiz
adımının geleceği mesajını üstü kapalı şe-
kilde vermiştir.

ARÇELİK, yüksek
enerji verimli buzdo-
laplarının pazara su-
nulmasıyla geliştirdiği
projeden elde ettiği
karbon kredisi ile kü-
resel üretimde 2019-
2020 yıllarında karbon
nötr hale geleceğini
bildirdi. Arçelik
CEO’su Hakan Bul-
gurlu konuyla ilgili
açıklamasında şunları
söyledi: “Türkiye’de Enerji Verimli Buzdolapları
Karbon Finansmanı Projesi kapsamında 2013-2018
yılları arasında 305 bin 407 ton karbondioksit emis-
yon azaltım hakkı elde ettik. Yüksek enerji verimli
buzdolaplarını Türkiye pazarına sunarak elde et-
tiğimiz bu karbon kredisi ile 2019 ve 2020 yıllarında
küresel üretim tesislerimiz karbon nötr hale gele-
cek. Sürdürülebilirliği hem insanlığın geleceği
için bir zorunluluk hem de kârlı bir iş modeli ola-
rak görüyoruz.” Açıklamaya göre şirket; 2030 yı-
lına kadar kendi üretim tesislerinde 15 MW’lik ye-
nilenebilir enerji sistemi kuracak. 2019 yılında Tür-
kiye ve Romanya operasyonları için yüzde 100 ye-
şil elektrik satın alan şirket, 2030’a kadar küresel
çapta tüm üretim tesisleri için yüzde 100 yeşil elek-
trik satın alacak. Üretim sürecinde enerji verim-
liliği projelerine yatırım yapacak. 2030’a kadar Gü-
ney Afrika, Rusya, Türkiye, Romanya, Çin, Tay-
land ve Pakistan operasyonlarında 2015 yılına göre
üretimde ürün başına enerji tüketimini yüzde 45
azaltacak.

'Fırsatı değerlendirirsek 
50 milyar dolara ulaşırız'
Bo�aziçi Bilgisayar Genel Müdürü ve Tür-
kiye Bili�im Derne�i (TÜB�DER) Ba�kan Yar-
d�mc�s� Ümit Önder, dünyadaki bili�im ve
ileti�im sektörünün büyüklü�ünün 5 trilyon
dolar oldu�unu söyledi. Türkiye’de bu tuta-
r�n 27 milyar dolar olarak hesapland���n� be-
lirten Önder, salg�n nedeniyle k�r�lan küresel
tedarik zinciri sisteminden Türkiye’nin ciddi
avantajlar elde edebilece�ini, f�rsatlar�n iyi
de�erlendirilmesi halinde ise Türk bili�im
sektörünün büyüklü�ünün 50 milyar dolara
ç�kabilece�ini ve bu sayede küresel oyun-
cular�n Türkiye’ye yat�r�m i�tah�n�n kabara-
bilece�ini bildirdi. 

PAZAR İKİ MİLYONA ÇIKACAK
Uzaktan e�itim ve uzaktan çal��ma nede-
niyle ta��nabilir bilgisayar sat��lar�n�n y�l�n
ilk sekiz ay�nda bir y�l öncesine göre yüzde
70 artt��� bilgisini payla�an TÜB�DER Ba�-
kan Yard�mc�s� Önder, "Türkiye’de geçen
sene toplam bilgisayar sat�� adedi 1.6 mil-
yon adetti. Bu sene ise daha ilk sekiz ayda
yüzde 40’l�k bir büyüme ile 915 bin adet bil-
gisayar sat��� oldu. Y�l sonunda bu say�n�n
iki milyon adede ula�aca��n� tahmin ediyo-
ruz. Bu da toplam bilgisayar adedinde y�ll�k
yüzde 25’lik büyümenin olu�aca��n� göste-
riyor. Di�er yandan evde çal��ma düzeni ve
yeni normal etkisi ile yaz�c� ve monitör pa-
zar�nda da yüzde 40’l�k bir büyüme oldu"
dedi.  

Dört adımda karbon 
nötr hale gelecek 

'Yenilikçi bir işbirliği 
kurgulamamız gerekiyor'

SANAYİCİ,�KALKINMA�İÇİN�REÇETE�ÖNERDİ

Faiz iki puan arttı; kur 15 kuruş düştü

ESAS NO : 2020/227 Esas
KAMULAŞTIRMA İLANI
KAMULAŞTIRILAN TAŞINMAZIN
BULUNDUĞU YER : İZMİR/SEFERİHİSAR
MEVKİİ : HIDIRLIK MAHALLESİ
ADA NO : 403
PARSEL NO : 1
YÜZÖLÇÜMÜ : 603,33 m2 LİK KISMI
MALİKİN ADI VE SOYADI : 1-ALİ FAZIL TUNCER-TC NO:39766628210
2-BİRSEN KARAKAYA-TC NO:10211599996
3-KADRİYE ONAY-TC NO:11258578456
4-ÜMRAN ŞAHİN-TC NO:38308676832
KAMULAŞTIRMAYI YAPAN
İDARENİN ADI : KARAYOLLARI GENEL MÜDÜRLÜĞÜ
Kamulaştırmayı yapan davacı idare, malikleriyle cinsi ve niteliği yukarıda yazılı taşınmazın kamulaş-
tırma bedelinin tespiti ve tescili için davacı idare tarafından mahkememizin 2020/227 Esas sayısında
dava açmıştır.
2942 Sayılı Kamulaştırma Yasasının 10. maddesinin 4. bendi uyarınca ilan olunur.

T.C. SEFERİHİSAR ASLİYE HUKUK MAHKEMESİNDEN

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de BASIN: 1226742 (www.bik.gov.tr)

ESAS NO : 2020/111 Esas
İLAN
DAVALILAR : İBRAHİM YILMAZ Bağrıyanık Sk. Bağrıyanık Mah. No:5Hatay Merkez/ HATAY
Davacı Türkiye Elektrik Dağıtım Anonim Şirketi ile davalılar ALİ YILMAZ, AYŞE FATMA KUDALAK,
EYYÜB YILMAZ, HASAN YILMAZ, HÜSEYİN YILMAZ, İBRAHİM YILMAZ, MEVLÜDE ÖZKAN, SE-
VİYE MIDIK, ŞAZİYE KAHRAMAN arasında mahkememizde görülmekte olan Kamulaştırma (Bedel
Tespiti Ve Tescil) davası nedeniyle maliki olduğunuz Yayladağı ilçesi Leylekli Mahallesi 49 parselin
1540,3 m2'lik kısmınınirtifak hakkı kamulaştırma işlemleri yapılmış olup, bilirkişi raporunda kamulaş-
tırma bedeli 12.321,08 TL olarak belirlenmiştir.
Mahkememizce adresinize dava dilekçesi, muhtıra ve bilirkişi raporları usulüne uygun tebligat çıkarıl-
mış olup,adresinizde ikamet etmediğiniz ayrıca yapılan araştırma neticesinde de açık adresinizin bi-
linmediği gerekçesiyle tebligat yapılamamıştır. Bu nedenle sonuç alınamadığından dava dilekçesi,
muhtıra ve bilirkişi raporunun ilanen tebliğine karar verilmiştir.
"İlanın tebliğinden itibaren 2 hafta içerisinde cevap dilekçesi verebileceğiniz ihtar olunur. (6100 sayılı
HMK'nın 122. maddesi)".
Not: Cevap dilekçesinde HMK'nın 129. Maddesinde belirtilen diğer şartlar yanında özellikle;
1- Yurt dışında iseniz açılan dava ile ilgili işlemlere esas olmak üzere yurt içinde göstereceğiniz bir
adresin, Türkiye Cumhuriyeti kimlik numaranızın, savunmazınız dayanağı olan bütün vakıaların sıra
numarası altında açık özetlerinin, savunmanızın dayanağı olarak ileri sürdüğünüz her bir vakıanın
hangi delillerle ispat edileceğinin, dayanılan hukuki sebeplerin açık bir şekilde talep sonucunun dilek-
çede yer alması zorunludur.
2- Cevap dilekçesinde gösterilen ve elinizde bulunan belgelerin asıllarıyla birlikte harç ve vergiye tabi
olmaksızın davacı sayısından bir fazla düzenlenmiş örneklerinin veya sadece örneklerinin dilekçeye
eklenerek, mahkemeye verilmesi ve başka yerlerden getirtilecek belge ve dosyalar için de bunların
bulunabilmesini sağlayıcı açıklamanın dilekçede yer alması zorunludur. Bu husus yerine getirilmediği
takdirde Hukuk Muhakemeleri Kanunu'nun 140. Maddesinin 5. Fıkrası gereğince en geç ön inceleme
aşamasında bu eksiklikler tamamlanabilecektir. Aksi halde bu delillerinden vazgeçmiş sayılacağınız
hususu dava dilekçesi yerine geçerli olmak üzere ilanen tebliğ olunur.

T.C. YAYLADAĞI ASLİYE HUKUK MAHKEMESİ'NDEN

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de BASIN: 1225707 (www.bik.gov.tr)

Devletler girişimci kimlik de üsteliyor

RECEP ERÇİN 

GAYRİMENKUL
sektörünün güçlü oyun-
cularından Özak GYO,
2017 yılında başlattığı
“Özak Göktürk” pro-
jesinde satışlara başla-
dığını açıkladı. Projeye ilişkin bil-
gi vermek üzere emlak editörleri ile
biraraya gelen Özak GYO Yöne-
tim Kurulu Başkanı Ahmet Ak-
balık, “Sagın döneminde açık, ye-
şil, doğa ile iç içe, nefes aldıran, sağ-
lıklı ve steril yaşam alanlarına çok
daha fazla ihtiyaç duymaya başla-
dık. Salgın öncesinde de tüketici-
lerin beklenti ve taleplerinin bu
yönde şekilleneceğini öngörüyor-
duk. Pandemi sadece bu talebi
çok daha güçlü ve hızlı bir hale ge-
tirdi. Bugünleri düşünerek öyle
bir porje yapmışız ki bir çivi dahi de-
ğiştirmedik” dedi.

HER İSTEYENE EV YOK!

Özak Göktürk'ün 22 dönümlük
arsa üzerinde yüzde 75'i yeşil alan

olacak şekilde 157 konuttan oluş-
tuğunu kaydeden Akbalık, “Top-
lam 700 milyon TL'ye mal oldu. Bu
süreçte tüketicilerin sesini, beklenti
ve ihtiyaçlarını derinlemesine bir şe-
kilde dinledik, kapsamlı bir saha ça-
lışması yaptık. Özellikle Göktürk’te
yaşayanlardan aldığımız dönüşler
bizim yol haritamızın temelini oluş-
turdu.

Bu bölgede yaşayan insanlarla
hitap ediyoruz. Her parası olana
emlak satmayacağız... Altı ayda
satıp bitireceğimizi öngörüyoruz.
Çok talep geldi ama almıyoruz" bil-
gisini verdi. Toplantıda Akbalık'a,
Özak Göktürk Mimari ve Tasa-
rımdan Sorumlu Genel Müdür
Yardımcısı Tuba Bayraktar ve
Özak GYO Genel Müdürü Fatih
Keresteci de eşlik etti. 

Akbalık, 700 milyonluk 
projeyi altı ayda satacak

DEİK/TÜRKİYE-LİBYA İş Konseyi Başkanı
Murtaza Karanfil, Orta Afrika’ya ticarette Libya’nın
stratejik bir konumda bulunduğunu ve buraya or-
tak bir lojistik merkez açılması halinde Türk ihra-
catçılar için büyük fırsatlar doğacağını söyledi.
Özel ya da kamuya ait havayolu şirketleriyle demir
yolu ve kara yolu yatırımlarının önemine de deği-
nen Karanfil, “Orta Afrika’ya ürün sevkiyatı normal
şartlarda 1.5 ay sürüyor ancak, Libya havacılık sek-
törü Türk havacılık firmaları tarafından destekle-
nirse ve gerekli yatırımlar yapılırsa bu süre beş güne
düşebilir. Yani Libya üzerinden Orta Afrika’ya Türk
firmaları beş gün gibi bir sürede ürünlerini ulaştı-
rabilir. Libya’yı Lojistik üs haline getirebilirsek Af-
rika’nın tüm tedarikini Türkiye’ye çekerek 10 mil-
yar dolar ihracata ulaşabiliriz ” dedi.

DEİK: Libya’yı üs yapalım



YURT HABERLER

ÇİN seddinden sonra uzaydan gö-
rülebilen en büyük surlar Diyar-
bakırımızda! Tarihi 8 bin yıl ön-

cesine dayanan Diyarbakır surları yeni-
leniyor. Hedef, 500 günde tamamlamak.
Proje için iş teslimi 10 Ağustos’ta yapıldı,
büyük onarım başladı. Binlerce yıldır ba-
direler atlatan tarihi surların üzerinde bu-
lunan ve geçmişte savunma amaçlı kul-
lanılan burçlar yenileniyor. Büyükşehir Be-
lediyesi İmar Daire Başkanı Mehmet
Karaaslan, restorasyonun tamamlanma-
sıyla kentin turizmine önemli katkı sağ-
lanacağını vurguladı.

TARİHİNDEKİ 
EN KAPSAMLI YENİLEME

Birçok medeniyetin izlerini üzerinde ta-
şıyan Diyarbakır Surları'ndaki restorasyon,
Kültür ve Turizm Bakanlığı, Valilik ve Bü-
yükşehir Belediyesi işbirliğiyle yürütülü-
yor. Kent tarihinin en kapsamlı restoras-
yon çalışması olan projede, çevre uzunluğu
5 bin 200 metre, yüksekliği 8 ile 22 met-
re arasında olan ve kalınlığı 5 metreye ka-
dar varan surların üzerinde o dönem
inşa edilen ve savunma amaçlı kullanılan
burçlarda yapılacak çalışmalarda, yıkılma
tehlikesi olan ve acil müdahale gereken-

lere öncelik verilecek. 500 günde ta-
mamlanması planlanan ve 9 milyon 471
bin TL maliyetli restorasyon çalışmasının
yanı sıra, surlara yakın veya yapışık inşa
edilen 41 gecekondunun kamulaştırıl-
ması da yapıldı ve yıkımına başlanacak.

'MEVCUT ALANDAKİ TAŞLAR 
KULLANILACAK

Çalışmalarda, o dönem dairesel, dört-
gen veya çokgen olarak inşa edilen burç-
ların aslına uygun hale getirilmesi için ye-
rinde temizlik aşamasında çıkarılan taş-
lar kullanılacak. Restorasyon çalışmasının
5 kişilik bir kontrol heyeti ve Dicle Üni-
versitesi'ndeki öğretim görevlilerinin yer
aldığı bilim kurulu üyelerince en ince de-
tayına kadar takip edildiğini belirten
Mehmet Karaaslan, projeye ilişkin "taş-
lar çalınıyor, beton dökülüyor" iddiaları-
na yanıt verdi: "Restorasyon çalışmaları-
mızda mevcut alanda bulunan taşlar kul-
lanılıyor. Bu konuda çok hassas bir du-
rumda işlemlerimiz devam ediyor. Bu res-
torasyon, yaklaşık 9 milyon 471 bin TL ma-
liyetle bugüne kadar yapılmış en büyük
restorasyon çalışmalarımızdan biri. Burç-
larımızın tamamının restore edilmesi için
proje çalışmalarımız sürüyor. Bu iş için
yaklaşık 250 milyon TL'lik bir maliyet ön-
görülüyor.”

AYDINLIK   07 CMYK

725 Eylül 2020 CUMA
halklailiskiler@aydinlik.com.tr

2018/111 TLMT.
TAŞINMAZIN AÇIK ARTIRMA İLANI
Satılmasına karar verilen taşınmazın cinsi, niteliği, kıymeti, adedi, önemli özellikleri :
TAŞINMAZIN Özellikleri: İstanbul İl, Sultangazi İlçe, 3589 Ada, 40 Parsel, YUNUSEMRE Mahalle/Köy, 7 Nolu Ba-
ğımsız Bölüm Sultangazi İlçesi, Yunus Emre Mahallesi, 1621.Sokakta, tapunun 3589 ada, 40 parsel numarasına ka-
yıtlı ve 1621.Sokaktan 10-12 dış kapı numarası alan 338,00m2 miktarlı kat irtifakı tesisli Lider Apartmanında 44/338
arsa paylı 3.kat (7) bağımsız bölüm numaralı çatı arası piyesli dairenin tamamı niteliğindedir. Yunus Emre Mahallesi,
1621.Sokakta yer alan, Bodrum kat+zemin kat+3 normal kat+çatı kattan müteşekkil, B.A.K. tarzda, bitişik nizamda,
2.Sınıf malzeme ve işçilik kalitesi ile inşa edilmiş olan, katlarında ikişer daireli, elektrik, sıhhi tesisat ve doğalgaz te-
sisatları mevcut,merdiven ve sahanlıkları mermer kaplı, dış cephesi sıvalı-boyalıana binada bulunan 3.Kat7 bağımsız
bölüm numaralı çatı arası piyesli daire; Sultangazi Tapu Müdürlüğünde bulunan onaylı mimari projesine göre daire
ana giriş kapısının da bulunduğu 3.katta 115,00m2 net kullanım alanına sahip antre-hol, üç oda, salon, mutfak, ban-
yo-WC, WC, 2 balkon mahallerinden ibaret, projeye göre daire içi dahili merdiven ile çıkılan çatı arası piyesi 31,32m2
alana sahip banyo-WC, oda, teras mahallerinden ibarettir. Satışa konu taşınmaz onaylı mimari projesine göre toplam
146,32m2 yasal kullanım alanına sahiptir. Mahallinde yapılan tespitte onaylı projesine aykırı bir şekilde daire içi mer-
diven iptal edilerek apartman merdiveninden yeni bir giriş kapısı açılmak sureti ile çatı arası piyesinin antre-hol, ban-
yo-WC, üç oda, salon, mutfak ve 2 balkon mahallerinden ibarettam kat olarak ayrı bir daire olarak kullanıldığı tespit
edilmiştir. Satışa konu dairede ıslak hacim zeminleri seramik, salon ve oda zeminleri parke, banyo-WC duvarları fa-
yans kaplı, banyolarda sıhhi tesisat armatürleri ile tamamlayıcı aksesuarları, mutfakta sabit tezgah ile mutfak dolapları
bulunmaktadır. Daire pencereleri PVC ve ısıcamlı, çelik kapılı, doğalgaz kombi tertibatlıdır.Satışa konu taşınmazbu-
lunduğu konum itibariyle alt ve üst yapısı tamamlanmış, her türlü belediye ve sosyal imkanlardan istifade edecek ko-
numda civarın talep gören konut alanında yer almaktadır. İİK'nun 114 ve 126. maddesi gereğince taşınmazın belirleyici
özellikleri ilana derc edilmiş olpu daha fazla bilgi dosyasında mevcuttur.
İmar Durumu :Sultangazi Belediye Başkanlığı İmar ve Şehircilik Müdürlüğünce tanzim ve tasdik edilmiş olan
26/12/2018 tarih, 24699 sayılı imar durumu belgesine göre 30/12/2011 tasdik tarihli 1/1000 ölçekli Sultangazi Uygu-
lama İmar Planında bitişik nizam 4 katlı konut alanında kalmakta olduğu belirtilmiştir.
Kıymeti : 425.000,00 TL----KDV Oranı : %1
Kaydındaki Şerhler : tapu kaydındaki gibidir.
1. Satış Günü : 14/12/2020 günü 11:00 - 11:05 arası

2. Satış Günü : 18/01/2021 günü 11:00 - 11:05 arası
Satış Yeri : Yeni Mah. 542. sok. No:1 Gaziosmanpaşa Adliyesi Ek Hizmet Binası Mezat Salonu, Küçükköy Gazios-
manpaşa/İSTANBUL
Satış şartları :
1- İhale açık artırma suretiyle yapılacaktır. Birinci artırmanınyirmi gün öncesinden, artırma tarihinden önceki gün so-
nuna kadar esatis.uyap.gov.tr adresinden elektronik ortamda teklif verilebilecektir. Bu artırmada tahmin edilen de-
ğerin %50 sini ve rüçhanlı alacaklılar varsa alacakları toplamını ve satış giderlerini geçmek şartı ile ihale olunur. Birinci
artırmada istekli bulunmadığı takdirde elektronik ortamda birinci artırmadan sonraki beşincigünden, ikinci artırma gü-
nünden önceki gün sonuna kadar elektronik ortamda teklif verilebilecektir. Bu artırmada da malın tahmin edilen değerin
%50 sini,rüçhanlı alacaklılar varsa alacakları toplamınıve satış giderlerini geçmesi şartıyla en çok artırana ihale olunur.
Böyle fazla bedelle alıcı çıkmazsa satış talebi düşecektir.2- Artırmaya iştirak edeceklerin, tahmin edilen değerin %
20'si oranında pey akçesi veya bu miktar kadar banka teminat mektubu vermeleri lazımdır. Satış peşin para iledir,
alıcı isteğinde (10) günü geçmemek üzere süre verilebilir. Damga vergisi, KDV,1/2 tapu harcı ileteslim masraflarıalıcıya
aittir. Tellâllık Harcı, taşınmazın aynından doğan vergiler satış bedelinden ödenir. (Alacakları rehinli olan alacaklıların
satış tutarı üzerinden rüçhan hakları vardır. Gümrük resmi ve akar vergisi gibi Devlet tekliflerinden muayyen eşya ve
akardan alınması lazım gelen resim ve vergi, rehinli alacaklardan sonra gelir.) 3- İpotek sahibi alacaklılarla diğer
ilgilerin (*) bu gayrimenkul üzerindeki haklarını özellikle faiz ve giderlere dair olan iddialarını dayanağı belgeler ile
(15) gün içinde dairemize bildirmeleri lazımdır; aksi takdirde hakları tapu sicil ile sabit olmadıkça paylaşmadan hariç
bırakılacaktır. 4- Satış bedeli hemen veya verilen mühlet içinde ödenmezse İcra ve İflas Kanununun 133 üncü maddesi
gereğince ihale feshedilir. İhaleye katılıp daha sonra ihale bedelini yatırmamak sureti ile ihalenin feshine sebep olan
tüm alıcılar ve kefilleri teklif ettikleri bedel ile son ihale bedeli arasındaki farktan ve diğer zararlardan ve ayrıca temerrüt
faizinden müteselsilen mesul olacaklardır. İhale farkı ve temerrüt faizi ayrıca hükme hacet kalmaksızın dairemizce
tahsil olunacak, bu fark, varsa öncelikle teminat bedelinden alınacaktır.5- Şartname, ilan tarihinden itibaren herkesin
görebilmesi için dairede açık olup gideri verildiği takdirde isteyen alıcıya bir örneği gönderilebilir. 6- Satışa iştirak
edenlerin şartnameyi görmüş ve münderecatını kabul etmiş sayılacakları, başkaca bilgi almak isteyenlerin 2018/111
Tlmt. sayılı dosya numarasıyla müdürlüğümüze başvurmaları ilan olunur.23/09/2020
(İİK m.126)
(*) İlgililer tabirine irtifak hakkı sahipleri de dahildir.
* : Bu örnek, bu Yönetmelikten önceki uygulamada kullanılan Örnek 64'e karşılık gelmektedir.
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2020/734 TLMT.
TAŞINMAZIN AÇIK ARTIRMA İLANI
Satılmasına karar verilen taşınmazın cinsi, niteliği, kıymeti, adedi, önemli özellikleri :
1 NO'LU TAŞINMAZIN
Özellikleri : İstanbul İl, Sultangazi İlçe, 839 Ada, 3 Parsel, ZÜBEYDE HANIM Mahalle/Köy, 7 Nolu Bağımsız Bölüm
Satışkonusu taşınmazın, Sultangazi İlçesi, Zübeyde Hanım Mahallesi, 839 ada, 3 parselde kayıtlı olan (7) nolu daire
vasıflı taşınmazın bulunduğu (İdari adresi) Zübeyde Hanım Mahallesi 1267.Sokak No:16 K:3 D:7 Sultangazi/İSTAN-
BUL adresindedir.
Taşınmazın bulunduğu bina; Bodrum kat + zemin kat + 4 normal kat olmak üzere, katlarda çift daire üzeri, 10 bağımsız
bölümlü ve 6 katlıdır. Bina giriş holü zemini, sahanlıkları ve merdiven basamakları mermer kaplamalı demir korkuluklu,
merdivenkovası duvarı sıva üzeri plastik boyalı, bina giriş kapısı demir kapılı, dış cephesi mantolama üzeri akrilikli
boya kaplamalı, doğalgazlı, elektrik, su sıhhi tesisatı mevcuttur.Sultangazi Belediyesi İmar arşivinden alınan ruhsat
eki mimari projesine göre; 3.Kat (7) nolu daire girişte antre salon, iki odalı, mutfak+balkon, banyo, wc ve balkon ma-
hallerinden oluşmakta yaklaşık toplam net 62,00 m² brüt 76 m² alana sahiptir. Yerinde yapılan incelemede dairenin
kapalı olduğu,komşu beyanı ve projesine göre mahal tefrişatı yapıldığı, balkonları kapatılarak odaya dahil edildiği,
odalar ve salon laminant parke kaplamalı, antre, mutfak, banyo, wc ve balkon zeminleri seramik kaplamalı olup, du-
varlar sıva üzeri plastik boyalı olduğu, ıslak zeminlerde ise duvarlar seramik kaplamalı, banyosunda sıhhi tesisat ar-
matürleri ile tamamlayıcı aksesuarları mevcut, mutfakta ise sabit tezgâh ile mutfak dolapları, dış kapısı çelik kapılı, iç
kapılar ahşap kapılar, pencereler pvc ve ısıcamlı olup doğalgaz ısıtmalı elektrik, su, sıhhi tesisatı mevcuttur.
Adresi : Zübeyde Hanım Mahallesi 1267.Sokak No:16 K:3 D:7 Sultangazi/İSTANBUL
Yüzölçümü : 237 m2Arsa Payı : 27/240 Satışa Konu Borçlu hissesi:1/1
İmar Durumu : ikiz nizam 4 katlı konut alanında.Ayrıntılı bilgidosyasında.
Kıymeti : 200.000,00 TL
KDV Oranı : %1 (KDV oranında yasal değişiklik olması halinde teslim tarihinde geçerli olan KDV oranı uygulanacak-
tır.)
Kaydındaki Şerhler : Mimari proje üzerinde bağımsız bölüm numarası değişmiştir şerhi vardırBilgi dosyasında.
1. Satış Günü : 31/12/2020 günü 11:15 - 11:20 arası
2. Satış Günü : 28/01/2021 günü 11:15 - 11:20 arası

Satış Yeri : Küçükköy,Yeni Mah.542 Sk.No:1 Adliye Ek Hizmet Binası Mezat Salonu, Gaziosmanpaşa/İstanbul
Satış şartları :
1- İhale açık artırma suretiyle yapılacaktır. Birinci artırmanınyirmi gün öncesinden, artırma tarihinden önceki gün so-
nuna kadar esatis.uyap.gov.tr adresinden elektronik ortamda teklif verilebilecektir. Bu artırmada tahmin edilen de-
ğerin %50 sini ve rüçhanlı alacaklılar varsa alacakları toplamını ve satış giderlerini geçmek şartı ile ihale olunur. Birinci
artırmada istekli bulunmadığı takdirde elektronik ortamda birinci artırmadan sonraki beşincigünden, ikinci artırma gü-
nünden önceki gün sonuna kadar elektronik ortamda teklif verilebilecektir. Bu artırmada da malın tahmin edilen değerin
%50 sini,rüçhanlı alacaklılar varsa alacakları toplamınıve satış giderlerini geçmesi şartıyla en çok artırana ihale olunur.
Böyle fazla bedelle alıcı çıkmazsa satış talebi düşecektir.2- Artırmaya iştirak edeceklerin, tahmin edilen değerin %
20'si oranında pey akçesi veya bu miktar kadar banka teminat mektubu vermeleri lazımdır. Satış peşin para iledir,
alıcı isteğinde (10) günü geçmemek üzere süre verilebilir. Damga vergisi, KDV,1/2 tapu harcı ileteslim masraflarıalıcıya
aittir.Alacaklının banka olması ve satışı yapılan taşınmazın borçlu veya kefile ait olması halinde bankadan KDV de
muaf tutulacaktır. Tellâllık Harcı, taşınmazın aynından doğan vergiler satış bedelinden ödenir. (Alacakları rehinli olan
alacaklıların satış tutarı üzerinden rüçhan hakları vardır. Gümrük resmi ve akar vergisi gibi Devlet tekliflerinden mu-
ayyen eşya ve akardan alınması lazım gelen resim ve vergi, rehinli alacaklardan sonra gelir.)3- İpotek sahibi alacak-
lılarla diğer ilgilerin (*) bu gayrimenkul üzerindeki haklarını özellikle faiz ve giderlere dair olan iddialarını dayanağı
belgeler ile (15) gün içinde dairemize bildirmeleri lazımdır; aksi takdirde hakları tapu sicil ile sabit olmadıkça paylaş-
madan hariç bırakılacaktır.4- Satış bedeli hemen veya verilen mühlet içinde ödenmezse İcra ve İflas Kanununun 133
üncü maddesi gereğince ihale feshedilir. İhaleye katılıp daha sonra ihale bedelini yatırmamak sureti ile ihalenin feshine
sebep olan tüm alıcılar ve kefilleri teklif ettikleri bedel ile son ihale bedeli arasındaki farktan ve diğer zararlardan ve
ayrıca temerrüt faizinden müteselsilen mesul olacaklardır. İhale farkı ve temerrüt faizi ayrıca hükme hacet kalmaksızın
dairemizce tahsil olunacak, bu fark, varsa öncelikle teminat bedelinden alınacaktır.5- Şartname, ilan tarihinden itibaren
herkesin görebilmesi için dairede açık olup gideri verildiği takdirde isteyen alıcıya bir örneği gönderilebilir. 6- Satışa
iştirak edenlerin şartnameyi görmüş ve münderecatını kabul etmiş sayılacakları, başkaca bilgi almak isteyenlerin
2020/734 Tlmt. sayılı dosya numarasıyla müdürlüğümüze başvurmaları ilan olunur.22/09/2020
(İİK m.126)
(*) İlgililer tabirine irtifak hakkı sahipleri de dahildir.
* : Bu örnek, bu Yönetmelikten önceki uygulamada kullanılan Örnek 64'e karşılık gelmektedir.
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Diyarbakır Surları'nda
500 günlük 
restorasyon

SURLARIN kaderi, hendek operas-
yonlarının bitimiyle değişmeye başladı.
PKK/PYD’nin kazdığı hendek ve sözde ba-
rikatlar nedeniyle Aralık 2015’te sokağa
çıkma yasağı ilan edildi. Çatışmalar 3 ay
sürdü, hendekçiler defedildi. Yaralar sarıl-
maya, yıkım tamir edilmeye başladı. Aynı
yıl Sur, Birleşmiş Milletler Eğitim, Bilim ve
Kültür Örgütü (UNESCO) tarafından
Dünya Kültür Mirası Listesi'ne alındı. Gel-
gelelim, bölücü güçler, her hayırlı işte ol-
duğu gibi burada da barikat kurmaya
kalkıştı. Şehrin adını kendilerine göre de-
ğiştirip Amed ilan eden gruplar sözde De-
mokrasi Platformu oluşturdu. Grup,
Türkiye Cumhuriyeti devletini UNESCO’ya
şikayet edip, iş makineleriyle tarihe zarar
verildiğini ileri sürdü. Aynı cepheden ‘Dicle
Vadisi Kırklar Dağı Rekreasyon Alanı’ pro-
jesine karşı projenin durdurulması talebiyle
açılan davalar oldu. Ancak çabalar bekle-
dikleri sonucu vermedi. Geride kalan son
5 yıl içerisinde Kültür ve Turizm Bakanlığı
tarafından Diyarbakır Surları’nın projelen-
dirme çalışmaları sürdürüldü. Bu yıl da sur-
ların onarımı başladı.

Kaderi 2015’te değişti

DİYARBAKIR Valiliği’nden yapılan
açıklamada, surların restorasyonu projesine
ilişkin şu bilgiler verildi: “Urfa Kapıyı koru-
yan 2 burç, Ben u Sen Burcu (Ulu Beden),
Yedi Kardeş Burcu ve Nur Burcu gibi en bi-
lindik ve en nitelikli burçlar dâhil olmak
üzere toplam 6 burç ve onları birbirine bağ-
layan sur duvarları restore edilecektir. Gö-
rüldüğü üzere onarılacak burçlar arasında;
süslemeleri, kabartmaları ve kitabeleriyle Di-
yarbakır Surlarının en göz alıcı burçları olan
Ben u Sen ve Yedi Kardeş burcu da yer al-
maktadır. Yakın zamanda yıldırım düşmesi

vb. olumsuz olaylar ile gündeme gelen hatta
bir kısmı yıkılan bu burçlar ihale kapsamında
onarılacaktır.

Yıldırım düşen 'Ben u Sen' de onarımda

ÇAĞLAR boyunca farklı mede-
niyetlere evsahipliği yapmış olan
“Diyarbakır Kalesi ve Hevsel Bah-
çeleri Kültürel Peyzaj Alanı”, 2015
yılında Almanya’nın Bonn ken-
tinde düzenlenen 39. UNESCO
Dünya Mirası Komitesi Toplantı-
sı’nda, Türkiye’nin 14. miras alanı
olarak UNESCO Dünya Mirası Lis-
tesi’ne kaydedildi. (4 Temmuz
2015). UNESCO, “Diyarbakır Ka-
lesi ve Hevsel Bahçeleri Kültürel
Peyzajı”nı dünya mirası olarak
değerlendirilmek için gerekli kri-
terlerden biri olan “insanlık tari-
hinde önemli bir aşamayı veya
aşamaları gösteren bir yapı türü,
mimari veya teknolojik grup veya
peyzaj için istisnai bir örnek” ola-
rak niteleyerek tescilledi.

İnsanlık tarihindeki
yeri tescilli

Şehit hakim ve
savcıların 

isimleri yaşatılıyor

AYDINLIK / ANKARA

TUNCELİ’de 2017 yılında yaşanan
helikopter kazasında şehit düşen
Hakim Onur Alan’ın adına memleke-
ti Ordu’da eğitim gördüğü ilk ve or-
taokulda kütüphane oluşturuldu. 

Adalet Bakanı Abdulhamit Gül’ün
talimatıyla Ordulu Şehit Hakim
Onur Alan’ın öğrenim gördüğü
okullarda araştırma yapıldı. Şehit
Hakim Alan’ın ilk ve ortaokul eğiti-
mini tamamladığı Altınordu Altın-
fındık İlkokul’unda kütüphane ihti-
yacı bulunduğu tespit edildi. Adalet
Bakanlığı ve Milli Eğitim Bakanlı-
ğı’nın işbirliği ile kütüphane hazırla-
narak, 2020-2021 eğitim öğretim yı-
lına yetiştirildi. 

Şehit Hakim Onur Alan Akıl Oyun-
ları ve Kütüphanesi yapılan törenle
hizmete açıldı. Yüz yüze eğitimin
bazı kademelerde başladığı gün şe-
hit hakimin adını taşıyan kütüpha-
nedeki kitaplar da çocuklarla buluş-
tu. Kütüphanenin açılışı Şehit Hakim
Onur Alan’ın annesi ve babası tara-
fından yapıldı. Şehit hakimin adı
daha önce de Ordu Adliyesinin bu-
lunduğu yerleşkeye verilmişti. Ada-
let Bakanlığı tarafından, 2012 yılın-
da Tunceli'nin Ovacık ilçesinde bölü-
cü terör örgütünün hain saldırısı so-
nucu şehit edilen Cumhuriyet Savcı-
sı Murat Uzun'un mezun olduğu
okulda da bilişim sınıfı yaptırılmıştı.
Adalet Bakanı Abdulhamit Gül bili-
şim sınıfının açılışına katılmıştı.

Kadim�Diyarbakır�gözlerini�araladı,�yeniden
nefes�almaya�başladı.�Açılım�yılları,�HDP’li�bele-
diyeler�dönemi,�PKK/PYD'nin�hendek�yıkımıyla
tahrip�olan�şehir�ve�özellikle�Sur�ilçesi,�8�bin�yıl-

lık�surlarıyla�yeniden�ihya�ve�inşa�ediliyor
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AYDINLIK'ın gündeme getirdiği İsra-
il merkezli The Jerusalem Institute for Stra-
tegy and Security (JISS)  adlı düşünce ku-
ruluşunun 16 Eylül tarihli Türkiye raporu
tarışılmaya devam ediyor.

“21.yüzyılda İsrail için en büyük engel
Türkiye” başlıklı raporun detaylarını Ay-
dınlık yazarı Onur Sinan Güzaltan'ın  kö-
şesinde yazması sonrası pek çok basın or-
ganı konuya yer verirken, Şalom Gazete-
si, raporun yazarlarından Prof. Dr. Efraim

İnbar'la yaptığı söyleşiyi yayınladı. 
İsrail'le Arap ülkelerinin normalleş-

mesinin ele alındığı şöyleşide İnbar'a ra-
porda Türkiye ile ilgili “İsrail için engel” ifa-
delerinin ne anlama geldiği soruldu. İnbar,
“Türkiye ile askeri bir çatışma istemiyoruz.
İstemediğimizi söylüyorum, bu olmayaca-
ğı anlamına gelmiyor. Erdoğan’ın hırsı, Tür-
kiye’nin karar ve eylemleriyle bağlantılı bu
durum” diye yanıt verdi.

“İki ülke ilişkilerinin geleceğini nasıl

görüyorsunuz” sorusunu yanıtlayan İnbar,
“Erdoğan başta olduğu sürece iki ülke iliş-
kilerinde bir iyileşme beklemiyorum. Ancak,
Erdoğan pragmatik bir lider. Türkiye’nin İs-
rail ile diplomatik ilişkileri var. Türk Hava
Yolları İsrail’e uçuyor. Bir de ekonomik iliş-
kiler var. Türkiye Arap dünyasına ihracatı-
nı Hayfa limanı aracılığıyla yapıyor” dedi. 

İsrail Başbakanı  Netanyahu tarafından
“İsrail Devleti’nin kuvvetlendirilmesinde
önemli bir bileşen” olarak tanımlanan Je-

rusalem Institue for Strategy & Secu-
rity'nin yayınladığı raporda, Erdoğan’ın li-
derliğindeki Türkiye'nin bölgenin ve İsra-
il’in istikrarını tehdit ettiği belirtilerek
Türkiye'nin Batı'dan uzaklaştığı, hükümet
değişse bile Batı’dan kopuşun süreceği tes-
pit yer almıştı. Türkiye'nin Doğu Akdeniz'i
odak aldığı ifade edilen raporda bu duru-
mun İsrail gazını Avrupa’ya taşamayı zor-
laştıracağı vurgulanarak Türk donanmasına
önlem alınması istenmişti.

ŞALOM GAZETESİ'NDE DİKKAT ÇEKİCİ SÖYLEŞİ

'Türkiye ile çatışma istemiyoruz ancak...'

TÜRKİYE Teknoloji Takımı
Vakfı (T3 Vakfı) ile Sanayi ve
Teknoloji Bakanlığı öncü-

lüğünde düzenlenen Uzay ve Tek-
noloji Festivali “TEKNOFEST
2020” Gaziantep'te başladı. Sanayi
ve Teknoloji Bakanı Mustafa Va-
rank, Gaziantep Kalesi önünde dü-
zenlenen törende, milli teknoloji
hamlesinin adeta markası haline ge-
len festivalin, her aşamasında eme-
ği geçen T3 Vakfı başta olmak üze-
re tüm paydaşlara teşekkür etti.

Bakan Varank, şöyle devam etti:
“TEKNOFEST'e olan ilgi her sene
katlanarak artıyor. Festivalin ilk yı-
lında, 4 bin 333 takım yarıştı, 550 bin
ziyaretçi bizleri yalnız bırakmadı.
İkinci senemizde yarışan takım sa-
yısı 17 bin 773'e çıktı. Türkiye'nin
dört bir yanından gelen gençlerin
yanı sıra sınırlarımızı da aştık, 122
ülkeden de yarışmacıya ülkemizde
ev sahipliği yaptık. Geçen sene 1
milyon 720 bin ziyaretçiyle, kendi
alanında dünyanın bir numaralı
festivali olduk. Biliyorsunuz ilk 2
sene İstanbul'daydık, üçüncü se-
nemizde Anadolu'ya çıkarma ya-
palım dedik ve işte Gaziantep'teyiz.
Bu sene Teknofest'e 100 binden faz-
la yarışmacı başvurdu, bu hakikaten
muazzam bir rakam.”

TÜRKİYE’DE ÜRETİLMİŞTİR
DAMGASI

Bakan Varank, salgının, tekno-
lojiye gönül verenleri, gençleri dur-
duramadığını ifade ederek, şöyle de-
vam etti: “Ellerindeki imkanları
zorlayarak, gençlerimiz önce ta-
kımlarını oluşturdular. Sonra fikir
jimnastiği yaptılar, Ar-Ge ve ino-
vasyon yol haritalarını çıkartıp, pro-
jeye döktüler. Atölyelerinde sa-
bahlayıp, elektrikli otomobillerden
roketlere, otonom araçlardan in-
sansız su altı araçlarına varıncaya
dek birbirinden iddialı, özgün işle-
re imza attılar. Ürünlerini test etti-
ler, yarıştırdılar. Kimileri test aşa-
masında, kimileri de yarışmalarda
geride kaldılar ama inanın bizim için
bunun hiçbir önemi yok. Bizim için
başarı; sizlerin cesaretle, azimle ve
inançla buradaki yarışmalara baş-
vurmanız, kendi sınırlarınızı zorla-
manız.”

'İDDİALI AMA 
GERÇEKÇİ HAYALLER'

Teknoparklarda, üniversitelerde,
kuluçka merkezlerinde kurulan
gencecik firmaların küresel boyut-
lara ulaşıp adlarından söz ettirme-
sini istediklerini, buradan hareket-
le 2023 Sanayi veTeknoloji Strate-
jisinde kendilerine somut hedefler
koyduklarını belirten Bakan Varank,

“Bakanlığımızın tüm politikalarını
Milli Teknoloji Hamlesi vizyonuy-
la şekillendirip hayata geçiriyoruz.
Geleceğin kritik teknolojilerini ge-
liştirmek, yüksek teknoloji alanla-
rında rekabetçi ürünler çıkartmak
için çalışıyoruz ancak bu şekilde eko-
nomik ve teknolojik bağımsızlığımızı
kazanabiliriz. Bizim iddialı, ama
bir o kadar da gerçekçi hayallerimiz
var. Tüm dünyanın peşinden koş-
tuğu yenilikçi ve vazgeçilmez ürün-
ler geliştirmeyi ve bunların üzerin-
de 'Türkiye'de üretilmiştir' damga-
sını görmek istiyoruz” ifadelerini
kullandı.

7 BİNDEN FAZLA TAKIM

T3 Vakfı Mütevelli Heyeti Baş-
kanı, TEKNOFEST Yönetim Ku-
rulu Başkanı Selçuk Bayraktar ise
TEKNOFEST'in Anadolu kenti
olan Gaziantep'te yapılmasından
büyük mutluluk duyduklarını söy-
ledi. TEKNOFEST için yola çık-
tıklarında bir hayalinin olduğunu be-
lirten Bayraktar, “Dünyada en ile-
ri teknolojileri geliştiren bir Türki-
ye'nin hayalini kuruyorduk. Bugün
bu hayali tüm genç kardeşlerimiz-
le milyonlarla paylaşıyoruz” dedi.

Pandemiye rağmen rekor başvu-
ru olduğunu dile getiren Bayraktar,
şöyle konuştu: “7 binden fazla takım
toplamda 100 bin genç bulunuyor.
Bunlar yarışmalara başladı. Genç
kardeşlerim 1 yıldır bu yarışmalara
hazırlandı ve eğer yarışmalar yapıl-
masaydı emekleri, hayalleri, zayi
olacaktı ve motivasyonları düşecek-
ti. Onların heyecanı sönmesin pro-
jelerine dört elle sarılıp devam et-
sinler diye TEKNOFEST'e sadece
yarışmalarla devam ediyoruz.”

YENİDEN DOĞUŞUN 
HİKAYESİ

TEKNOFEST'in geleceği inşa
eden gençlerin yer aldığı platform
olduğunu vurgulayan Bayraktar,
“TEKNOFEST zorluklardan yıl-
mayan, yenilikten kaçmayan araş-
tırıp geliştirmekten yorulmayan
gençlerin yeridir. Vecihi Hürkuş ve
Nuri Demirağ gibi birçok girişim-
cinin yaşadığı akamete uğratılmış se-
rüvenimizin yeniden doğuşunun
hikayesi TEKNOFEST” dedi.

Konuşmaların ardından gençler
Gaziantep Kalesi'ne Türk bayrağı
astı. Ardından Türk Hava Kuvvet-
lerinin akrobasi timi Türk Yıldızları,
Solo Türk Gaziantep semalarında
gösteri uçuşu yaptı.

Daha sonra üzerinde TEKNO-
FEST ve Türkiye Teknoloji Takımı
yazılı dev balon gökyüzüne bırakıl-
dı. TEKNOFEST, 27 Eylül'e kadar
çeşitli etkinliklerle devam edecek.

İlk�iki�yıl�İstanbul’da�yapılan�TEKNOFEST,�
bu�yıl�Anadolu’ya�açıldı.�27�Eylül’e�kadar
sürecek�TEKNOFEST'e�pandemiye�rağmen
rekor�başvuru�yapıldı.�100�binden�fazla
gencin�yarıştığı�TEKNOFEST'in�açılış

töreninde�Türk�Yıldızları�nefes�
kesen�uçuş�gösterisi�yaptı

TARIMDAN İHA’LARA KADAR
TEKNOFEST 2020 yarışma konuları arasında şu başlıklar

dikkat çekiyor: Robotik, Sürü İHA simulasyon, İnsansız Hava
Aracı, Roket, Uçan Araba, Biyoteknoloji, Eiğitim teknolojile-
ri, Helikopter Tasarım, İnsansız Sualtı Sistemleri, Robotaksi Bi-
nek Aracı, Tarım teknolojileri, Uçan Araba Teknolojileri, Çev-
re ve Enerji Teknolojileri, İnsanlık Yararuna teknoloji (sağlık ve
İlk Yardım, afet yönetimi gibi durumlarda devreye girecek), Jet
Motoru tasarımı, Biyoteknoloji İnovasyon.

AYDINLIK/ ANKARA

Millî Savunma Bakanı Hulusi
Akar, TÜBİTAK SAGE’ye yaptığı zi-
yarette, “Ülkemizin bilim ve savun-
ma teknolojilerindeki öncü kurum-
larından olan TÜBİTAK SAGE, her
yönüyle yerli ve milli bir kurum ola-
rak Türk Silahlı Kuvvetlerine, ülke-
mizin savunmasına ve ekonomimize
büyük katkılarda bulunmaktadır”
ifadelerini kullandı.

Millî Savunma Bakanı Hulusi
Akar, Sanayi ve Teknoloji Bakanı
Mustafa Varank, Genelkurmay Baş-
kanı Orgeneral Yaşar Güler, Kara
Kuvvetleri Komutanı Orgeneral Ümit
Dündar, Hava Kuvvetleri Komutanı
Orgeneral Hasan Küçükakyüz, De-
niz Kuvvetleri Komutanı Oramiral
Adnan Özbal ve Millî Savunma Ba-
kan Yardımcısı Muhsin Dere, Tür-
kiye’nin öncü askeri araştırma ve
geliştirme kurumlarından biri olan
TÜBİTAK SAGE’yi ziyaret etti. TÜ-
BİTAK Başkanı Prof. Dr. Hasan

Mandal, Enstitü Müdürü Gürcan
Okumuş ve diğer yetkililer tarafından
karşılanan Bakanlar ve Komutanlar,
yürütülen projelere ilişkin brifing
aldı, geliştirilen yerli ve milli mü-
himmat ve sistemleri inceledi.

‘HER YÖNÜYLE YERLİ 
VE MİLLİ BİR KURUM’

Ziyareti dolayısıyla Enstitü şeref
defterini imzalayan Bakan Akar,
“TÜBİTAK SAGE’yi ziyaret et-
mekten ve savunma sanayii projele-
ri ile ilgili birçok konuyu görüşme im-
kanı bulmaktan memnuniyet duy-
dum. Ülkemizin bilim ve savunma
teknolojilerindeki öncü kurumların-
dan olan TÜBİTAK SAGE, her yö-
nüyle yerli ve milli bir kurum olarak
Türk Silahlı Kuvvetlerine, ülkemizin
savunmasına ve ekonomimize büyük
katkılarda bulunmaktadır. TÜBİ-
TAK SAGE’nin bugüne kadar ol-
duğu gibi bundan sonra da milli sa-
vunma teknolojilerimizin gelişme-
sinde öncü olacağına Türk Silahlı

Kuvvetlerine ve ülkemize büyük kat-
kılarda bulunacağına yürekten ina-
nıyorum. Bu vesileyle TÜBİTAK
SAGE’nin tüm çalışanlarına bugüne
kadar gösterdikleri üstün gayretle-
rinden dolayı teşekkür eder, bundan
sonraki çalışmalarında da sağlık,
esenlik ve başarılar dilerim” ifadele-
rini kullandı.

YERLİ VE MİLLİ PROJELER

Ziyaret sırasında, Bakanlar Hulusi
Akar, Mustafa Varank ve TSK Ko-
muta Kademesine TÜBİTAK SAGE
tarafından yürütülen SOM, SOM-J,
GÖKTUĞ Projesi kapsamında Gök-
doğan ve Bozdoğan füzeleri, Hassas

Güdüm Kitleri (HGK), Kanatlı Gü-
düm Kitleri (KGK), SARB-83,
SERT-82, NEB-84, Bozok, Togan,
Kuzgun, Akkor, Pulat, Elektronik
Harp Podu EHPOD, Elektronik
Destek Podu EDPOD projelerinin
yanı sıra TÜBİTAK SAGE tarafın-
dan geliştirilen Isıl Pil, piroteknik bi-
leşenler, ATLAS (Ataletsel Ölçüm
Birimi), KAŞİF (Küresel Konumla-
ma Sistemi Alıcısı), SG-KONUM
(Küresel Konumlama Sistemi Ante-
ni) gibi milli bileşenler hakkında su-
num yapıldı. Bununla birlikte başta
HABRAS olmak üzere test altyapı-
ları, Çevresel Testler Merkezi gibi te-
sislerle ilgili de bilgi verildi.

Akar ve komutanlardan
TÜBİTAK SAGE’ye ziyaret

UYDU sahibi 30 ülkeden biri olan Tür-
kiye'nin beşinci nesil haberleşme uydusu
Türksat 5A, 30 Kasım'da uzaya gönderi-
lecek. Türkiye'nin aktif uydu filosunda ha-
len 3 haberleşme, 3 gözlem uydusu bu-
lunuyor. Türkiye'nin ilk uydusu 10 Ağus-
tos 1994'te fırlatıldı ve 12 yıl hizmet ver-
di. Türksat 1C uydusundan 14, 2A uy-
dusundan da 15 yıl yararlanıldı. Aktif uy-
dulardan Türksat 3A, 4A ve 4B, haber-
leşme ihtiyacını karşılıyor. Göktürk-1,
Göktürk-2 ve Rasat uyduları ise gözlem ya-
pıyor. Türkiye'nin, 31 derece doğu, 42 de-

rece doğu ve 50 derece doğu olmak üze-
re üç farklı yörüngesinde uydu hizmeti sağ-
lanıyor. 31 derece doğu yörüngesine de
Türkiye'ye ait uydunun yerleştirilmesi
planlanıyor. Türksat 5A bu amaçla ve yeni
frekans haklarının kazanılması için yapıl-
dı.

Türksat 5B ise 42 derece doğu yö-
rüngesindeki kapasiteyi artıracak ve yeni
frekans hakları kazandıracak. Bu uydula-
rın yapımı için dünyanın önde gelen fir-
malarından Fransız-İngiliz ortaklığındaki Air-
bus D&S, Japonya'dan Mitsubishi Elect-

ric Corporation, Kanada-ABD ortaklığın-
daki MDA/Space Systems Loral teklif
verdi. Teknik açıdan yeterli görülen bu 3
firmadan, mali ve yerli katkı anlamında en
iyi teklifi veren Airbus D&S ile 9 Kasım
2017'de sözleşme imzalandı. Sözleşme-
nin hemen ardından üretime başlandı.

Türksat 5A ve 5B uydularının tasarım
ve üretim faaliyetleri, Airbus D&S firma-
sının Fransa ve İngiltere'deki tesislerinde ya-
pıldı. Türksat 5A uydusu, 2 Ekim'de tes-
lim alınıp, 30 Kasım'da uzaya fırlatılacak.
Türksat 5B'nin de 2021'de uzaya gön-

derilmesi hedefleniyor.
Yeni uydularla sadece yayıncılık ala-

nında değil, uydudan geniş bant internet
sağlama kabiliyetinde de büyük bir kap-
asiteye sahip olunacak. Türkiye, yeni uy-
duların fırlatılmasıyla oluşacak filosuyla As-
ya'da, Türk Cumhuriyetleri dahil Çin'e ka-
dar uzanan bölgeye, Afrika ve Avrupa'yı
kapsayan coğrafyaya hizmet verecek.

Türkiye 5'inci nesil uydusu için gün sayıyor

İran Dışişleri Ba-
kanı Muhammed Ce-
vad Zarif, Suriye me-
selesinin özel bir ko-
ordinasyon gerek-
tirdiğini ve Rusya ve
Türkiye ile buna uy-
gun adım attıklarını
söyledi.

Resmi temaslarda
bulunmak üzere önceki akşam Rus-
ya'nın başkenti Moskova'ya giden Za-
rif, burada İran medyasına açıklama-
larda bulundu. Rusya ile iyi işbirliğine
sahip olduklarını ve bunu artırmanın
yollarını arayacaklarını dile getiren
Zarif, “Bölgemizde ciddi sorunlar var.
Suriye meselesi özel bir koordinasyon
gerektiriyor. Rusya ve Türkiye ile Astana
müzakereleri çerçevesinde Suriye'de
adımlarımızı koordine ediyoruz” ifa-
delerini kullandı.

DÜNYANIN en büyük 13 gemi si-
gorta şirketinden oluşan P&I Kulüpleri
Grubu (IGP&I), Kuzey Akım 2 ve Tür-
kAkım doğalgaz boru hattı projeleri
kapsamında faaliyet gösteren gemileri
sigorta etmeyeceğini açıkladı.

DW Türkçe'nin haberine göre pro-
jelerin inşası kapsamındaki ya da pro-
jelerle bağlantılı olan her tür faaliye-
ti kapsayan kararın, ABD'nin iki pro-
jeyle ilgili yaptırım tehdidi nedeniyle
alındığı bildirildi. IGP&I açıklamasında
üye şirketlerden yaptırımlara maruz
kalmamak için inşa projeleri ile ilgili an-
laşmalar imzalamadan önce ciddi bir
inceleme ve risk değerlendirmesi yap-
ması istendi. Dünya çapında okya-
nuslardaki kargo hacminin yüzde 90'ı
IGP&I'da faaliyet yürüten şirketlerin si-
gortası altında.

ALMANYA VE TÜRKİYE HEDEFTE

Rus enerji devi Gazprom öncülü-
ğünde yürütülen ve mevcut Kuzey
Akım 1'in kapasitesini ikiye katla-
ması öngörülen 11 milyar dolarlık
Kuzey Akım 2 boru hattı projesinin
yüzde 90'lık bölümü tamamlanmış
durumda. Rusya'nın batısından baş-
layıp Baltık Denizi'nden geçerek Al-
manya'nın kuzeyine ulaşması plan-
lanan hattın önümüzdeki yıl kulla-
nıma açılması planlanıyor.

Rus doğalgazını Karadeniz üze-
rinden 930 kilometrelik boru hattıyla
Türkiye'ye taşıyan TürkAkım ise bu
yıl Ocak ayında resmen faaliyete ge-
çirilmişti.

TürkAkım ve 
Kuzey Akım 2'ye 
sigorta darbesi

'Suriye adımlarımızı
koordine ediyoruz'

ÜLKEMİZİN GELECEĞİ 
TEKNOFEST’TE YAZILIYOR

ÜLKEMİZİN GELECEĞİ 
TEKNOFEST’TE YAZILIYOR

ÜLKEMİZİN GELECEĞİ 
TEKNOFEST’TE YAZILIYOR

ÜLKEMİZİN GELECEĞİ 
TEKNOFEST’TE YAZILIYOR

ÜLKEMİZİN GELECEĞİ 
TEKNOFEST’TE YAZILIYOR

ÜLKEMİZİN GELECEĞİ 
TEKNOFEST’TE YAZILIYOR



9
halklailiskiler@aydinlik.com.tr

AYDINLIK   09 CMYK

25 Eylül 2020 CUMA

İsrail'den BAE'yi
o forumda istiyor

İSRAİL, Doğu Akdeniz Gaz Forumu'na
Birleşik Arap Emirlikleri'nin (BAE) de katıl-
ması teklifinde bulundu.

İsrail Enerji Bakanı Yuval Steinitz, yaptı-
ğı yazılı açıklamada, “Birleşik Arap Emirlik-
leri'nin Forum'a katılması için teklif sunduk.
Üye ülkeler bunu inceleyeceklerini söylediler”
ifadesini kullandı. Steinitz, önceki gün BAE
Enerji Bakanı Suheyl bin Muhammed el-Mez-
rui ile Avrupa'ya gaz nakli konusunda işbirli-
ği imkanlarını görüştü. Görüşmeye ilişkin
BAE haber ajansından yapılan açıklamada, iki
ülke bakanları petrol, gaz ve özellikle yenile-
nebilir enerji alanı olmak üzeri enerji alanı ve
altyapısında iş birliğinin güçlendirilmesi ko-
nularının ele alındığı belirtildi.

Mısır Petrol ve Madeni Kaynaklar Bakan-
lığı'ndan yapılan yazılı açıklamada, Doğu Ak-
deniz Gaz Forumu'nun 6 ülkenin katılımıyla
bölgesel bir örgüte dönüştüğü duyuruldu.

Mısır'ın ev sahipliğinde, 16 Ocak 2019'da Yu-
nanistan, Güney Kıbrıs Rum yönetimi, İsrail,
Mısır, İtalya ve Ürdün enerji bakanlarının ka-
tılımıyla “Doğu Akdeniz Gaz Forumu” kurul-
muştu. İkinci toplantısını 16 Ocak 2020'de ya-
pan Doğu Akdeniz Gaz Forumu, “üye devlet-
lerin halklarının çıkarı için enerji güvenliği” te-
melinde kurumsallaşma yönünde anlaşmıştı.

Libya Diyalog Toplantısı
27 Eylül'de başlayacak
LİBYADevlet Yüksek Konseyi ve ülkenin do-

ğusundaki gayrimeşru silahlı güçlerin lideri Ha-
life Hafter'in siyasi müttefiki Tobruk Temsilciler
Meclisi'ni (TM) temsil eden heyetlerin, Fas'taki
Libya Diyalog Toplantısı'na 27 Eylül'de yeniden
başlayacağı bildirildi.

Libya Devlet Yüksek Konseyi üyesinden alı-
nan bilgiye göre, konseyin temsilcileri Libya Di-
yalog Toplantısı'na katılmak üzere 25 Eylül'de Fas'a
gidecek. Diyalog toplantısında egemen pozis-
yonları kimin üstleneceğini belirleme ve Başkanlık
Konseyi üyelerini seçme mekanizmaları tartışı-
lacak. Libya Başbakanı Fayiz es-Serrac, 17 Eylül'de
yaptığı açıklamada, ekim ayı sonunda görevini dev-
redeceğini belirtmişti.

Fas'ın Buznika kentinde Libya Devlet Yüksek
Konseyi ile Halife Hafter'in siyasi müttefiki Tob-
ruk'taki Temsilciler Meclisi heyetleri arasında 6-
10 Eylül tarihlerinde “Libya Diyaloğu” görüş-
meleri yapılmıştı. Görüşmelerde, ülkedeki üst dü-
zey kurumlara getirilecek isimlerin atama kriterleri
hakkında uzlaşıya varılmış, söz konusu anlaşma-
yı hayata geçirecek prosedürlerin tamamlanma-
sı için ise eylül ayının son haftasında yeniden top-
lanma kararı alınmıştı.

Fas'ta 2015 yılında imzalanan Suheyrat An-
laşması'nın 15'inci maddesine göre söz konusu üst
düzey kurumlar “Libya Merkez Bankası Müdü-
rü, Sayıştay Başkanı, İdari Kontrol Birimi Başkanı,
Yolsuzlukla Mücadele Heyeti Başkanı, Yüksek
Seçim Kurulu Başkanı ve Üyeleri, Yüksek Mah-
keme Başkanı ve Başsavcı”dan oluşuyor.

SALİH VE SERRAC MISIR'DA

Öte yandan Mısır Cumhurbaşkanı Abdulfet-
tah es-Sisi, Libya'nın doğusundaki gayrimeşru si-
lahlı güçlerin lideri Halife Hafter ve Tobruk'taki
Temsilciler Meclisi (TM) Başkanı Akile Salih ile
Kahire'de görüştü. Görüşmede Mısır İstihbarat
Başkanı General Abbas Kamil'in de hazır bu-
lunduğu belirtildi.

Görüşmede “Sisi'nin, Libya'daki gelişmeler,
tüm tarafların ateşkesi uygulama ve Birleşmiş Mil-
letler (BM) gözetiminde barış sürecini ilerletme
çabaları hakkında bilgi aldığı” ifade edildi. �AA

Cezayir ve İtalya
MEB için masaya oturdu

CEZAYİR resmi haber ajansı ANS'nin ha-
berine göre, İtalya Dışişleri Bakan Yardım-
cısı Mariano Di Stefano'nun Cezayir'i ziyareti
sırasında iki ülke arasında deniz yetki alan-
larının belirlenmesini müzakere etmesi için
kurulan ortak komisyonun ilk toplantısına ka-
tıldı.

Haberde, iki ülke arasında deniz yetki alan-
larının görüşmek için komisyonun çalışma-
larına devam edeceği aktarıldı. Toplantıya ev
sahibi ülkeyi temsilen katılan Cezayir Dışiş-
leri Bakanlığı Genel Sekreteri Şekib Raşid'in,
iki ülke arasındaki “mükemmel siyasi ve
ekonomik ilişkilerin” uzantısı şeklinde, deniz
yetki alanlarını belirlemek için komisyonun
çalışacağını ifade ettiği haberde paylaşıldı.

Öte yandan, deniz yetki alanlarının belir-
lenmesinin önemli bir aşama olduğunu be-
lirten Di Stefano, habere göre, “münhasır eko-
nomik bölgelerin ancak komşu ülkeler ara-
sındaki istişareler sonucu belirlenebileceğini”
aktardı.

Aynı şekilde, İtalyan Dışişleri Bakanlığı
açıklamasına göre, Di Stefano, “Bu konularda
ortak çözüme, dost halklar ve hükümetler ara-
sındaki diplomasi ve siyasi anlayışla hızla ulaş-
mayı hedefliyoruz” ifadesini kullandı.

Cezayir Dışişleri Bakanı Sabri Bukadum,
iki ülke arasındaki deniz yetki alanlarına
ilişkin problem bulunduğunu savunanların “si-
yasi ve şahsi emeller taşıyan İtalya içindeki sağ
partiler olduğunu” belirtmişti. � AA

CUMHURİYET Kadınları Derneği
(CKD) Türkiye'nin Mavi Vatan üze-
rindeki egemenlik haklarına dik-
kat çekmek ve Mavi Vatan sa-
vunmanın da kadın hareketi-
nin bir parçası olduğunu
vurgulamak üzere imza
kampanyası başlatıyor.

“Misak-ı Millimiz Mavi
Vatan, Kuvayı Milliyemiz
Donanmamızdır” başlıklı imza
kampanyasıyla ilgili CKD'den
yapılan açıklamaya göre imza met-
ni şöyle: 

Gazi Mustafa Kemal Atatürk önderliğin-
de, yedi düvele karşı verdiğimiz ve zaferle çık-
tığımız Kurtuluş Savaşı, dünyada bir milletin
emperyalist devletlere karşı savaşarak top-
raklarını kurtardığı ilk savaştır. Birçok maz-
lum millet Kurtuluş Savaşımızla cesaretlen-

miş ve bağımsızlık savaşlarını vermişlerdir. An-
cak zengin Batı devletlerinin maz-

lum ülkeler üzerinde hak sa-
hibi olma iddia ve çabala-

rı şekil ve söylem değişti-
rerek devam etmektedir.
Mazlum ve gelişmekte
olan ülkelerin bu küresel
emperyalist tahakküme

karşı verdikleri onurlu
mücadele de hız kesmeden

sürmektedir. Büyük önderi-
miz “Yurtta Sulh Cihanda Sulh”

sözlerini, mazlum ülkelerin “emper-
yalizmi mahv ve perişan edeceğini” bilerek söy-
lemiştir.

'MAVİ VATAN EMPERYALİSTLERİ
ÇİLEDEN ÇIKARIYOR'

1923’te, denizlerinde tek bir donanma ge-

misi olmadan kurulan Cumhuriyetimiz, za-
manla gemicilikte ilerlemiş ve özellikle Deniz
Kuvvetlerimizin değerli kurmay kadrosunun
çalışmalarıyla milletçe mavi vatan bilincine
erişmemizde büyük yol almıştır. Donanma-
mızın da milli üretim ağırlıklı güçlendirilme-
siyle Devletimiz, mavi vatanındaki hukuki
haklarına dayalı olarak, denizlerimizdeki
enerji kaynaklarımızı araştırmaya başlamış-
tır. Bu durum, Türkiye üzerinde hâlâ hak id-
dia edebileceği gaflet ve delaletinde bulunan
emperyalist devletleri çileden çıkarmaktadır.
Binlerce kilometre öteden Akdeniz’e üşüşen
bu iflah olmaz emperyalist devletlerin istedi-
ği, Türkiye’nin, sınırları denizin kıyısında bi-
ten bir ülke olması ve kendi denizlerindeki zen-
ginliklere gözünü kapamasıdır. Emperyalist
devletler, asla ulaşamayacakları bu emellerine
ne yazık ki avuçları içine aldıkları komşula-
rımızı da alet etmektedir.

Bizler 100 yıl önce Atamızın önderliğinde,
on binlerce şehit vererek vatanımızı savunmuş
bir milletin evlatlarıyız. İnsanlığa örnek olan
Kurtuluş Savaşımızı Erzurum Kongresi’nde
alınan “Misak-ı milli sınırlar içinde vatan bir
bütündür, bölünemez” ve “Kuvayı Milliyeyi et-
ken ve milli iradeyi hâkim kılmak esastır” ka-
rarlarıyla başlattık. Bugün de mavi vatanımıza
göz dikenlere “Misak-ı Millimiz Mavi Vatan,
Kuvayı Milliyemiz Donanmamızdır” sözleriyle
cevap veriyoruz.

Bizler Türk kadınları olarak, kendi öz-
gürlük mücadelemizin ülkemizin bağımsız-
lık mücadelesinden ayrı olamayacağını, hak-
larımıza ancak bağımsız, özgür ve gönençli va-
tanımızda kavuşacağımızı biliyoruz. Dosta
düşmana duyururuz: 100 yıl önce Kurtuluş Sa-
vaşında topraklarımızı savunduğumuz gibi,
bugün de mavi vatanımızı savunmaya ka-
rarlıyız!

Cumhuriyet�Kadınları'ndan�Mavi�Vatan�kampanyası

İLETİŞİM Başkanlığı tarafından video
konferans yoluyla düzenlenen “Türki-
ye'nin Doğu Akdeniz'de Hakkaniyet ve

İşbirliği Vizyonu” başlıklı “Uluslararası
Doğu Akdeniz Konferansı”nın ilk oturu-
munda, Dışişleri Bakan Yardımcısı Yavuz
Selim Kıran, Enerji ve Tabii Kaynaklar Ba-
kan Yardımcısı Alparslan Bayraktar ile
Cumhurbaşkanlığı Güvenlik ve Dış Politi-
kalar Kurulu üyesi Prof. Dr. Çağrı Erhan
Doğu Akdeniz'de Türkiye'nin hakkaniyet ve
işbirliği vizyonunu ele aldı.

İkinci oturumda ise Cumhurbaşkanı
Başdanışmanı Prof. Dr. Gülnur Aybet,
Hudson Institute Kıdemli Araştırmacısı
Mike Doran, Jamestown Foundation Baş-
kanı Glen Howard ve Sunny Maritime
College'dan Prof. Dr. Mark Meirowitz,
“Doğu Akdeniz'de hakkaniyetli bir işbirli-
ğinin uluslararası sisteme yansımaları” üze-
rine değerlendirmelerde bulundu. 

Dışişleri Bakan Yardımcısı Yavuz Selim
Kıran, Doğu Akdeniz bölgesinin, Ortado-
ğu ve Afrika'ya “stratejik geçiş kapısı” ol-
duğunu, aynı zamanda küresel deniz tica-
retinin yüzde 30'unun buradan yapıldığını
aktardı. Stratejik ve jeopolitik öneme sahip
bu bölgede çok uzun zamandır Suriye kri-
zi ve Kıbrıs meselesi gibi istikrarsızlık ve ça-
tışmaların olduğunu söyleyen Kıran, “Bü-
tün bu sorunlara rağmen, Türkiye, Doğu
Akdeniz'i işbirliği bölgesi olarak görmek is-
tiyor. Bu da Akdeniz'e kıyısı olan bütün ül-
kelerin faydasına olacaktır” diye konuştu.

'SEVİLLA HAKKANİYETSİZ 
BİR YAKLAŞIM'

Kıran, Türkiye'nin daima Doğu Akde-
niz'de hakkaniyete dayalı bir anlayış ve di-
yalogdan yana olduğunun, buna karşılık, Yu-
nanistan'ın maksimalist deniz yetki alanı sı-
nırlarını genişletmeye çalıştığının altını çiz-
di.

Kıran, Sevilla Haritası'na ilişkin yaptığı
değerlendirmede, “Tarafsız bir gözlemci bu-
raya (Sevilla Haritası'na) bakarak bile ne ka-
dar hakkaniyetsiz bir yaklaşım olduğunu an-

layacaktır. Bu yaklaşım hakkaniyete daya-
lı deniz bölgesi sınırlandırmasını mümkün
kılmamaktadır” şeklinde konuştu. Türki-
ye'nin beklentisinin, ABD ve AB'nin bu ha-
ritayı dikkate almaması olduğunu belirten
Kıran, buna karşılık, AB üyeleri arasında da
Doğu Akdeniz konusunda ortak bir yakla-
şım olmadığına işaret etti.

'AB KAR-ZARAR 
HESABI YAPMALIDIR'

Kıran, Fransa'nın Doğu Akdeniz konu-
sundaki tutumunun açık olduğunu kayde-
derek, “Cumhurbaşkanı (Recep Tayyip) Er-
doğan ve Fransa Cumhurbaşkanı (Emma-
nuel) Macron arasındaki telefon görüş-
mesinin ardından bu durumun normalleş-
mesini bekliyoruz” ifadesini kullandı.
AB'nin, Doğu Akdeniz konusunda bir ta-
rafı destekleyen tutumundan vazgeçmesi ge-
rektiğini dile getiren Kıran, “Yaptırım diliyle
birlikte diyalog atmosferi mümkün gözük-
müyor” değerlendirmesinde bulundu.

Konuşmasında, AB ile Türkiye arasın-
daki işbirliğinin bölge için elzem olduğunun
altını çizen Kıran, Türkiye ve Birliğin, bu iş-

birliğiyle güvenlik, istikrar ve bölgenin re-
fahına katkıda bulunabileceğini kaydetti. Kı-
ran, “AB, jeopolitik bir kar-zarar hesabı yap-
malıdır. Brüksel'de önümüzdeki hafta bir
toplantı yapılacak. Pozitif diyaloğun yolu-
nun açılmasını umuyoruz” diye konuştu.

'KALICI ÇÖZÜM ARIYORUZ'

Bakan Yardımcısı Kıran, sözlerini şöy-
le sürdürdü: “Türkiye'nin pozisyonu oldukça
açık. Türkiye, Akdeniz'e sınırı bulunan bü-
tün ülkelerle deniz yetki alanı sınırlandırma
anlaşmaları için hazırdır ve Kıbrıs mesele-
sinin çözülmesine kadar, Kıbrıs halkının hak-
larının da dikkate alınması mutlaka şarttır.
Off-shore kaynaklar da işbirliğinin bir un-
suru olmalıdır. Cumhurbaşkanı Erdoğan,
burada bir bölge konferansı yapılarak,
Doğu Akdeniz'de çıkarları bulunan, Kıbrıs
Türk halkı dahil olmak üzere bütün taraf-
ların dahil edildiği bir konferansın yapılması
çağrısında bulunmaktadır. Doğu Akde-
niz'de diyaloğu teşvik eden bizler, kalıcı ve
kapsamlı bir şekilde Kıbrıs'ta çözüm arı-
yoruz.”

MISIR İLE MEB

Konuşmasının ardından kendisine yö-
neltilen, “Mısır ile Münhasır Ekonomik Böl-
ge (MEB) belirlemek, Türkiye'nin bölgedeki
stratejisinin bir parçası mıdır” sorusu üze-
rine Kıran, Türkiye'nin, deniz yetki alanla-
rının sınırlandırılmasıyla ilgili Mısır dahil bir-
çok ülkeyle birtakım faaliyetler yürüttüğü-
nü hatırlattı. Kıran, “Bununla ilgili konsül-
tasyonlar oldu. Mısır ile de toplantılar ya-
pıldı. Biz Mısır ile de görüşmeye hazırız. De-
niz yetki alanlarının sınırlandırılması ya da
MEB anlaşmalarının yapılması konusuna
açığız. Burada, bu burum Mısır'ın sergile-
yeceği iradeye bağlıdır” dedi.

DIŞİŞLERi Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu, video kon-
ferans yöntemiyle düzenlenen “Asya’da Güven
Arttırıcı Önlemler Konferansı (CICA) Dışişleri Ba-
kanları Özel Toplantısı”na katıldı.

Çavuşoğlu, toplantıya ilişkin Twitter'dan yaptığı
paylaşımda, “(CICA) Dönem Başkanlığını devralan
Kazakistan'ı kutluyor, devreden Tacikistan'a teşek-
kür ediyoruz. 'Yeniden Asya' vizyonumuza uygun
şekilde ortak çalışmalarla 21. yüzyılı Asya yüzyılı
yapacağız” ifadesini kullandı.

Bütün�sorunlara�rağmen,
Türkiye'nin�Doğu�Akdeniz'i
işbirliği�bölgesi�olarak

görmek�istediğini�söyleyen
Dışişleri�Bakan�Yardımcısı

Yavuz�Selim�Kıran,
Türkiye'nin,�deniz�yetki

alanlarının
sınırlandırılmasıyla�ilgili
Mısır'la�da�görüştüğünü

söyledi�ve�ekledi:�
Anlaşma�Mısır'ın�

sergileyeceği�iradeye
bağlıdır

'Mısır ile de görüşmeye hazırız'

KONFERANSIN açılışını yapan İle-
tişim Başkanı Fahrettin Altun, Doğu
Akdeniz hakkında son yıllarda birçok şey
söylendiğini anımsatarak “Bazı eski sö-
mürgeci güçler, bu bölgeyi 'yeni impara-
torluklarının doğum yeri' olarak görüyor.
Başkaları, burayı 'bir sonraki küresel ça-
tışma noktası' olarak değerlendiriyor.
Doğu Akdeniz, Türkiye için ise Mavi Va-
tanımızın bir parçasını teşkil ediyor”
dedi.

Doğu Akdeniz meselesini ikili bir an-
laşmazlığa indirgeme çabalarına rağmen
bu sorunun sadece Türkiye ve Yunanis-
tan arasında olmadığına dikkati çeken
Fahrettin Altun, şunları kaydetti: “Evet,
bu anlaşmazlık öncelikle ikilidir. Her
çözüm ve her muhtemel çatışma, her iki
ülkeyi içermek zorundadır. Aynı zaman-
da gerilimin yükseltilmesi veya çözüm-
lenmesi, Türkiye ve Yunanistan'ın kara-
rına bağlıdır. Yine de ortada sadece iki-
li bir anlaşmazlık yoktur. Dünyanın her
yerinden insanın burayı çok yakından ta-
kip etmesi, bunun en somut göstergesi-
dir. Meselenin ikinci aşaması bölgeseldir.
Her iki tarafta da bölgesel aktörler bu-
lunmaktadır. Onların kararları, Türkiye
ve Yunanistan'ın politika tercihlerini
karmaşıklaştırıyor. Hiç kuşkusuz, bölge ge-
nelinde iki rakip ideal bulunuyor. Bir yan-
dan Türkiye gibi ülkeler demokrasi ve dip-
lomasiye ihtiyaç olduğunu söylüyor. Di-
ğer yanda ise askeri diktatörlük ve şid-
detten yana olduğu aşikar zararlı aktör-
ler var. Hangi tarafın kazanacağı hem böl-
genin hem de uluslararası düzenin gele-
ceğini belirleyecektir.” 

'Doğu Akdeniz 
sadece ikili 

anlaşmazlık 
değil'

Yavuz 
Selim 
K�ran

‘21. yüzyılı Asya 
yüzyılı yapacağız’



HABER MERKEZİ

ÇİN Komünist Partisi’nin önerisi üze-
rine Vatan Partisi ile Çin Komünist
Partisi yetkilileri 23 Eylül'de video

konferans yöntemiyle görüştü. Vatan Partisi
heyetine Genel Başkan Doğu Perinçek ve
ikinci bölümde Uluslararası İlişkilerden
Sorumlu Genel Başkan Yardımcısı Semih
Koray başkanlık etti. Çin Komünist Partisi
heyetine de Çin Halk Cumhuriyeti Ulus-
lararası İlişkiler Bakan Yardımcısı Zhu Rui
başkanlık etti.

Görüşmede Ethem Sancak, Ak Parti adı-
na gözlemci olarak bulundu ve bir konuşma
yaptı.

Vatan Partisi Genel Başkanı Perinçek, ko-
nuşmasında Cumhurbaşkanı Tayyip Erdo-
ğan’ın bir gün önce (22 Eylül) Birleşmiş Mil-
letler kürsüsünden yaptığı konuşmanın
önemine vurgu yaptı. Perinçek, Türkiye ile
Çin arasında ekonomi, denizlerde güvenlik,
teröre karşı ortak mücadele ve işbirliğinin
yol haritası konularında hızla somut ve
pratik uygulamalara geçilmesini önerdi.

Vatan Partisi’nin yaptığı açıklamaya
göre, Perinçek’in Çin Komünist Partisi
heyetine ifade ettiği görüşler şöyle:

TÜRKİYE
CUMHURBAŞKANI’NIN'YENİDEN
ASYA GİRİŞİMİ' BİLDİRİSİ

Cumhurbaşkanımız Erdoğan, Birleşmiş
Milletler Kürsüsü’nden bütün dünya ülke-
lerine ve milletlerine, “Tarihin sarkacının ye-
niden Asya’ya kaydığı” gerçeğini vurgula-
dıktan sonra, Türkiye’nin “Yeniden Asya Gi-
rişimi”ni ilan etti. Sayın Erdoğan, Türki-
ye’nin bu girişiminin uluslararası ilişkileri-
mize “yeni bir dinamizm kazandıracağını”
belirtti.

Türkiye Cumhurbaşkanı, bu bildirisiyle
Türkiye’nin 1945’ten bu yana devam eden
75 yıllık Atlantik dönemine noktayı koy-
muştur ve ülkemizin Asya’daki tarihî ko-
numlanmasını bütün insanlığa bildirmiştir.

Bu konuşma, Çin ilişkilerine “yeni bir di-
namizm” kazandırma kararını da içermek-
tedir. Asya’nın Doğu ve Batı kanatlarında-
ki büyük devlet gelenekleriyle Çin-Türkiye
ilişkilerinin ufku şimdi daha aydınlıktır.

ÜRETİM EKONOMİSİ 
İÇİN İŞBİRLİĞİ

Türkiye ekonomisi ciddî sorunları aşma
mücadelesi veriyor ve aşacak potansiyele sa-
hiptir. Maliye ve Hazine Bakanı Sayın Be-
rat Albayrak’ın da bir ay önce ilan ettiği gibi,
yüksek faizli sıcak para peşinde koşarak eko-
nominin çarkını çevirme siyaseti artık sür-
dürülemez.

Maliye Bakanı bu durumda, Türkiye’nin
“Üretim ve İstihdam Odaklı bağımsız Mil-

lî Ekonomi” Programına geçtiğini ilan etti.

Yeni Programın başlığı aynen Vatan Parti-
si’nin Üretim Programının başlığıdır.

Türkiye ekonomide yeni bir döneme

girmektedir. Üretim ve İstihdam Odaklı

Ekonominin en uygun ve en güvenilir ortağı,

Çin Halk Cumhuriyeti’dir.
Türkiye elbette öncelikle kendi ekonomik

imkanlarını seferber ederek millî bir kal-
kınma rotası izleyecektir. Bununla birlikte
Türkiye’yi birlikte üretim üssü haline geti-
rebiliriz.

Ortak bir yatırım seferberliği başlatabi-
liriz. Böylece Çin-Türk ortak üretimi, hem
Türkiye’nin iç pazarının talebini karşılar,
hem de Türkiye limanlarından ve kapıla-
rından Avrupa, Rusya, Afrika
ve Batı Asya’ya sunu-
labilir.

Bu amaçla
� Türkiye-Çin Ortak Yatırım Banka-

sı kurulabilir. Üretim amaçlı bir sermaye
fonu oluşturulur.

� Birlikte ortak üretim projeleri hayata
geçirilir.

� Batı Karadeniz’de yeni bulunan do-
ğalgaz ve gaz hidrat kaynakları birlikte iş-
letilebilir.

� Ege Denizi’nde İzmir’e yakın Çan-
darlı Limanı Çin ortaklığıyla inşa edilebilir.

� Kuşak Yol Girişimi için
yeni ufuklar açılır.
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D
ENİZ Baykal’a yapılan operasyon.
Planlayan ABD, uygulayan FETÖ.
Kılıçdaroğlu’nun önü açıldı.

Operasyon öncesinde hazırlanan;
ABD-İsveç merkezli;
Silkroad (İpekyolu) Enstitüsü raporu; 
Her şeyi açıklıyor.

ADIM ADIM

Operasyon sonrası Kılıçdaroğlu;
Geçici çözüm olarak düşünülmüştü. 
Ama düşünenleri ters köşe yaptı.
Partide “Altı Ok”çular; 
Teker teker tasfiye edildi.
Onur Öymen, Kemal Anadol, Önder Sav,
Yılmaz Ateş, Mustafa Gazalcı, …
Hepsi kenara itildi.
“CHP’li olmayan CHP’liler”;
Partiyi ele geçirdi.

POLİTİKALAR

Beraberinde politikalar da değişti.
HDP ile “Yeni anayasa” çabası;
“Türk”ü anayasadan çıkarma girişimi.
“ABD-İsrail Koridoru”nun kesilmesine tep-

ki;
Ve diğerleri…
Atatürk’ün “milli duruşunun” yerini;
“Amerikan duruşu” aldı.

ABD DOSTU MUHALEFET

ABD kontenjanından;
PM üyeleri.
Dış Politikadan Sorumlu Genel Başkan Yar-

dımcıları.
İşin boyutu ABD Büyükelçisi ile; 
Gizli yemeğe kadar gitti.
ABD’ye o kadar güveniliyordu ki;
Tercüman bile Amerikalıydı.
Atatürk’ün kurduğu CHP;
“ABD dostu muhalefet” oldu.

ANADİLDE (KÜRTÇE) EĞİTİM

Kılıçdaroğlu yönetimi; 
Bir süredir “Kürt Raporu”üzerine çalışıyor.
Kürtçe eğitim için;
Hep “uygun zaman” vurgusu yapılıyordu.
Önemli mesafe alındığı anlaşılıyor.
Kılıçdaroğlu; 
İngiliz istihbaratı ile ilişkisi konuşulan;
İngiltere merkezli;
“Demokratik Gelişim Enstitüsü” top-

lantısına katıldı.
Anadilde eğitim konusunda;
Yeni önerilerde bulundu.
“1, 2, 3. sınıflarda anadilde eğitim;
Paralel olarak resmi dilin öğrenilmesi;
Sonra resmi dile geçilmesini” istedi.
Resmi dilde eğitimin yanında; 
Anadilin öğrenilmesini değil;
Anadilde (Kürtçe) eğitimin yanında, 
Resmi dilin öğrenilmesi. 

TEPKİ ARTIYOR

Partide tepki artınca;
Kılıçdaroğlu “çözüm yolu” diye sunduğu;
Önerisini inkar etti.
Ama katılımcılar;
Kılıçdaroğlu’nun sözlerini doğruladı.
Vikileaks belgelerinde;
“Gölge CIA” Stratfor’un;
“TR 705” kod adı verdiği isim de yalanla-

mıyor.
Hatta gerekçelerini açıklıyor.

CHP’NİN GORBAÇOV’U

12 Eylül öncesi ve sonrası;
CHP’de yöneticilik yapmış;
27 Mayıs’ı, 12 Mart’ı, 12 Eylül’ü yaşamış;
Duayen bir CHP’li dostum aradı.
Gelişmeleri konuştuk.
Çok kızgındı.
“Her şey plan dahilinde.
CHP uçuruma sürükleniyor.
Atatürk’ün CHP’sinden eser kalmadı.
Kılıçdaroğlu CHP’nin Gorbaçov’u.
Tarih böyle yazacak” dedi.

YENİ OYUN KAĞIDI

Kılıçdaroğlu TTB ziyaretinde;
Kahvehanelerle ilgili de çözüm önerdi:
“Kahveler açık güzel; 
Ama kağıt oynamak yasak.
Vatandaş kahveye niye gitsin. 
Oysa önlem alabilirsiniz.
Her oyunda yeni kağıt açacaksınız.
Bitti. Bu kadar basit.” 
Olayı bir çırpıda çözdü.
Kahve sahiplerine sordum, güldüler.
“4 kişi oyun oynasa;
2'şer 3’er çay içseler verecekleri

para;
Oyun kağıdının yarısı etmez.
Zarar ederiz.
Kılıçdaroğlu’nun hesabı yanlış” dedi-

ler.
Olay Levent Kırca skeci gibi…

CHP UÇURUMA SÜRÜKLENİYOR
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Vatan�Partisi�ve�Çin�Komünist�Partisi�heyetleri�iki�ülke�arasında�ekonomik�ve�ticari�işbirliği�olanaklarını�görüştü.
Vatan�Partisi�yatırım�bankası�kurulmasını,�ortak�üretimi,�Çandarlı�Limanı'nı�Çin�ortaklığıyla�inşa�ederek�Kuşak�Yol
Girişimi'nde�yeni�ufuklar�açmayı�önerdi.�Çin�heyeti�önerileri�hem�partiye�hem�de�bakanlıklara�ileteceğini�söyledi

İşbirliğinin
örgütlenmesi için

yol haritası
YUKARDA belirtilen alanlarda işbirli-

ğinin örgütlenmesi ve pratiğe geçirilmesi için,
� Çin Komünist Partisi ile Vatan Partisi
� Çin Halk Cumhuriyeti Hükümeti ile

Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti arasında so-
mut planları kararlaştırmak ve uygulamak
için görüşmelerin acilen hayata geçirilme-
sini öneriyoruz.

TÜRKİYE – ÇİN İŞBİRLİĞİNİNASYA
ÇAĞINDAKİ TARİHİ ÖNEMİ

ABD, Atlantik siyasetçileri ve medyası,
Çin, Rusya ve Türkiye’yi birlikte hedef alı-
yorlar. Bu üç ülkenin imparatorluk mirası-
na gönderme yapıyorlar ve üç ülkenin baş-
kanlarının (Xi, Putin ve Erdoğan), “otori-
ter rejim kurdukları ve dahası diktatör ol-
dukları” suçlamasını yöneltiyorlar. Çünkü bu
üç ülke, ABD’nin karşısında dik duruyor.

Ülkelerimiz arasında gelecek birliği var-
dır. İşbirliği bu nedenlerle kapsamlıdır ve sağ-
lam bir temele oturmaktadır. Karşılıklı gü-
veni kurumlaştırmalıyız.

Daha insancıl, daha kamucu, daha pay-
laşmacı, daha barışçı bir dünyanın kurul-
masında Çin ve Türkiye arasındaki işbirli-
ği, çağ açıcı önemdedir.

Bu bilinci ve güveni paylaşarak, Türki-
ye’den sarsılmaz arkadaşlık duygularıyla
selam ve saygılar yolluyoruz

Çin heyeti: 
Terörle mücadelede

Türkiye'yi destekliyoruz
VATAN Partisi Genel Başkanı Doğu Perinçek, Çin heyetinin görüşle-

rini de şöyle aktardı:
“Çin Komünist Partisi'ne belirttiğimiz konuları bildirdik. Çin Komünist

Partisi de konuşmasında şunları vurguladı: 
Türkiye Cumhurbaşkanı sayın Erdoğan'ın Birleşmiş Milletler'deki 'Yeniden

Asya' girişimini çok olumlu karşılıyoruz. Vatan Partisi, Türkiye-Çin ilişkilerinde
çok büyük katkılarda bulunuyor, idari bir iş yapıyor. Tam bir görüş birliği içerisin-

deyiz.
Ekonomide Türkiye ve Çin arasında işbirliği için çok geniş olanaklar var.

Amerika'nın, Türkiye ve Çin'e yönelttiği tehditler güvenlik alanında iki ülke
için güçlü bir dayanışmanın zeminini oluşturur.

PKK gibi etnik temelli bölücü Kürt örgütleriyle hiçbir zaman görüşme yap-
mayacağız. Teröre karşı mücadelesinde Türkiye'yi tam olarak destekliyoruz.

Vatan Partisi önerilerini Maliye ve Milli Savunma bakanlığına hemen
ulaştırıyoruz ve Çin Komünist Partisi Merkez Komitesine, bu görüş-

memizi ayrıntılı bir biçimde bildiriyoruz.

DOĞU Akdeniz, Ege ve Kıbrıs’ta
Türkiye’ye yönelik tehditlerin arkasında
ABD bulunuyor. Yunanistan, ABD ta-
rafından Türkiye’nin üzerine sürülüyor.
ABD, Türk Ordusunu Kıbrıs’tan çıkart-
mak ve Birleşik Kıbrıs adı altında Kuzey
Kıbrıs Türk Cumhuriyeti (KKTC)’ni or-
tadan kaldırmak istiyor.

ABD’nin Türkiye’ye yönelik tehditle-
rinin nedeni: Türkiye, 2014 yılından bu
yana Atlantik sisteminden ayrılıyor ve Asya
mevzisine yerleşiyor. Bugün Türkiye’nin
birinci ve ikinci ticaret ortakları Rusya ve
Çin’dir. ABD, Türkiye üzerindeki dene-
timini kaybettiği için, Türkiye’yi hedef al-
maktadır.

Türkiye’nin yeniden Atlantik sistemi-
ne dönmesi olasılığı yoktur. Çünkü At-
lantik sistemi, Türkiye ekonomisi için dış
borç batağında boğulma ve Türkiye vatanı
için bölünme tehdidini ifade ediyor.

Türkiye’nin Atlantik sisteminden ay-
rılması sürecini ekonomi, güvenlik ve
diplomasi alanlarında güvence altına al-
mak, dünya barışı ve Çin Halk Cumhu-
riyeti’nin Kuşak Yol Girişimi açısından
önemlidir kanısındayız.

Türkiye, Doğu Akdeniz’den gelen
ABD eksenli tehditlere direnecek karar-
lılığa ve güce sahiptir.

Doğu Akdeniz ve Kıbrıs’a yönelik
ABD tehdidi, kanımızca Çin Halk Cum-
huriyeti’ni de ilgilendirmektedir. Çünkü
ABD, İran Arap Körfezi ve Hürmüz Bo-
ğazını denetim altına almak açısından
Doğu Akdeniz ve Kıbrıs’a stratejik önem
veriyor.

Yunanistan’daki Pire limanı Çin için
hiçbir zaman güvenilir değildir. ABD’nin
Yunanistan üzerindeki denetimi ve Altıncı
Filosu, kritik koşullarda bu limanı Çin için
güvensiz kılar.

Çin’in Güney Çin Denizi ve Tayvan’a
ilişkin durumu ile Türkiye’nin Doğu Ak-
deniz ve Kıbrıs’taki durumu arasında her
açıdan büyük benzerlik bulunmaktadır. İki
ülke bu konularda işbirliğini geliştirebilir.

KKTC Devletinin Çin Halk Cumhu-
riyeti tarafından tanınması, öte yandan
Türkiye’nin Güney Çin Denizi ve Tay-
van’da Çin ile dayanışma halinde bulun-
ması, takdir edersiniz ki, Çin’in ve Türki-

ye’nin ortak çıkarları kapsamındadır.
Tıpkı Umman Denizi’nde İran-Çin-

Rusya askerî tatbikatı gibi, Doğu Akde-
niz’de de Türkiye-Rusya-Çin-İran ortak
askerî tatbikatı yapılabilir. Bu tatbikat,
ABD’nin Doğu Akdeniz’e yönelik teh-
ditlerini boşa çıkarmanın ötesinde dünya
ölçeğinde dengeleri değiştirir ve ABD sal-
dırganlığını dünya ölçeğinde dizginler.
Bu ortak askerî tatbikata Türkiye Devle-
tinin olumlu bakacağını beklemek ger-
çekçidir.

TERÖRE KARŞI 
ORTAK GÜVENLİK

PKK ve Doğu Türkistan İslamî Ör-
gütü, her ikisi de ABD güdümlü terör ör-
gütleridir. Her ikisi de ABD’nin bölücü
ve yıkıcı politikasının hizmetindedir. Bu
örgütlerin ABD denetiminden kurtarıl-
ması imkansızdır. Bölücü ve yıkıcı terö-
re karşı dayanışma, Türkiye ve Çin’in or-
tak güvenliğidir. Bu konuda işbirliğinin
geliştirilmesi konusunda koşullar elve-
rişlidir. Teröre karşı karşılıklı dayanış-
manın önemi, Türkiye Hükümeti tara-
fından bilinmektedir.

Ortak güvenlik

Kılıçdaroğlu 
CHP’nin 

Gorbaçov’u mu

İyi Partili Çıray: Partiyi operasyonla bölmeye çalışıyorlar
ZİHNİ ERDEM / ANKARA

İYİ Parti’nin 2. Kongresi’nde liste dışı kalan
İzmir Milletvekili Aytun Çıray, partiye operas-
yon yapıldığını öne sürerek, “Bu olay kişisel bir
olay değil. Şahsımızla partiye bir darbe vurulmak
istendi. Ve bir genel başkanın tavsiye ettiği lis-
teyi çizdiler. Bu esasen bizden çok partiye ve ge-
nel başkana karşı konulmuş bir tavırdır” dedi.

Çıray, hafta sonu yapılan İyi Parti kongresi ile
ilgili Aydınlık’a açıklamalarda bulundu. Çıray'a
yönelttiğimiz sorular ve yanıtları şöyle:

'İYİ PARTİ SABOTE EDİLİYOR'

� İyi Parti 2. Kurultayında GİK seçimlerinde
ne oldu?

Gerçekten bilmiyorum. Herhalde partiyi
sabote ediyorlar, kimlerse…. Partiyi bölmeye ça-
lışıyorlar. Tabi biz bu partinin kurucularıyız, asli
sahipleriyiz. Bizim görevimiz bu partiye, onun

genel başkanına yapılacak her türlü sabotajı, pro-
vokasyonu önlemektir. Onun için elimizden ge-
leni yapacağız.

PARTİNİN ÖNÜ KESİLİYOR

� İlk açıklamalarınızda “Merkez siyasetçi-
lerin tasfiyesi hedefleniyor” gibi bir cümleniz var-
dı. Partinin ülkücü kanadının öyle bir niyeti mi
var? Sizi istemiyorlar mı?

Esas hedef onu da aşan bir hedef. O yolla bir
tartışma başlatarak İyi Parti’nin önünü kesiyorlar.
Bu olay kişisel bir olay değil. Şahsımızla parti-
ye bir darbe vurulmak istendi. Ve bir genel baş-
kanın tavsiye ettiği listeyi çizdiler. Bu esasen biz-
den çok partiye ve genel başkana karşı konul-
muş bir tavırdır.

� Bu konu ile ilgili Genel Başkanla da gör-
üştünüz mü?

Görüştüm, evet.
� Bu görüşmede buna benzer tespitler mi

yaptınız?
Sayın Akşener ile konuştuklarımız

hakkında bir söylemek istemiyorum.
� Akşener bu işten rahatsız

mı, üzgün müydü?
O benim hem şu anda hem

genel başkanım hem de
1994’ten beri arkadaşım. Dola-
yısıyla böyle bir şeye üzülmeme-
si düşünülemez. Böyle bir ifadesi ol-
madı bana ama ben tahminimi söylü-
yorum.

AKŞENER’İN GÜVENİRLİĞİNE 
HELAL GETİRİLDİ

� Kongrede dağıtılan anahtar listede oy ve-
rilmeyecekler ile oy verilecek isimler karşılaş-
tırıldığında ‘Oy verilecekler’ listesindeki isim-
lerinin hepsinin GİK’e girdiği görülüyor.

Bir operasyon olduğu çok kesin. İki aşama-

lı bir operasyon bu. Bence Kovid sürecinden is-
tifade ile delegeler dizayn edilmiş…

Yani, tabanın görüşlerinden zi-
yade dizayn edenleri dinleye-

bilecek bir  delege oluştu-
rulmuş. İkinci aşamada bu
operasyon yapıldı. Bu ope-
rasyonun hedefi bence Aytun

Çıray ve diğer arkadaşları-
mızdan ziyade, partiyi bölmeye

çalışmak ve genel başkanın listesini
çok sayıda kişiyle bozarak onun güvenilirliğine
ve otoritesine halel getirmek… Bizim görevimiz
şimdi bu yanlış gidişi durdurmak. Partiyi böl-
dürmemek ve korumak. Ve partiyi kuruluştaki
kurucu değerimiz olan demokrat bir parti hali-
ne dönüştürmek. Türkiye ne çektiyse eski par-
tilerin ayak oyunlarından çekti. Zaten ayak
oyunlarının çok olduğu partiler uzun süre ayak-
ta kalamıyorlar. Çoğu silindi gitti.
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İÇİŞLERİ Bakanı Süleyman Soylu,
TGRT Haber’de katıldığı Gün-
dem Özel programında gün-

deme ilişkin soruları yanıtladı.
Güzel bir haberle konuşması-
na başlayan Soylu, Di-
yarbakır'da HDP önün-
de nöbet tutan bir aile-
nin daha evladına ka-
vuştuğunu söyledi. Soy-
lu, neredeyse 3 yılda 11
bin 900 kişinin dağa çık-
tığını, bu rakamın bugün
41 kişi olduğunu belir-
terek “Biz terör örgütü-
nün içine daha fazla gi-
riyoruz daha fazla ikna edi-
yoruz. Terör örgütünün bura-
daki gençlerimizi ve çocukları-
mızı ikna etme kabiliyeti, devşir-
meye çalıştıklarını Türkiye’ye getir-
me kabiliyetimizden daha az” dedi. Bu
yıl pandemi dolayısıyla gelişlerin üç ay bo-
yunca ciddi şekilde durduğunu anlatan Soy-
lu, “Bizim tahminimiz bu yıl 300 civarındaydı
ama biz bu yıl 200’ü tamamlarız. Temasta bu-
lunduğumuz aile sayısı 8 binin üzerinde” ifa-
delerini kullandı. 

‘PAŞALARIMIZIN TAMAMI 
GÖNÜLLÜ GİTTİ’

Türkiye’deki PKK’lı sayısının 400’ün altına
düştüğü bilgisini veren Soylu, “Bizim elimizde
terör örgütünün Türkiye, Suriye, Kuzey Irak,
İran yapılanması var. Şırnak ve Hakkari bizim
için önemli bir bölgedir. Şu anda orada görev
yapan paşalarımızın tamamı gönüllü gittiler. Ki-
minin 5'inci, kiminin 6’ncı şarkı. Ama bitirme-
ye gittiler” şeklinde konuştu. 

ANAYASA MAHKEMESİ 
TARTIŞMALARI

Bakan Soylu, Anayasa Mahkemesi Başka-
nı Zühtü Arslan’ın, kendisine cevaben yaptığı
açıklamanın sorulması üzerine, Yüksek Mah-
keme Başkanı ile kişisel bir sorununun olma-
dığını ifade etti. Hendek olaylarında ortaya ko-
nulan bildiriyi hatırlatan Soylu şöyl devam etti:
“Orada onlarca, yüzlerce evlat şehit ve gazi oldu.
Bu insanlar niye şehit oluyorlar? Rezil bir bil-
diri bu. İlk derece mahkemeler bunlara, ‘Siz suç
işlediniz, terör örgütü ile eşdeş bir tavır ortaya
koydunuz’ diyor. Anayasa Mahkemesi ise
buna ‘Düşünce özgürlüğü’ diyor. Biz bu ülke-

nin
varlığı

için ken-
dini feda eden-

lere ne diyeceğiz? Bu
ülkede 15 Temmuz’u kim yaptı, fabrika işçisi mi
yaptı? Kim yaptı? Kamu bürokrasisi. Kamudan
çıkmadı mı? Bir tarafta yargı, bir tarafta
TSK’nın içine girmiş hainler değil mi? Bir ta-
rafta polisten ve jandarmadan ayıkladıklarımız
değil mi? Devlete gelmiş sızmışlar ve ülkemi-
zi satmışlar. Peki ne olmuş da bunlar girmişler.
Biz 15 Temmuz’dan sonra bir karar aldık, ‘Dev-
lete güvenlik tahkikatıyla adam alalım’ dedik.
Biz devlete adam alırken kılı kırk yarmalı mı-
yız, yarmamalı mıyız?”

'KOMİSER YARDIMCILARINI 
İHRAÇ ETTİM'

Anayasa Mahkemesi Başkanının eskiden
Polis Akademisi Başkanlığı görevinde bulun-
duğunu dile getiren Soylu, şöyle sürdürdü:
“Anayasa Mahkemesi Başkanının aldığı ko-
miser yardımcılarının yüzde 41’ini ben uzak-
laştırdım, ihraç ettim FETÖ’den. Demek ki dev-
lete adam alınırken dikkat edilmesi lazım.
Ben bilerek aldı demiyorum ama bir şeyi iptal
ederken 50 yıl geçmişine bakmana gerek yok.
Başka bir şey daha var, esas itibarıyla bir de Er-
zurum Üniversitesi ile yapılan bir protokol var,
birtakım polis memurlarının direkt amirliğe geç-
melerini temin edecek. O daha büyük bir fe-
laket.”

‘2 YILDAN DAHA
FAZLA 
CEZA ALMALARINI ENGELLEDİLER’

Eski İstanbul Jandarma Komutanı Hü-
seyin Kurtoğlu’nun FETÖ mağduru oldu-
ğunu ve Kurtoğlu’nun şu an Van Asayiş Böl-
ge Komutanı olduğunu hatırlatan Soylu,
mağduriyetin nasıl kaynaklandığını, şöyle
anlattı: “Kurtoğlu’nun paşa yapılmaması
için çentik atıyorlar. Bu da yargıya gidip, ‘Bana
haksızlık yaptınız’ diyor. Ancak Yargıtay
‘Hayır, sana haksızlık yapılmadı’ diyor. Daha
sonra HSK’ya şikayet ediyor. Anayasa 148 çok
açık. Diyor ki ‘Yargıtay’da görev suçu nede-
niyle eğer bir süreç söz konusu olursa buna
Anayasa Mahkemesi bakar.’ Sonuç olarak di-
yor ki tarihi bir sorumluluk olarak bu görevi
aldığını söylüyor. ‘Sonuç olarak Anayasa’nın
148. maddesince, kararda sözünü ettiğimiz ge-
rekçelerle görevini kötüye kullandığı iddia-
sıyla yargılanmaları istenen Yargıtay eski üye-
lerinin Yüce Divan’da yargılamaktan kaçı-
nıldığı kanaatine varılmıştır.’ Peki böylece neyi
kapattılar? 4 FETÖ’cü üyeyle ilgili veya bu
FETÖ’cülerin de dümenine girmiş üyelerle
ilgili en az iki yıldan daha fazla ceza almala-
rını engellediler.”

‘ANKARA’DA BU YIL 
1600 FETÖ’CÜ TESPİT ETTİK’

Geçen günlerde gerçekleştirilen kaymakam
operasyonlarını hatırlatan Soylu, “Bu nasıl
bir süreç? Ankara’dan sadece size iki örnek ve-
reyim. Ankara sınırları içerisinde bu yıl sade-
ce tespit ettiğimiz FETÖ’cü bin 600 kişi.
2019’da 2 bin kişi. Nasıl tespit ediyoruz? Mah-
rem imamlar, ifadeler, gaybubet evleri, çalışma
evleri, ardışık arama soruşturmaları, ankesör so-
ruşturmaları, operasyonel hat soruşturmaları
diye ayrı kompartımanımız var” diye konuştu.

‘FETÖ’YÜ TASFİYE EDEN SÜREÇ
ORTAYA ÇIKAR’

FETÖ ile mücadelede yurt içinde ciddi so-
nuçlar elde edildiğini dile getiren Soylu, “İçe-
ride mengeneyi sıkıştırdık. İçerde hareket ka-
biliyeti daraldı. Bunun neye faydası oldu bili-
yor musunuz? Benim beklentimden biraz
önce oldu. Esas FETÖ’cüler dışarıdadır. Bunu
defalarca söyledik. Amerika, Avrupa ve diğer
ülkelerdedir. Biz içerideki mengeneyi iyi sı-
karsak, iyi bir noktaya getirirsek buradan vaz-
geçmezsek inanıyorum ki buradan FETÖ’yü
tasfiye eden bir süreç ortaya çıkar” görüşleri-
ni paylaştı.

Soylu’dan Arslan'a sert yanıt:
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AYM
Başkanından 

yana tavır aldılar
Anayasa Mahkemesi Başkanı Zühtü Arslan, ka-

yınpederinin vefatı nede-
niyle katılamadığı sem-

pozyumun açış konuşma-
sını yazılı olarak gönder-
mişti. Arslan burada Soy-
lu'nun eleştirilerine isim
vermeden yanıt vermiş

“Yargı kararından ziyade
kararı verenlere odakla-
nan ve eleştiri ötesine ge-
çen ifadelerin fayda getir-

meyeceği, zira eleştiriyi mecrasından uzaklaştıracağı
açıktır. Esasen kullandığımız dil kimliğimizi ve kişili-

ğimizi yansıtır” demişti. Cumhuriyet Gazetesi
dün bir süredir devam eden tartışmada

Soylu'yu hedef alarak Arslan'ın ya-
nında yayın yaptı.

D İ Y A R B A -
KIR'da dağa kaçırı-
lan çocukları için
HDP İl Başkanlığı
önünde "evlat nöbe-
ti" tutan Akkuş aile-
sinin hasreti sona
erdi.  

Emniyet Genel
Müdürlüğü'nün ikna
çalışması sonucu Di-
yarbakır HDP İl
Başkanlığı binası önünde
bekleyen Akkuş ailesinin 4
yıl önce dağa kaçırılan oğlu
Erkan Akkuş, Şırnak Ha-
bur Kara Hudut Kapısı
Şube Müdürlüğüne teslim
oldu. Müjdeli haberi alarak Di-
yarbakır İl Emniyet Müdürlüğüne ge-
len anne Meryem ve baba Fahrettin Akkuş, 4
yıldır hasret kaldıkları evlatları Erkan'a sarıla-
rak gözyaşı döktü. Akkuş ailesinin oğulları Er-
kan'a kavuşmasıyla, çocuklarını terörün pen-
çesinden kurtaran aile sayısı 17'e yükseldi.

'TEKRAR UMUT DOLDUM'

HDP İl Başkanlığı binası önünde oturma ey-
lemi yapan aileler de kavuşmanın sevincini ya-

şadı. Kardeşi Süley-
man Çetinkaya için
eyleme devam
eden abla Zekiye
Bozdağ, "Verdiği-

miz mücadeleyle 17
çocuk ailesine kavuştu.

Gerçekten çok sevindik. Ba-
zen umudum kalmıyor ama teslim

olan çocukları görünce tekrar umut doldu içim,
tekrar ayaklandım” dedi. 

Oğlu Fatih için eylemini sürdüren Abdul-
lah Demir de 5 yıldır evladı için çile çektiğini
söyledi. Demir “Allah'a şükürler olsun bugün
bir çocuğumuza daha kavuştuk, dünyalar bizim
oldu. Allah'ın izniyle, biz de çocuklarımıza ka-
vuşacağız” ifadelerini kullandı. 
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BİR YIL ÖNCE İHRAÇ EDİLMİŞLERDİ!

GÖKHAN BÜYÜK

EĞİTİM-İŞ sendikasına üye 7 öğretme-
nin 21 Eylül 2019'da Diyarbakır annelerine
destek ziyaretinde bulundukları için sendi-
kadan ihraç edilmelerinin üzerinden bir yıl
geçti. Bir yıl içinde yaşadıklarını Aydınlık'a an-
latan Hepimizin Sendikası Sözcüsü Ayla Sal-
manlı, ihraçtan sonra hukuki sürecin başla-
dığını ancak korona nedeniyle mahkemenin
10 Kasım'a ertelendiğini söyledi. 

Eğitim-İş yöneticilerinin tamamen ideo-
lojik tutum gösterdiğini belirten Salmanlı, Eği-
tim İş Sendikası'nın bazı yöneticilerinin Mer-
dan Yanardağ'ın ifade ettiği, "yaratıcı yıkıcı-
lık" projesinin emek kolunda rol üstlendiği-
ni ifade etti. 

MAHKEME 10 KASIM'DA

Ayla Salmanlı şöyle konuştu: “Bizler
Eğitim-İş tüzüğünden yetki alarak Diyarba-
kır'a gittik. Çünkü Eğitim-İş anti emperyalist
bir örgüt. Irkçılığa, bölücülüğe karşı olduğunu
ifade eden, Türkiye'nin üniter yapısını, bir-
liğini bütünlüğünü, Atatürk ilke ve devrim-
lerini amaç edinmiş bir sendika. Tam da bu
maddelerden aldığımız güçle Diyarbakır
anneleri ziyaretini yaptık ama bu disiplinsizlik
olarak nitelendirildi. Hukuki süreç başlattık.
Pandemi mahkemeyi de etkilediği için hazi-
randa olan mahkememiz 10 Kasım'a erte-
lendi. Biz Hepimizin Sendikası olarak bu sene

de Diyarbakır zi-
yareti yapmayı plan-
ladık. Ama pandemi-
nin tekrar artması ve uzak-
tan eğitimin sürmesi nedeniyle yapamadık. 

'İLKELERİNİ UNUTTULAR'

"Eğitim-İş bir kırılma yaşıyor. Eğitim-İş ve
Birleşik Kamu İş maalesef kuruluş ilkeleri-
ni unutmuş durumda. Bunlar bilerek ya da
bilmeyerek Amerikan işbirlikçiliğine devam
ediyorlar. Yıldırım Kaya'nın geçen sene bir
konuşmasında açıklıkla ifade ettiği gibi 'Eği-
tim-Sen ve Eğitim-İş'i birleştirmeye çalışı-
yorlar.' Yani ideolojik bir tasfiye yaşıyoruz. Or-
tada bir sendika disiplini suçu yok. Şunu açık
yüreklilikle söyleyebilirim ki, Merdan Ya-
nardağ'ın ifade ettiği 'Yaratıcı Yıkıcılık Pro-
jesinde' maalesef Eğitim İş'in bazı yönetici-
leri açık şekilde rol üstlendi. Bu yöneticiler
Türkiye Cumhuriyeti'ni soykırımcı ilan eden,
Selahattin Demirtaş'a özgürlük talep eden bir
partinin il başkanına gidip 'desteğimiz sizin-
ledir' diyebiliyor. Türkiye Cumhuriyetini
soykırımcı ilan edenleri desteklerseniz tabi ki
Diyarbakır annelerini ziyaret edenleri ihraç
edersiniz. “Onlar Amerika'nın hayata koy-
maya çalıştığı iktidar projesinin emek örgü-
tü ayağı. Bu çok açık. Bu Eğitim-İş'in taba-
nı tarafından rağbet görmeyecektir. Çünkü
Eğitim-İş'in tabanı Atatürk'ün ve Cumhuri-
yetin öğretmenidir.”

Kılıçdaroğlu, 
madalyada ısrarcı!

AYDINLIK / ANKARA

CHP Genel Başkanı
Kemal Kılıçdaroğlu, ce-
zaevinde tutuklu olan
eski HDP eş Başkanı Se-
lahattin Demirtaş’a ma-
dalya takma konusun-
daki ısrarını sürdürüyor.
Kılıçdaroğlu, Demirtaş
ile ilgili iddianameler üzerine soruya
“Selahattin Demirtaş bey alacak, göğ-
süne şeref madalyası olarak takacaktır”
dedi.

Kılıçdaroğlu, HalkTV’de katıldığı bir
programda kendisine yöneltilen soru-
lar üzerine özetle şöyle dedi:

“(Selahattin Demirtaş'a bu kadar
hızlı iddianame düzenlemesine tepkiniz
olacak mı?) Yazılsın ne olacak? Bu tür
iddialar, aslında Selahattin Demirtaş Bey
alacak göğsüne şeref madalyası olarak
takacaktır, ne söylemiş yani. Savcı dik-
kat etmek zorunda. Yargıç, savcı eleş-
tirilmeyecek mi? Adaletsizlik olacak
ben eleştirmeyeceğim. Olmaz, herkes
eleştirinin ne kadar değerli olduğunu bi-
lecek ve o eleştiriye kulak kabartacak.

KAFTANCIOĞLU’NU SAVUNDU

“(Canan Kaftancıoğlu) Bu tartışma-
lar tamamen yapay. İster 'Gazi' deyin,
ister 'Gazi Mustafa Kemal' deyin, ister
'Gazi Mustafa Kemal Atatürk' deyin, is-
ter 'Atatürk' deyin aynı kişiyi anlatı-
yorsunuz aslında. Yapay tartışmalardan
kaçınmak lazım. Bu yapay tartışmalar
belli çevreler tarafından özellikle kö-
rükleniyor, Canan Hanım bizim il baş-
kanımız elbette yanındayım.

HDP İLE NEDEN GÖRÜŞMEYEYİM
“(HDP liderler turu düzenleyecek. Bu

kapsamda HDP ile görüşecek misiniz?)
Görüşmek isterlerse elbette tabii. Niye
görüşmeyelim? Biz herkesin düşünce-
sine saygı gösteririz. Temel bir kuralı-
mız vardır; vatanın bütünlüğü ve bay-
rağımız. Bu kurala kim uyuyorsa, bütün
partilerle beraber oluruz, bir araya ge-
liriz.

GÜL ÖNEMLİ BİR SİYASİ AKTÖR

“(Abdullah Gül) Sayın Abdullah Gül
bizim siyaset dünyamızın önemli ak-
törlerinden birisidir, kabul etmek ge-
rekir. Demokrasiye bağlılığını değişik or-
tamlarda vurgulamıştır. Özellikle Ak Par-
ti kanadı Abdullah Gül ismini bir türlü
içine sindiremiyorlar ve sindiremeye-
bilirler yani. 

Tanrıkulu Başsavcıyı 
hedef aldı

AYDINLIK / ANKARA

CHP İstanbul Millet-
vekili Sezgin Tanrıkulu,
Selahattin Demirtaş’ın
cezaevinde olmasının
nedeni olarak Ankara
Cumhuriyet Başsavcı-
lığını göstererek daha
önce olduğu gibi Başsavcı Yüksel Ko-
caman’ı hedef aldı.

CHP İstanbul Milletvekili Sezgin
Tanrıkulu, sosyal medya sayfasından
paylaştığı videoda Kocaman’ın yaptığı
düğüne ilişkin eleştirilerde bulundu:
“Yargı etiği bakımından bir Cumhu-
riyet Başsavcısı balayı için helikopte-
re binip bir otele gidemez. Geçen
hafta düğün öncesi balayı yaptı. Bu
hafta Sheraton Otel’de düğün yaptı.
Mutluluklarının daim olmasını dilerim.
Ama nikah şahitlerine baktığımızda
yargıda neler döndüğünü biliyoruz. 

“Aynı başsavcı, Sayın Erdoğan hu-
kuksuz şekilde cezaevinde tutulur-
ken oranın savcısıydı. Hangi koşullarda
kaldığını biliyoruz. Keşke yargı, bütün
tutuklu ve hükümlülere sayın Erdo-
ğan’ın tutuklu kaldığı ortamı sunsa.
Keşke bütün tutuklu ve hükümlüler sa-
yın Erdoğan’ın kaldığı koşullarda ka-
labilse. Selahattin Demirtaş’ın, bir
yıldır iddianamesiz biçimde, Ankara
Cumhuriyet Başsavcılığı tarafından
başlatılan yalan yanlış bir soruşturma
nedeniyle cezaevinde tutulduğunu
biliyoruz. Bir yıldır Demirtaş, Ankara
Cumhuriyet Başsavcılığı'nın bu ilişki-
leri nedeniyle, iddianamesiz biçimde
cezaevinde tutuluyor. 

Öte yandan Ankara Cumhuriyet
Başsavcılığı eski HDP Eş Genel Başka-
nı Selahattin Demirtaş hakkında yeni
bir iddianame hazırladı. Demirtaş’ın
Başsavcı Yüksel Kocaman’ı hedef gös-
terdiği iddiasıyla 3 yıla kadar hapis ce-
zası istendi. Selahattin Demirtaş, “Te-
rör örgütü üyesi” olmaktan yargılan-
dığı davanın 7 Ocak’taki duruşmasın-
da, “Benimle ilgili operasyonun yü-
rütücüsü bizzat Başsavcı, devran dö-
nüyor, halk var millet var” ifadeleri-
ni kullanmıştı. 

17'nci anne de 
evladına sarıldı

SOYLU, kamuoyunda “Cübbeli Ah-
met Hoca” olarak bilinen Ahmet Mahmut

Ünlü’nün, bazı derneklerin silahlandığı id-
diasına ilişkin de değerlendirmelerde bulun-

du. Türkiye’de Selefi İnancına Dayalı Radi-
kalleşmenin Kaynaklarının Analizi şeklinde
önemli bir çalışma yaptıklarını bildiren Soylu, şöy-
le konuştu: 

“1,5 yıldır yapılıyor. Sadece bu değil 2016, 2017,
2018, 2019 ve 2020’ye kadar şunlara mensup 5
bin kişiyi gözaltına aldık. Bursa’da başka bir emir
aldık. Operasyonlar yapıyoruz. Devam ediyo-
ruz. Bursa’da bir uzi yakalandı. İstanbul’da

Ayasofya’ya ve birtakım derneklere yöne-
lik operasyonlar vardı, onlar yakalandı.

Yani, burada bir hareketlilik söz konusu
ama uzun zamandan beri...”

Soylu, bu soruşturmalarda
kanıt bulmaya çalıştıklarını

belirterek sonunda ka-
nıtı da bul-

duklarını söyledi. Elindeki evrakları
gösteren Soylu, selefilerle alakalı 47 dos-
ya olduğu bilgisini verdi. 

Soylu, devletin yıllardır bu gruplarla yap-
tığı mücadelenin bir haritası olduğunu anla-
tarak dosyalardan birini açarak içeriğini gös-
terdi. 2015, 2016, 2017, 2018, 2019’a dikkat çe-
ken Soylu, konuşmasını şöyle sürdürdü:

“Bu tarihler DEAŞ’ın karşı tarafta hamle-
leştiği ve Türkiye’nin siyasal istikrarsız hale ge-
tirilmeye çalışıldığı tarihler. Bunların hepsiy-
le... Yaklaşık 28 dernek ve vakfa operasyon
yaptık. 350 kişiyi gözaltına alıp, tutuklamı-
şız.  “Türkiye’de bu mücadele devam edi-
yor. Ama atladığımız olabilir. Bizim bil-
giye her zaman ihtiyacımız var. Bura-
da bu mücadele çok güçlü bir şe-
kilde geçiyor. Daha DEAŞ’ın
2020’de 152 terör eylemini
engelledik. 26,8 ton
bomba...”

Selefilerle ilgili 47
dosya var

Zühtü 
Arslan Süleyman 

Soylu

Tasfiye ideolojik!
Ayla 
Saymanl�

Onun döneminde 
alınanları 
FETÖ’den ihraç ettim



1. Önceden delinmiş parçaları tornalamaya özgü torna
tezgahı bağlama aleti – Bir yemek sosu. 2. Omurga
kemiği. 3. İMKB’de bin hisseye verilen ad – Eski Kırım
hükümdarı – İtalya’da bir ırmak. 4. Ezgi, nağme – Saka
kuşu – Kalbin bulunduğu yön. 5. Açgözlülük – Yüksek
okul. 6. Toplum töresine uygun davranma – Bir toprak
türü. 7. Neşeli, keyifli – Nautilus denizaltısının kaptanı.
8. Karakter – Bir şeyin özü, lüp – Bir kadın giysisi. 9.
Tatil köylerinde eğlence ve yarışma düzenleyen kimse
– Hayır ünlemi. 10. Efsanevi periler kralı – Kum falı.
11. Keçi kılından hayvan çulu, yem torbası gibi şeyler
dokuyan kimse – Potasyum hidratı, potasyum
karbonatı gibi potasyum bileşiklerine verilen genel ad.
12. Kırmızı – Ayağı aksayan – Lüksemburg TV’si. 13.
Suya atlama sesi – Basma düğmesi – Romanya
plakası. 14. Tuhaf – Jaguarın diğer adı. 15. Muğla ilçesi
– Tropikal deniz rüzgarları.

1. Bazen kayıklarda çapa yerine kullanılan, ipe bağlı
büyükçe taş – Kesilmiş ağaç kökü. 2. Bir yelken
komutu – Uzlaştırıcı. 3. Ortadoğu’da bir göl – Metin
olma, dayanma – Bir çeşit güvercin. 4. Sayma,
sayılma – Eski zaman yargıcı – Gelir – Evet ünlemi. 5.
Atkestanesi gibi toparlak ve dikenli bir balık – Yalnızlık
korkusu. 6. Güneş – Kamyonet – Geminin arkası. 7.
Uzak – Macun – Kasımpatına benzeyen bir çiçek. 8.
Akarsuyun çok hızlı aktığı yer – Sinirbilim. 9. Bir burç
adı – Tanrı’ya ulaşma yolları – Kabul etmeme – Cilve.
10. Müstahkem yer – Cömert – Yılan – Germanyumun
simgesi. 11. Yağ uru – Grandi direğinin en alt sereni
ve bu serene çekilen yelken. 12. Az sayıda firmanın
olduğu piyasa türü – İngiltere’de bir soyluluk unvanı.
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M T I O K O A Ö T
T E O R ‹ S Y E N R O M A N L A T A

G R A M A V A N A K N A T Ü R E L
M A N D M ‹ Y O K A R T E L A R A

N A S ‹ H A T T E N E R ‹ F E ‹ S
A F ‹ F A T A M A N N E F E R ‹ Y E

O T O Y O T N S E M
E X R N A L ‹ N E T ‹

A M E L E R ‹ N ‹ T
E T K E N M M A ‹ D A M

O K R P U E G A L E
A M A S R A N O R M V D

B N U L U B K K N ‹ A M E Y
U R A M A S Y A O K U M A K A G A

A U R U M A N A B A B A A A R
Ç ‹ Y Z A K K U M B A L A ‹ M ‹ K

D A R R A O N A T K A D A N A
M E R A M T A H R A N S ‹ N A R ‹ T

R I F A T I L G A Z P U S T A K A

KARE BULMACA
SOLDAN SAĞA
1. Malafa-Ayoli. 2. Amudufıkari. 3. Lot-Giray-Po. 4. Ir-Kutan-Sol. 
5. Tama-Akademi. 6. Edep-Kil. 7. Şatır-Nemo. 8. Ira-Evin-Kap. 
9. Animatör-Yo. 10. Oberon-Remil. 11. Mutaf-Potas. 12. Al-Topal-Rtl. 
13. Cup -Buton-Ro. 14. Acayip-Jagar. 15. Ula-Alize.
YUKARIDAN AŞAĞIYA
1. Malıtaşı-Omaca. 2. Amora-Arabulucu. 3. Lut-Metanet-Pal. 
4. Ad-Kadı-İrat-Ya. 5. Fugu-Eremofobi. 6. Afitap-Van-Pupa. 
7. Irak-Kit-Pat. 8. Akanak-Nöroloji. 9. Yay-Din-Ret-Naz. 
10. Or-Selek-Mar-Ge. 11. Lipom-Mayistra. 12. Oligopol-Lort.
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Hazırlayan: İlker Mumcuoğlu / mumcuogluilker�gmail.com
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07:00 Kahvaltı Haberleri

10:00 Müge Anlı İle Tatlı

Sert

13:00 Atv Gün Ortası

Bülteni

14:00 Beni Bırakma 

16:20 Esra Erol’da

19:00 Atv Ana Haber

Bülteni

20:00 Hercai 

00:20 Son Durak

07:00 Güne Bakış
10:00 Başkent’te Sağlık
12:00 Haber
12:30 Söz İstanbul’da
13:00 Haber
15:30 Dünyadan Haberler
17:00 Haber
18:00 Ekonomi Haberleri
18:15 Kültür Sanat
19:30 Başkentte Kariyer
20:00 Ana Haber Bülteni
21:00 Nereden Nereye
21:30 Güncel
23:00 Belgesel

10:00 Satırbaşı Haber
11:05 Kalk Gidelim
15:15 Seksenler
13:00 Öğle Ana Haber
14:00 Öğle Ana Haber
15:00 Sıcak Haber
16:00 Sıcak Haber
17:55 Hava Durumu
19:00 Haber Ajandası
20:00 Ana Haber
21:00 Stratejik Analiz
23:00 Gece Bakışı 

06:35 Yeşil Deniz
09:30 İyi Fikir
11:30 1’De Bugün
11:40 Kralın Kızı
13:00 Aileler Yarışıyor
15:15 İncir Ağacı
17:05 1’De Bugün
17:15 Seksenler
19:00 Ana Haber
19:55 Doğrusu Ne?
20:00 Payitaht “Abdülhamid”
00:15 Pelin Çift İle 
Gündem Ötesi

06:00 Gün Başlıyor
07:00 Gün Başlıyor
08:00 Gün Başlıyor
10:00 Para Gündem
11:00 Haber Bülteni
12:00 Gün Ortası
15:00 Habertürk Manşet
17:00 Akşam Haberleri
19:00 Ana Haber Bülteni
19:55 Hava Durumu
20:00 Ana Haber Bülteni
20:55 Hava Durumu
21:00 Teke Tek
22:55 Hava Durumu

06:00 Emlak Avcıları

06:45 Emlak Savaşları

07.10 Ufak Tefek Evler

09.00 Hayalimdeki Ev

11.00 Aşırı Pintiler

12.00 Tombul Gelinler 

13.00 Ağır Yaşamlar

15.00 Adalet 

17.00 Aşırı Pintiler

21.00 Ufak Tefek Evler

03:15 Temizlik Benim İşim

04:30 Zuhal Topal’la Sofrada

07:15 Çalar Saat

10:00 Çağla ile Yeni Bir Gün

12:15 The Taste Türkiye

13:45 Temizlik Benim İşim

16:00 Zuhal Topal’la Sofrada

19:00 Fox Ana Haber

20:00 Kurşun        

10:00 10’Dan Sonrası

13:00 Bugün

13:50 Hava Durumu

15:00 Günlük

15:50 Hava Durumu

17:00 Günlük

18:00 Haber

19:00 Ana Haber

21:00 Tarafsız Bölge

00:00 Gece Büllteni

08:00 Güne Başlarken 
09:00 Haber Merkezi
13:00 Öğlen Bülteni
15:00 Öğlen Bülteni
16:50 Hava Durumu
17:00 Günün İçinden 
18:00 Günün İçinden
19:00 Akşam Haberleri 
20:00 Ana Haber Bülteni
21:00 Siyasi İşler
23:00 Gece Bülteni

06:15 Hayat Sağlıklı Güzel
07:30 Balçiçek İle Dr.
Cankurtaran
09:00 Neler Oluyor Hayatta?
11:00 Müge ve Gülşen’le
2.Sayfa
12:30 Gelinim Mutfakta
16:15 Arka Sokaklar
18:45 Buket Aydın’la Kanal D
Haber
20:00 Arka Sokaklar
00:15 Hizmetçiler

07:00 Mesut Yar İle Bugün

09:30 Sevdim Seni Bir Kere         

10:45 Kiralık Aşk

13:30 Gerçeğin Peşinde

16:45 Sevdim Seni Bir Kere

18:45 Star Haber

20:00 Babil 

00:15 Yabancı Sinema

06:00 Kuaförüm Sensin

08:00 Kendine İyi Bak

09:30 Zahide Yetiş’le

12:30 Kuaförüm Sensin

16:00 Kuzey Yıldızı

18:45 Show Tv Ana Haber

20:00 Güldür Güldür Show

07:00 Günaydın Türkiye
10:00 Güçlü Kadın
11:00 Medya Mahallesi
13:00 Haber Masası
14:00 Dış Politika
15:00 Haber Masası
16:00 Günün Raporu
17:40 Piyasalar Kapanırken
18:00 Halk Ana Haber
21:00 Siyaset Kültürü
23:00 Ayrıntılar

07.30 Günaydın Türkiye

09.30 Televizyon Gazetesi

12.30 Gün Ortası

16.00 Haber 16

17.30 Nasıl Yani

19.00 Ana Haber 

20.30 Teferruat

23.00 Gece Görüşü

TV
YAYIN
AKIŞI

07:30  Çizgi Filma
08:10  Uyan Türkiye (Canlı)
13:00  Gün Ortası Haber 
13:30  Çizgi Film
14:00  Yereli Yönetenler 
15:00  Günün Getirdikleri 
17:00  Yereli Yönetenler 
18:20  Kısa Bir Mola
18:30  Ana Haber (Canlı)
19:30  Belgesel
20:30  Geçmişten Geleceğe
21:30  Kısa Bir Mola
21:40  Vizyondakiler
22:00  Türkülerin Dili (Canlı)



LONDRA’da bulunan  Royal Aca-
demy (Kraliyet Akademisi) pandemi do-
layısıyla zor günler geçiren sanat kuru-
luşlarından biri. Akademi, diğer tüm sa-
nat kurumları gibi, koronavirüs salgının-
dan önce de mali açıdan sıkıntılar çeki-
yordu, ancak durumun gittikçe kötüleş-
mesiyle birlikte işten çıkarmalar günde-
me gelmeye başladı. 

Şimdi ise kurum içinden tepkili sesler
yükseliyor: Çok sayıda kişinin işten çıka-
rılması yerine kurumun  Michelange-
lo’nun “Taddei Tondo”  adıyla bilinen
mermer heykelini satması düşünmesi ge-
rektiği” öne sürüldü.

AKADEMİYİ FİNANSAL 
SIKINTILARDAN KURTARABİLİR 

515 yaşındaki heykel, sahibi Leydi
Margeret Beaumont’un ölümünün ar-
dından akademinin okullarındaki öğren-
cilere ilham kaynağı olması amacıyla
1829’da Londra galerisine verilmişti.

The Guardian, haberde İngiliz sanat-
çı John Constable’ın “Taddei Tondo”yu
Royal Academy’de gördüğünde “var olan
en güzel sanat eserlerinden biri” olarak ni-
telendirdiğine yer verdi.

Kurumdan tanınmış bir isim bu hafta
sonu Observer’a yaptığı açıklamada bu sa-
tışın daha önce de gündeme geldiğini be-
lirtirken, eserin “çok değerli” olduğunu
söyledi. “Pek çok işi ve Royal Academy’yi
finansal sıkıntıdan kurtarabilir” diye ko-
nuştu.

Heykelin tam değeri bilinmemekle
birlikte, 2017’de The Art Newspaper ese-
rin satıldığı takdirde 100 milyon sterlinden
fazla getirisi olacağını öne sürmüştü.

MİCHELANGELO'NUN 
ÜLKEDE KALAN TEK İŞİ  

Öte yandan bu değerli işin prestij söz
konusu olduğunda önemi büyük. Aynı za-
manda heykel, İtalyan sanatçı Miche-
langelo tarafından yapılan, ülkede kalan
tek heykel olma özelliğini taşıyor.

Eser “Taddei Tondo” takma adıyla bi-
linse de asıl ismi “The Virgin and Child
with the Infant St John”. Zengin bir ku-
maş tüccari olan Taddei Tondo tarafından
yaptırılan eserin, 16. yüzyılın başında,
sanatçının Floransa’da ilk kez kaldığı es-

nada yapıldığına inanılıyor. Rönesans te-
rimi olan “tondo” ise dairesel şekil anla-
mına geliyor.

YÖNETİCİLERDEN RED 

Akademi bünyesinde bu kurtarma gi-
rişimini destekleyenler özel bir toplantı için
çağrıda bulunsa da fikir, başkanları Re-
becca Salter ve diğer pek çok yöneticinin
itirazıyla karşılaştı. The Guardian’da yer
alan habere göre “Bu kadar ünlü bir ese-
rin satışı fikrini “korkunç” olarak değer-
lendirildi.

Royal Academy’den bir sözcü, hafta
sonu yaptığı açıklamada kurumun “ko-
leksiyonundaki herhangi bir eseri satma-
yı planlamadığını” söyledi. Olağanüstü sa-
nat eserlerini koruma ayrıcalığına ve so-
rumluluğuna sahip olduklarını belirtirken
“Hem şu anki hem de gelecek nesiller için
kalıcı koleksiyonumuzu korumak bizim
görevimizdir” diye ekledi.

150 KİŞİ ÇIKARILMAYLA 
KARŞI KARŞIYA

Geçen hafta The Guardian, Akade-

mi’nin fonlarındaki dengesizliğin ciddi bir
tehlike oluşturduğunu yazmış, kurum ta-
rafından çalışanlara yıllık maliyetlerin 8
milyon sterlin azaltılması gerektiğin açık-
landığını duyurmuştu. Bu durumda ise ça-
lışanların yarıya yakını, yaklaşık 150 kişi,
işten çıkarmayla karşı karşıya.

Bağımsız bir kuruluş olan Royal Aca-
demy’nin geliri bilet ve mağaza satışları-
na, üyelik ücretlerine, sponsorluk ve ba-
ğışlara dayanıyor. Kurum şimdiyse, hü-
kümetin 1.57 milyar sterlinlik acil destek
paketi kapsamında destek almayı umuyor.
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ÇİN sinemasının “aksiyon-macera”
kanadından Dante Lam’in (gerçek
adıyla Lin Chaoxian) yönettiği ve tüm

zamanların en çok hasılat elde eden ikinci Çin
filmi unvanı taşıyan 2018 tarihli “Kızıldeniz
Operasyonu”, Çin donanmasının ülke dışında
gerçekleştirdiği bir rehine kurtarma ope-
rasyonunu anlatır. İç karışıklığın yaşandığı, bazı
bölgelerinde aşırı dinci terörist grupların ege-
menlik ilan ettiği Yewai adlı bir ülkede görevli
olan bazı Çin vatandaşları rehin alınmıştır ve
donanmaya bağlı bir kurtarma timi, zorlu ça-
balar, şiddetli çatışmalar ve büyük fedakâr-
lıklardan sonra görevini başarıyla tamamlar. 

2015’te Yemen’de yaşanan benzer nitelikli
kurtarma operasyonundan esinlenen “Kı-
zıldeniz Operasyonu”, Çin donanmasının gü-
cünü dosta düşmana ilan etmeyi amaçlayan,
teknik açıdan dört dörtlük, dur durak bilmeyen
bir savaş-macera filmi ve elbette ki öncelik-
li amacı propaganda yapmak, deyim yerin-
deyse beyazperdede ülkesi adına “bayrak gös-
termek”. 

ADRESİ BELLİ UYARI
142 dakikalık filmin bence en ilginç

yanı ise son 30 saniyesinde öne çıkıyor; tam
film bitti denilirken başka bir denizde beliren
bir başka gemiye yönelik şu anons duyulu-
yor: “Çin sularına girmek üzeresiniz. Derhal
geri dönün.” 

ABD’nin egemenlik iddialarıyla büyük bir
gerilim yarattığı Güney Çin Denizi’nde ge-
çen 30 saniyelik son bölüm,  filmin öncelikle
amacını vurguluyor aslında ve “adresi belli”
şekilde ciddi bir uyarıda bulunuyor.

Son yıllarda gerek ABD’de gerekse Do-
ğu’da Rusya ve Çin gibi ülkelerin sinemala-
rında İkinci Dünya Savaşı öykülerinde bir ar-
tış gözleniyor. Batılı sinemacılar daha çok Ya-
hudi soykırımı üzerinden bildik Nazizm eleş-
tirilerine ağırlık verirken, diğer yanda ise “va-
tan savunması” temasının öne çıktığı görü-
lüyor. Son örnek, ülkemiz sinemalarında da
bugün gösterime giren Çin yapımı “800” adlı
film. 

MAO’NUN MİLLİ CEPHE 
ÇAĞRISI

Guan Hu’nun yönettiği film, İkinci Dün-
ya Savaşı’nın hemen öncesine, 1937 yılın-
da Japon işgali altındaki Çin’e götürüyor se-
yirciyi. Üst üste yenilgiler alan Çin Ordu-
su’ndan bir tabur asker, yarısı yanmış yıkıl-
mış, diğer yarısı ise İngiltere, Fransa gibi ül-

kelerin imtiyazlı bölgeleri sayesinde parıl pa-
rıl parlayan Shanghai’da büyük bir depoya
sığınıyor ve ülkelerinin onurunu korumak için
ölümüne bir direni sergiliyor. Aslında 420 ki-
şiye düşmüş ama düşmana 800 askeri bu-
lunduğunu söyleyen bir albayın komutasın-
daki tabur, dört gün boyunca, çok farklı iki
dünya arasındaki bu depoda askerlik tarihi-
nin en büyük kahramanlık destanlarından bi-
rini yaratıyor. 

Mao Zedung 3 Mayıs 1937’de “Japon-
ya’ya Karşı Direnme Döneminde Çin Ko-
münist Partisi’nin Görevleri” başlıklı çok
önemli ve bugüne dair dersler de çıkarılma-
sı gereken raporunda şöyle diyordu: “Çin ile
Japonya arasındaki çelişme, Çin içindeki sı-
nıf ilişkilerini değiştirdi ve burjuvaziyi ve hat-
ta savaş ağalarını, varlıklarını sürdürüp sür-

dürmeme sorunuyla karşı karşıya bıraktı. Bu
yüzden onlar ve onların siyasi partileri, siyasi
tavırları bakımından yavaş yavaş bir değişiklik
geçirmektedirler. Bu, Çin Komünist Partisi’nin
ve Çin halkının önüne, Japonya’ya karşı bir
milli birleşik cephe kurma görevini getiriyor.
Birleşik cephemiz, burjuvaziyi ve anavatanın
savunulmasını kabul eden herkesi kapsa-
malıdır; bu cephe, yabancı düşmana karşı mil-
li dayanışmayı temsil etmelidir.” 

“800” filmi, Mao’nun emperyalist işgal al-
tındaki Çin’i ve yeni görevleri tanımladığı,
Kuomintang ve lideri Çan Kay Şek’e karşı
sloganları yasakladığı bu dönemde Çin’in mil-
liyetçi ordusunun yazdığı bir direniş destanını
anlatıyor. IMAX kameralarla çekilen, bu sa-
yede gerçeklik duygusunu ve etkileyiciliğini
artıran filmi, “milliyetçilik ırkçılıktır” diyerek
cehaletin vücut bulmuş hali olduklarını ka-
nıtlayanlar dahil, herkese öneriyorum. Çin
sineması, bu filmle de büyük bir uyarı anon-
su yapmış durumda. 
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Vatan savunması
ve destansı
direniş: 800 

FATMA BATUKAN BELGE 

GUGGENHEIM Müzesi’nin Direk-
törü Richard Armstrong, New York
Times’a “Komedyen hediyesi-

nin minnettar alıcılarıyız, sanatçı-
nın modern sanat tarihi ile olan
ustaca bağlantısının bir başka
göstergesi” demiş. Ama de-
polama konusunda stres ya-
şadıklarını da itiraf etmiş.
Çünkü satın alma aslında
bir muz veya bant içermiyor-
muş. Bunun yerine, “muzun na-
sıl kurulması ve sergilenmesi ge-
rektiğine ilişkin şaşırtıcı derecede
ayrıntılı, 14 sayfalık bir talimat listesinden ve
diyagramlardan” oluşuyormuş.

Şimdi bu noktada sanat anlayışınızı sor-
gulama, kendinizi camdan atma, mutfaktaki
patlıcanı duvara bantlama düşünceleri arasında
gidip geliyor olabilirsiniz. Ama devamını
okumadan herhangi bir eyleme geçmeyin. 

Bu yılki Art Basel Miami Beach’te 4
bine yakın sanatçının yapıtları sergilendi. An-
cak hem usta sanatçıların hem de gelecek vaat
eden sanatçıların yapıtlarının yer aldığı et-
kinliğin yıldızı bir koli bandıyla duvara ya-
pıştırılmış tek bir muzdu. İtalyan sanatçı Mau-
rizio Cattelan'ın Komedyen adını verdiği bu
muz başlangıçta 120 bin, ardından 150 bin do-
lar olarak fiyatlandırıldı. Ziyaretçiler, çok sa-
yıda sosyal medya parodisi ortaya çıkaran

muzla fotoğraf çekmek için
akın etti. Üç alıcı, orijinallik ser-

tifikası ve kurulum talimatları ile bir-
likte gelen sanat yapıtı için toplam 390 bin do-
lar ödedi. Alıcılar kendi muzlarını ve bant-
larını tedarik etmekten sorumluydular; uy-
gun gördükleri zaman meyvenin yerini ala-
bileceklerdi. Gerçi, Cattelan’ın daha önce de
sanat komisyoncusu Massimo De Carlo'yu bir
galeri duvarına bantlayarak, sanat piyasası-
nın acınası yüzünü gösterdiği hatırlanırsa, alı-
cılardan hiçbirinin bu pozisyona düşmek is-
temeyeceği ortada.

SANATÇININ KONSEPTİNİ YEDİM

Komedyen öyle bir çılgınlığa maruz kal-
mıştı ki, en sonunda Cattelan'ın temsilcisi
Galerie Perrotin, çevredeki sanat yapıtla-
rının güvenliğini tehlikeye atan ve kontrol
edilemeyen kalabalık yüzünden yerleştir-

meyi indirmeye karar verdi. Ancak, New
Yorklu sanatçı David Datuna muzu du-
vardan koparıp yediğinde hala sergileni-
yordu. Datuna daha sonra gazetecilere, “Bu
bir muz değil, bir kavram. Sanatçının kon-
septini yedim” diyecekti.   Datuna’dan şi-
kayetçi olmayan galeri ise duvara bir muz
daha yapıştırdı.

Datuna haklıydı, çünkü muzun kendisin-
den daha önemlisi temsil ettiği şeydi: Sanat
dünyasının çarpıklığı. Bu, kapitalist bir pa-
zarda sanatın doğası ve değerine odaklanan
Cattelan için yeni bir tema değil. En ünlü iş-
lerinden 18 ayar altın bir tuvalet, Amerika,
Guggenheim'ın tuvaletinde görücüye çıkmıştı.
Para takıntılı sanat dünyasıyla alay ediyordu;
Guardian “Boku altına dönüştürebilen bir pa-
zarı yansıtıyor” diye yazdı. Komedyen de ben-
zer bir şeyi farklı biçimde ortaya koyuyordu;
Art Basel’de sergilemek, muz ve koli bandı

gibi ucuz malzemelere prestij ve değer ka-
zandırmıştı.

DEĞİŞEN HİÇBİR ŞEY YOK!

“Mütevazı nesnelerin sanat olarak sunul-
ması yeni değil ki” dediğinizi duyar gibiyim.
Marcel Duchamp Çeşme adını verdiği pisuarı
“R.Mutt” imzasıyla New York'taki Bağımsız
Sanatçılar Topluluğu'nun ilk sergisine gön-
derdiğinde tarih 1917 idi. Sanat tarihinde bü-
yük bir kırılma yaratan bu hareketin üzerin-
den 100 yıldan fazla geçti. Piero Manzo-
ni’nin dışkısını kutulayıp üzerine Sanatçının
Boku yazmasının üzerinden de 60 yıl… Ama
kapitalist sistem, sanatı hala paraya odaklı bir
etkinlik haline dönüştürmeye devam ediyor.
Yapay zekanın sanat yaptığı, 1974 sonrası do-
ğan ultra contemporary (ultra çağdaş) sanat-
çılar kuşağının öne çıktığı bu dönemde yazık
ki, değişen hiçbir şey yok! 

Maurizio�Cattelan’ın
Comedian�(Komedyen)
başlıklı�tartışmalı
çalışması�-duvara
bantlanmış�bir�muz-�Art
Basel�Miami�Beach’te�
150�bin�dolara�satılmıştı.
Şimdiyse�New�York’taki
Solomon�R.�Guggenheim
Müzesi’ne�gidiyor

Kapitalizmde 
sanat yapıtı olmak

KRALİYET�AKADEMİSİ’NİN�İKİLEMİ:�

Michelangelo mu 
çalışanları mı?

Picasso Müzesi 
girişiminde
mutsuz son  

PİCASSO'nun ikinci eşi Jacqueline Ro-
que’ın kızı  Catherine Hutin-Blay,
2018’de Fransa’nın Aix-en-Provence
kasabasında Couvent des Prêcheurs’ü
satın aldığını ve buranın müzeye dön-
üştürmeye karar verdiğini açıkladı.
Ancak Aix-en Provence belediye baş-
kanına göre, kasabalıların sözleşmeye
manastırın en az 15 yıl süreyle müze
olarak faaliyet göstereceğiyle ilgili
madde eklemeye çalışmasıyla Hutin-
Blay, projeden vazgeçti.

KOLEKSİYON SERGİLENECEKTİ 

Hutin-Blay’in planladığı müzede 16
bin metre kareden büyük sergi alanı,
200 kişilik oditoryum ve bir araştırma
merkezi yer alacaktı. Ayrıca Hutin, an-
nesinden kendisine miras kalan re-
simlerden, çizimlerden, seramikler-
den, heykellerden ve fotoğraflardan
oluşan Picasso koleksiyonunu da bu-
rada sergilemeyi planlıyordu.

Evine ziyaretçi akını
İZMİR TRT Stüd-

yoları’ndaki prog-
ramda 24 Eylül
1996’da fenalaşan
ve kaldırıldığı has-
tanede yaşamını
yitiren Zeki Mü-
ren’in Bodrum’da-
ki evi, ölüm yıl dö-
nümünde ziyaret-
çilerin akınına uğradı. Zeki Müren’in Bod-
rum’da son yıllarını geçirdiği evi, Kültür
ve Turizm Bakanlığı, Türk Eğitim Vakfı
(TEV) ve Mehmetçik Vakfı arasında im-
zalanan protokolle 8 Temmuz 2000’de
müzeye dönüştürüldü.

İki katlı müze, Müren’in 24’üncü ölüm
yıl dönümünde hayranlarına ev sahipli-
ği yaptı. Sanatçı’nın kişisel eşyalarından
elbiselerine, plaklarından film arşivine,
radyolarına, ödüllerine ve 1976 model kla-
sik otomobiline kadar birçok eserin bu-
lunduğu evi ziyaret eden hayranları,
duygu dolu anlar yaşadı.

Ölüm yıl dönümünde Sanat Güne-
şi’nin bir günlüğüne ücretsiz olarak zi-
yarete açılan müze evini ziyaret eden-
ler, Müren’e olan hayranlıklarını dile
getirdi. 



BELARUS Cumhurbaşkanı Aleksandr
Lukaşenko, Cumhurbaşkanlığı yemin
törenini duyurmadıkları için bazı dev-

letlerin “şikayetçi” olduğunu belirterek, “Be-
larus yasalarına göre Batı devletlerini, hatta ge-
nel olarak kimseyi uyarmak zorunda değiliz.
Bu bizim ülkemizin iç meselesidir” dedi.

Lukaşenko, Çin Büyükelçisi Cui Qiming’i
kabulünde yaptığı konuşmada, “Cumhur-
başkanlığı yemin törenini gizli yaptığı” iddia-
larına yanıt verdi.

Bazı devletlerin, özellikle de komşu ülke-
lerin Belarus ile ilgili yapıcı olmayan tutuma
sahip olduğuna dikkati çeken Lukaşenko,
Polonya, Litvanya, Ukrayna, Çekya ve bazı
devletlerin kendilerine ülkesindeki Cumhur-
başkanlığı yemin törenini bildirmediği için kız-
gın ve şikayetçi olduğunu söyledi.

‘ÜLKEMİZİN İÇ MESELESİ’

Lukaşenko, “Belarus yasalarına göre Batı
devletlerini, hatta genel olarak kimseyi uyar-
mak zorunda değiliz. Bu bizim ülkemizin iç
meselesidir. Törenin 'sır' içinde yapıldığı ko-
nusunda eleştiri var. Yemin törenine askerlerle
birlikte yaklaşık 2 bin kişi davetliydi. Böyle bir
sırrı saklamak neredeyse imkansız” diye ko-
nuştu.

İlk defa yemin töreni yapmadığı için bu ola-

yı büyütmediklerini ve bunun bir “sır” olma-
dığını vurgulayan Lukaşenko, tören öncesin-
de geleneksel olarak şehrin her yerinde kon-
voyla dolaştıklarını ve insanların bunu gör-
düğünü dile getirdi.

Lukaşenko, bu törenin sır gibi gösterilme
çabasının hafta sonu sokağa daha çok pro-
testocu çıkmasını sağlamak olduğunu ifade etti.

MEŞRUİYET YANITI

Batılı devletlerin cumhurbaşkanlığının
meşruiyetini tanımadığını da anımsatan Lu-
kaşenko, “Tanımıyoruz diye bağırıyorlar. Biz
kimseden seçimlerimizi tanımasını ya da ta-
nımamasını, yeniden seçilen cumhurbaşka-

nının meşruiyetini tanımasını ya da tanıma-
masını istemedik. Önemli olan, bunun ülke-
mizin anayasasına uygun olmasıdır” şeklinde
konuştu.

Avrupa Birliği (AB), Belarus'ta 9 Ağustos'ta
yapılan cumhurbaşkanlığı seçiminin ardından
önceki gün yemin ederek göreve başlayan
Aleksandr Lukaşenko'nun meşruiyetinin bu-
lunmadığını, seçimin sonucunu tanımadığını
bildirmişti.

AB VE ABD: TANIMIYORUZ

AB adına açıklama yapan Dış İlişkiler ve
Güvenlik Politikası Yüksek Temsilcisi Jo-
sep Borrell, Belarus'taki seçimin “adil ve öz-

gür olmadığını” iddia ederek, sonuçlarını ta-
nımadıklarını yinelemişti.

Aynı şekilde ABD Dışişleri Bakanlığı da,
Belarus Cumhurbaşkanı Alexandr Luka-
şenko'yu ülkenin seçilmiş meşru lideri ola-
rak tanımayacağını açıkladı.

Dışişleri Sözcüsü Morgan Ortagus, yap-
tığı açıklamada, “ABD Alexandr Luka-
şenko'yu Belarus'un seçilmiş meşru lideri
olarak tanıyamaz. Önlerindeki yol Belarus
halkının bağımsız gözlem altında yapılan ser-
best ve adil seçimlerle kendi liderlerini
seçme hakkını kullanmalarını sağlayacak
ulusal bir diyalog olmalıdır” ifadesini kul-
landı.

C
UMHURBAŞKANIMIZ Erdo-
ğan’ın BM konuşmasında ilan ettiği
tarihi dönüşüm, Asya ülkelerinin de

Türkiye’ye tutumunu değiştiriyor. Öyle ki,
kıblesi Washington ve Brüksel olanların,
“Türkiye yalnızlaşıyor” diye tempo tutma-
ları, Türkiye’nin gerçek dostlarıyla buluş-
masını önleyemiyor.

Türkiye’nin Atlantik kampının tehdit ve
zorlamalarına karşın başı dik tutum alması,
Türkiye’nin değerini artırıyor. “Müttefik”
olarak ekonomimizi çökerten, ülkemizi par-
çalamaya çalışanlara nispet gerçek dostla-
rımızı buluyoruz. Yükselen Asya’nın kilit
ülkesi Çin Halk Cumhuriyeti’nin Türkiye’ye
ilişkin tutum değişikliği ise önümüzdeki dö-
nemin bugüne yansıyan olumlu işareti. 

GENEL MÜDÜR DÜZEYİNDE 
BÜYÜKELÇİ

Çin Halk Cumhuriyeti, devlet geleneği
olan her ülke gibi, dış temsilciliklere öne-
mine göre görevlendirmeler yapıyor. Çin
Washington, Londra, Berlin, Moskova, Ka-
hire, Pyonyang’a bakan yardımcısı düze-
yinde büyükelçiler atıyor. Ankara’nın da bu

sınıflandırmaya alınmış olması Türkiye’ye
verilen önemin arttığını gösteriyor. 

Türkiye’de görev yapan Çinli Büyükelçi-
lerden, daha sonra Dışişleri Bakanlığı’nda
Genel Müdürlük konumuna yükselenler var.
Ancak ilk kez 2019’da Genel Müdür düze-
yinde bir Büyükelçi Ankara’ya atandı. Ön-
ceki Büyükelçi Deng Li, Çin Dışişleri
Bakanlığı’nda 27 ülkeden sorumlu Batı
Asya Kuzey Afrika Genel Müdürü iken An-
kara’da görevlendirilmişti.

Türkiye’ye 26 Ocak 2019’da gelen,
Cumhurbaşkanı Erdoğan’a beratını 7 Şu-
bat’ta sunan Deng Li, Ankara’da iki yılı bile
tamamlamadan üstün çalışmaları değerlen-
dirilerek terfi ettirildi.

Çin’in Ankara’daki Büyükelçisi Deng Li,
daha sonra Çin Halk Cumhuriyeti Dışişleri
Bakan Yardımcısı oldu ve büyükelçi Deng’in
Dış Güvenlik ve Arşivlerden sorumlu ola-
cağı açıklandı. Böylece ilk kez Çin’in Anka-
ra’daki bir Büyükelçisi, Dışişleri Bakan
Yardımcılığı’na yükseltilmiş oldu.

ÇİN’İ TÜRKİYE’YE 
YAKINLAŞTIRDI

Türkiye-Çin ilişkilerinde, üç alanda mev-
cut ilişkilerin hacmini üç yılda ikiye katlaya-
cağını ilan eden Büyükelçi Deng, Çin’den
gelen yatırım miktarı  ve turist  sayısında bu
hedefi gerçekleştirdi. Türkiye’nin Çin’e ih-

racatında ise Antepfıstığı, kiraz vb. taze
meyvenin yanı sıra süt ürünlerinde engelle-
rin kaldırılmasını sağladı.

Türkiye’de iken etkili çalışmalar yapan
Büyükelçi Deng, Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan’ın 2 Temmuz 2019’daki Çin’e resmi
ziyaretinde Pekin Havaalanı’ndaki karşı-
lama heyetinde yer aldı. Xi Jinping ile Er-
doğan’ın görüşmelerine katıldı. Çin-Türkiye
ilişkilerinin geliştirmede en büyük adım olan
bu ziyaretin hazırlayıcılarından biri de Bü-
yükelçi Deng Li’ydi.

Büyükelçi Deng, Türkiye’de iken Cum-
hurbaşkanı Yardımcısı Fuat Oktay, Dışişleri
Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu, İçişleri Bakanı
Süleyman Soylu, Sağlık Bakanı Fahrettin
Koca, Adalet Bakanı Abdülhamit Gül ile iliş-
kileri geliştirmek için kapsamlı görüşmeler
yapmıştı.

Çalışkanlığı, bilgeliği ve içtenliğiyle be-
ğeni toplayan Deng, Türkiye’de bulunduğu
kısa sürede, İstanbul, Çanakkale, Trabzon
ve Afyon’a geziler düzenledi ve yerel halkla
yakın, sıcak ilişkiler kurdu.

VATAN PARTİSİ İLE 
YAKIN İLİŞKİ

Büyükelçi Deng Li’nin, Cumhurbaşka-
nı’na beratını sunduktan sonra ilk görüştüğü
siyasetçi Vatan Partisi Genel Başkanı Doğu
Perinçek oldu. Perinçek ile defalarca bir

araya gelen deneyimli diplomat Vatan Par-
tisi ile birlikte üç ilde düzenlediği “Üretimde
Atılım için Türkiye - Çin İşbirliği” toplantıla-
rıyla da seçkin sanayicilerin gönlünü ka-
zandı.

Perinçek’in ev sahipliğindeki 24 Mayıs
2019’da İzmir’deki toplantıya Çin Ticaret
Müsteşarı Yuhua Li, 27 Mayıs’ta İstan-
bul’daki toplantıya Çin İstanbul Başkonso-
losu Cui Wei, 29 Mayıs’ta Ankara’daki
toplantıya ise Büyükelçi Deng Li katılıp ko-
nuşmalar yaptılar. Çin ile Türkiye arasındaki
ekonomik işbirliğini geliştirmek açısından ki-
lometre taşı işlevi gören bu toplantılar, Tür-
kiye’nin yanı sıra Çin, Rusya, İran ve Batı
basınında geniş ilgi gördü.

Büyükelçi Deng Li, Türkiye’den ayrılır-
ken Perinçek’e yolladığı veda mektubunda,
Türkiye-Çin ilişkilerine katkılarını sürdüre-
ceğini vadetmişti. Nitekim, Dışişleri Bakan
Yardımcısı sıfatıyla 23 Eylül Perşembe
günü, Pekin’de Türkiye Büyükelçisi A. Emin
Önen’i Dışişleri Bakanlığı’nda kabul etti.
Çin’in Ankara Büyükelçiliği’nin açıklama-
sına göre, Bakan Yardımcısı Deng Li “Çin-
Türkiye ilişkisinin istikrarlı bir şekilde
geliştiğini” belirtti ve “Çin'in Türkiye ile dip-
lomatik ilişki kurmasının 50. yıldönümünü
kutlama etkinliklerini düzenlemeye ve stra-
tejik işbirliğini ilerletmeye hazır bulundu-
ğunu” bildirdi. 

YENİ BÜYÜKELÇİ DE 
GENEL MÜDÜR

Deng Li’den boşalan Ankara’daki Çin

Büyükelçiliğine Çin Dışişleri Bakanlığı Dış
Güvenlik Genel Müdürü Liu Shaobin
atandı. Liu Shaobin, deneyimli bir Büyük-
elçi. Daha önce Japonya’da Çin’i Büyük-
elçi olarak temsil etmiş. Çin’in pek çok
ülkeyle düzenlediği teröre karşı işbirliği sem-
pozyumlarına önderlik yapan Liu Shao-
bin’in yakın zamanda Ankara’ya gelip görev
başı yapması bekleniyor.

SONUÇ: 
GÜVENLİKLERİMİZ ORTAK

Önceki Büyükelçi Deng Li, Dışişleri Ba-
kanlığı’nın Dış Güvenlikten Sorumlu Bakan
Yardımcısı oldu. Yeni atan Büyükelçi de Dış
Güvenlikten Sorumlu Genel Müdür. Bu
durum, Çin-Türkiye ilişkilerinde güvenliğin
önemli bir yer tuttuğunu gösteriyor.

Çin ve Türkiye, ABD emperyalizminin
kışkırtıp, silahlandırdığı terör örgütleriyle
mücadele ediyor. Bilindiği gibi PKK da,
Doğu Türkistan İslamî Parti de ABD gü-
dümlü terör örgütleridir. Her ikisi de
ABD’nin bölücü ve yıkıcı politikasının hiz-
metindedir. 

Bölücü ve yıkıcı teröre karşı dayanışma,
Türkiye ve Çin’in ortak güvenliğidir. Bu ko-
nuda işbirliğinin geliştirilmesi için koşullar el-
verişlidir.  Türkiye’nin terörle mücadelesinde
kazandığı başarılar ve Çin’de faaliyet yürü-
ten terör örgütlerine karşı aldığı kesin
tutum, iki ülke ilişkilerinin gelişmesine katkı
yapmaktadır. Çünkü Çin’in güvenliği Türki-
ye’den başlar, Türkiye’nin güvenliği Çin’den
başlar.
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İşsizlik başvurusu
yine artışta

ABD Çalışma Bakanlığı, haftalık işsizlik
maaşı başvurularına ilişkin verileri açıkladı.

Buna göre, ülkede ilk kez işsizlik maaşı ta-
lebinde bulunanların sayısı, 19 Eylül ile biten haf-
tada önceki haftaya kıyasla 4 bin kişi artarak 870
bine çıktı.

Piyasa beklentilerinin aksine artış gösteren
verinin, söz konusu dönemde 840 bin seviyesinde
gerçekleşmesi öngörülüyordu.

İşsizlik maaşı başvurularının sayısına iliş-
kin önceki haftanın verisi ise 860 binden 866 bine
revize edildi.

Geçen hafta itibarıyla 4 haftalık ortalama iş-
sizlik maaşı başvuruları, bir önceki haftaya kı-
yasla 35 bin 250 kişi azalarak 878 bin 250'ye ge-
riledi.

Bu arada, süregelen işsizlik başvuruları, 12
Eylül ile biten haftada bir önceki haftaya göre
167 bin azalarak 12 milyon 580 bine düştü.

Analistler, yeni tip koronavirüs (Kovid-19)
salgınından olumsuz etkilenen ekonomideki to-
parlanmanın hükümet fonlarının azalmasıyla
birlikte hız kestiğini belirtti.

AB’den üyelere
korona uyarısı

AVRUPA Birliği (AB) Komisyonunun
sağlıktan sorumlu üyesi Stella Kyriakides,
AB'nin salgınla ilgili güncel risk değerlen-
dirmesi hakkında düzenlediği basın toplan-
tısında, vaka sayılarının birçok ülkede rekor
seviyeye ulaştığını hatırlattı.

Kyriakides, "Hükümetlerin genel sokağa
çıkma yasağı gibi uygulamaları geri getir-
mekten başka şansları olmayacak durumla-
rı önlememiz gerekli. Böyle bir durum hem
ruh sağlığımıza hem ekonomilerimize hem ço-
cuklarımızın sağlığına ve eğitimine hem de bi-
zim iş ve günlük hayatımıza zarar verir" dedi.

AB ülkelerinde herkesin sosyal mesafe,
maske ve hijyen tedbirlerine sıkıca uyması-
nı isteyen Kyriakides, artan vaka sayılarının
tedbirlerin yetersiz olduğunu veya halkın ted-
birlere uymadığını gösterdiğini söyledi.

AŞI SİHİRLİ DEĞNEK DEĞİL

Kyriakides, "Bahardaki durumun tekra-
rını önlemek için bu son şansımız olabilir. Ko-
vid-19 aşısının bulunmasına hala aylar var.
Şu anda gördüğüm durum ve gelecek hafta-
lar veya aylarda göreceğimiz durum beni en-
dişelendiriyor. Ayrıca, aşının da bir sihirli değ-
nek olmadığını bilmemiz lazım" ifadesini kul-
landı.

Özellikle bahar aylarında salgından en çok
etkilenen ülkelerin bulunduğu Avrupa'da
ECDC'nin istatistiklerine göre bugüne kadar
4,7 milyon vaka tespit edildi. Şu ana kadar 219
bin 918 kişinin hayatını kaybettiği salgında,
Birleşik Krallık'ta 41 bin 862, İtalya'da 35 bin
758, Fransa'da 31 bin 459 ve İspanya'da 31 bin
34 kişi öldü.

Son haftalarda vaka sayıların yeniden tır-
manışa geçmesiyle birçok Avrupa ülkesinde
gevşetilen tedbirler yeniden artırıldı.

Belarus�Cumhurbaşkanı
Aleksandr�Lukaşenko,
yemin�töreni�ardından
açıklama�yaparak
kendisinin�meşruiyetini
tanımadığını�ilan�eden�Batılı
devletlere,�‘Önemli�olan,
bunun�ülkemizin
anayasasına�uygun
olmasıdır’�yanıtını�verdi

Lukaşenko’dan Batı’ya
anayasa hatırlatması

FİLİSTİN Kurtuluş Örgütü (FKÖ) Yü-
rütme Komitesi Üyesi Azzam el-Ahmed, Fe-
tih ve Hamas hareketlerinin Filistin'deki se-
çimlerin "kısa süre içinde" yapılması konu-
sunda anlaştığını belirtti.

Fetih ile Hamas hareketleri arasında İs-
tanbul'da yapılan görüşmelere ilişkin değer-
lendirmelerde bulunan FKÖ Yürütme Ko-
mitesi Üyesi Ahmed, Filistin'de seçimlerin
"kısa süre içinde" yapılması konusunda an-
laşmaya varıldığını dile getirerek, ilk olarak
Filistin Meclisi seçimlerinin yapılmasının,
ardından da Devlet Başkanlığı için sandık ba-
şına gidilmesinin kararlaştırıldığını belirtti.

Ahmed, Filistin Devlet Başkanı Mahmud
Abbas'ın "gelecek günlerde" seçimlerin ya-
pılması konusunu değerlendireceği ve gerekli
kararnameleri çıkaracağını kaydetti.

KUDÜS OLMADAN 
SEÇİM OLMAYACAK

Filistin yönetiminin abluka altındaki Gaz-
ze Şeridi ile işgal altındaki Doğu Kudüs'ün de
dahil edildiği bir seçim yapılması gerektiği yö-
nündeki açıklamalarına atıfta bulunan Ah-

med, "Kudüs olmadan seçim olmayacak" ifa-
desini kullandı.

Filistin’deki bölünmüşlüğün en önemli iki
tarafı olan Fetih ile Hamas hareketleri ara-
sında salı gününden bu yana İstanbul’da bir
dizi görüşme gerçekleştirildi.

Heyetler arasındaki görüşmelerde taraf-
ların uzlaşma durumu ve genel seçimlerin dü-
zenlenmesine ilişkin konular ele alındı.

Filistin Ulusal Kurtuluş Hareketi Fe-
tih’in Merkez Komite Üyesi Hüseyin eş-Şeyh,
Fetih ile Hamas hareketleri arasında İstan-
bul'daki görüşmelerin olumlu ve verimli ol-
duğunu belirtmişti.

Filistin anayasasına göre, her 4 yılda bir ge-
nel seçimlerin yapılması gerekiyor ancak İs-
rail işgali ve ablukası altındaki ülkede 2006'dan
bu yana genel seçime gidilemiyor.

ESKİ İngiltere Başbakanı Tony Bla-
ir, Mahmud Abbas liderliğindeki Filistin
yönetiminin “topraktan çok İsrail ile iliş-
kilere önem veren” bir yönetimle değiş-
tirilmesi çağrısı yaptı.

Blair, İsrail’in Jerusalem Post gazete-
sinin telekonferans yöntemiyle düzenle-
diği yıllık toplantıda yaptığı konuşmada,
“Bir Filistin devletini elde etmenin tek yo-
lunun sadece toprak üzerine pazarlıktan
değil, insanlar ve kültürler arasında ger-
çek ve derin bir anlayıştan geçtiğini an-
layan yeni bir siyasetçi Filistinli nesil
oluşturmaya çalışmalıyız” dedi. 
� ESAT FIRAT - AA

Blair’dan
‘Filistin yönetimi 
değişsin’ çağrısı

Fetih ve Hamas seçimler için anlaştı



ÜLKELERİNDEKİ savaş veya iç
karışıklıktan dolayı her türlü
zorluğu göze alarak daha iyi bir
yaşam umuduyla Yunanistan'ın
Midilli Adası'na gelen sığınma-
cıların çilesi bitmek bilmiyor.

Midilli Adası'nda bulunan ve
ülkenin en büyük sığınmacı kam-
pı olan Moria'da yaklaşık iki
hafta önce farklı noktalarda çı-
kan yangınlar sonucu bir kez
daha evsiz kalan sığınmacılar,
yerleştirildikleri yeni kamptaki
koşulların insani olmadığını dile
getiriyor.

Yeni tip koronavirüs (kovid-19)
vaka sayısının son günlerde hız-
la arttığı Midilli'de hijyen, özel-
likle kalabalık gruplar halinde ya-
şayan sığınmacılar için büyük
önem taşırken, yeni kampın da

Moria kampı gibi asgari hijyen ko-
şullarını dahi sağlayamadığı ifa-
de ediliyor.

Yangından sonra yaklaşık bir
hafta adanın farklı bölgelerin-
deki sokak, mezarlık ve plajlarda
konaklamak zorunda bırakılan
sığınmacılar, yeni kampta yeteri
kadar tuvalet ve banyo olmama-
sından şikayet ediyor.

YANGINI ANLATTILAR

Ailesiyle birlikte yangından
önce Moria kampında yaşadığını
söyleyen Afganistanlı 17 yaşın-
daki Mina, "Moria kampıyla bir-
likte burada geçirdiğimiz iyi ve
kötü anılarımız da yok oldu"
dedi.

Tüm eşyalarının yangında kul-
lanılamaz hale geldiğini dile ge-

tiren Mina şunları söyledi:
"Çok kötü bir geceydi. Çok

korktuk. Yaklaşık bir hafta so-
kakta yattık. Yeni kamp da çok
kötü. Yeteri kadar banyo ve tu-
valet yok. Burada yaşamak çok
zor. Banyo yapamıyoruz. Bir in-
sanın bir hafta boyunca banyo ya-
pamadığını bir düşünün."

Yangına ailesiyle birlikte uy-
kuda yakalandığını anlatan Af-
ganistanlı Muhammed, "Elimize
geçen bazı önemli eşyalarımızı,
mültecilikle ilgili başvuru evrak-
larımızı yanımıza alıp dışarı çık-
tık" diye konuştu.

SOKAKLARDA SABAHLADILAR

Yangında çok sayıda sığınma-
cının dumandan zehirlendiğini
aktaran Muhammed, yeni kampa
yerleştirilmeden önce bir süre aç
ve susuz bir şekilde sokaklarda sa-
bahladıklarını belirtti.

Yeni kampla ilgili olarak "En
azından başımızı sokacak bir yeri-
miz oldu" diyen Muhammed, "Bir
oraya bir buraya sürüklenmekten
artık çok sıkıldık. İnsan gibi yaşa-
yabileceğimiz bir yer arıyoruz"
dedi.

Moria sığınmacı kampı, 9 Eylül
Çarşamba günü farklı noktalarda çı-
kan yangınlar sonucu kullanıla-
maz hale gelmişti.

Kampta kalan çoğunluğunu Af-
gan yaklaşık 12 bin 500 sığınmacı-
nın büyük bir kısmı, Karatepe böl-
gesinde kurulan yeni kampa yer-
leştirilmiş, yangın sonrası adada 4
aylık olağanüstü hal (OHAL) ilan
edilmişti. 

�  AYHAN MEHMET - AA
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ALİ MERCAN / FRANKFURT

“KORONA krizi şunu göstermiştir:
Küresel kapitalizmi yeniden tanımla-
malıyız. Korona salgını döneminde işi

bittiği anlaşılan liberalizm yeniden tanım-
lanmalıdır, aksi halde zor yoluyla değişik-
likler gelecektir.” Bu görüşler Dünya Eko-
nomik Forumu (DEF) kurucusu ve başka-
nı Klaus Schwab’a ait.

Almanya’nın önemli haftalık gazetesi Die
Zeit, Schwab’la ayrıntılı bir söyleşiyi yayın-
ladı. Schwab, söyleşide liberalizmin devri-
ni tamamladığını itiraf ediyor.

YENİDEN BÜYÜK BAŞLANGIÇ

Söyleşi yapılan DEF’in kurucusu Klaus
Schwab (82) bu yılın başından beri evden ça-
lışıyor. Kendisi, 50 yıldır sayısız hükümet ve
devlet başkanını, majesteleri, yönetim ku-
rulu başkanlarını, doğa eylemcilerini Da-
vos’a davet etmiş biri. Normalde yaz başında
yapılacak Forum, koronavirüs salgını se-
bebiyle Ocak 2021’de video konferans yön-
temiyle toplanacak. Bu arada evden çalışan
Schwab, koronavirüs salgınının sonuçları
üzerine bir kitap yazmış: “COVID-19: The
Great Reset (Yeniden Büyük Başlangıç)”. 

Zeit muhabiri Schwab’a şu yorumu yö-
neltiyor: “Kitabınızın başlığına bakınca
sanki sol bir parti görüşü gibi. İçinde zen-
gin fakir aralığının açılması, sermaye ve işçi
gibi kavramlar var.” Schwab ise şu cevabı ve-
riyor: “Birçok insan beni yeterince tanımı-
yor. Ben yıllardır sorumluluk taşıyan bir ka-
pitalizmden yanayım. Günümüzde iki
önemli uçurumla karşı karşıyayız. Ulusal ve
uluslararası alanda zengin ve fakirler ara-
sındaki uçurumun büyümesi ve iklim krizi.
Bugün korona salgını nedeniyle yeni bir ta-
lep öne çıkıyor: Dayanıklı, uzun vadeli ol-
mak şartıyla.

KORONA LİBERALİZMİN 
ALTIN VURUŞU OLDU

Schwab, kitabında “Korona krizi libe-

ralizm için ölüm vuruşu olmuştur” ta-
nımlamasını şöyle açıklıyor: “Liberalizm
basit bir şekilde düzensiz,  sınır tanıma-
yan bir kapitalizm olarak anlaşıldı. Bu an-
layışı kuvvetli olarak uygulayan ABD ve
İngiltere gibi ülkeler salgından en ağır şe-
kilde etkilendiler. Korona salgının şunu
bir kez daha kanıtlamış oldu: Bu şekildeki
bir liberalizm artık miadını doldurmuş-
tur.” 

Schwab devamında şu ifadeleri kulla-
nıyor: “Kapitalizmi yeniden tanımlama
zorunluluğuna kesinlikle inanıyorum.
Biz sadece finans sermayeyi değil sosyal
sermaye, doğa sermayesi ve insan ser-
mayesini de dikkate almak zorundayız.
Başarılı olmak isteyen girişimciler stra-
tejilerinde bütün bu etkenlere dikkat
etmek zorundalar. Her şeyden önce biz
bugünkü kapitalizmin olumsuz sonuçla-
rından ve anlamsız bir küreleşmeden ol-
dukça etkilenmiş ve bilinçli bir genç ku-
şakla karşı karşıyayız. Yeniden baştan dü-
şünmeliyiz.”

“Bazı eleştirmenler kapitalizmin ken-
disinin bir sorun olduğu görüşündeler”
fikrine Schwab ‘hayır’ yanıtını veriyor:
“Devlet değil girişimci güçler ilerlemenin
motorudur. Ancak bu bireysel girişimci-
lik bir sistem ve kurallar manzumesi
üzerine oturmalıdır. Bunu güçlü bir dev-
let düzene koyabilir. Pazar kendi başına
hiçbir sorunu çözemez. Bu nedenle ben
sistem değişikliğini değil iyileştirmeyi
savunuyorum.”

SALGINI SAVAŞA BENZETİYOR

Kitabında “yeni bir başlangıç gerekti-
ğini” yazan Schwab, şu soruyla karşılaşı-
yor: “Politik alan mevcut ekonomik sis-
temi ayakta tutmak için para harcıyor, bu
yanlış bir politika değil mi?”

Schwab’ın yanıtı ise şöyle: “Öncelikle
şu sorunu ele almalıyız. Bu sistem işbir-
liği yapmıyor. Ayrıca birçok işyeri ve
ekonomik güç kaybediliyor. İstikrar doğ-

ru alanlara yönlendirilmelidir. Örneğin
Almanya’da yeşil girişimler desteklenmeli,
dijitalleşme öne alınmalıdır.

Korona krizini savaşa benzeten
Schwab’a “bu abartı değil mi?” sorusuna
cevabı şöyle: “Elbette bir savaşla salgın
arasında farklar vardır. 2. Dünya Sava-
şı’ndaki gibi savaşta daha çok insan ölü-
yor. Ancak yarattığı sonuçlarda benzer-
likler var. 2. Dünya Savaşı’ndan sonra
Bretton Woods, Birleşmiş Milletler (BM)
ve Avrupa Birliği (AB) kuruldu. Salgın-
dan sonra da dünyayı bir sistem gibi al-
gılayıp, yönetimler, yatırımcılar ve sivil
toplum entegre edilmelidir.”

Söyleşi şöyle devam ediyor:
ZEIT: Salgını etkisiz hale getirmek için

ne kadar zamana ihtiyacımız var?
Schwab: “İki senaryo var. Olumlu ola-

nı: 2021 ilkbaharında aşı bulunur ve ye-
terince üretilir, daha çabuk test ve has-
taları iyileştirme olanakları doğar. Bunun
sonucu ekonomi hızla iyileşebilir. Bu
gelişmeler olmazsa salgınla 2022 boyun-
ca da uğraşmak zorunda kalırız.”

KRİZ SALGINLA SOMUTLAŞTI

ZEIT: Birçok insan eski normale dö-
neceğimizi düşünüyor. Siz ise bunun hiç-
bir zaman olmayacağını söylüyorsunuz.
Neden?

Schwab: “Bu salgın, büyük risklerle
karşı karşıya olduğumuz konusunda her
birimizin dikkatini çekti. 2017’de Da-
vos’ta, DEF toplantısında küresel kriz ol-
duğunu kabul ettik. Ancak bu çok so-
yuttu. Salgın nedeniyle olgu oldukça so-
mutlaştı…”

ZEIT: İklim değişikliği üzerine fazla
konuşan yok.

Schwab: “Kamuoyu korona salgını ile
meşgul. Ancak sorumlu politikacılara
baktığımızda bu konuda bilinçlenme ol-
duğunu görürüz. Çoğu için ekonominin
karbondan kurtulması gerekir. Kalifor-
niya’daki orman yangınlarına bakalım. Bu

olay maske takılmadığı için değil havanın
duman ile dolu olduğundan kaynaklanı-
yor… Sadece gelişmeyi değil brüt sosyal
üretimi ölçmek gerekir. Yatırımcılar do-
ğaya ve sosyal alana yatırımlarını finans
alanına olduğu gibi hesap etmelidir. Dev-
letten de bu beklenmelidir.” 

ZEİT: Yeniden bölüşüm diyorsunuz,
birisine vermek için diğerinden almak ge-
rekir. Zenginlerden daha çok mu alın-
malı?

Schwab: “Evet. Bu fikrimde yalnız da
değilim. Ama bu düşüncede eski ideolo-
jilere geri dönmemeliyiz. Gelişimci ve pra-
tik bir ekonomiye ihtiyacımız var. Biz dör-
düncü sanayi devrimi içindeyiz. Sınırsız
vergi yükseltemeyiz.”

HAREKETE GEÇMEZSEK 
DEVRİMLER DEVREYE GİRECEK

ZEIT: ABD’de krizden önce eşitsizlik
oldukça yüksekti. Salgın toplumda nasıl
bir rol oynuyor?

Schwab: “Salgın toplumu daha çok ay-
rıştırdı. İnsanlar böyle bir durumda aidiyet
ve tutunmak istiyor. Daha çok adalet is-
tiyor. İşsizler, evsiz-barksızlar için özel ver-
giler isteniyor.”

ZEIT: Radikal dönüşümler olacağı
umudu nereden kaynaklanıyor? Şu sıra-
lar küresel çapta çatışmalar artıyor, çok
kutuplu ilişkilere istek azalıyor.

Schwab: “Aksine. Benim dediğim doğ-
ru. Biz umudu hiç yitirmemeliyiz. Koro-
na bize neyin ne olduğunu gösterdi. Ke-
sinlikle inanıyorum ki sorunları çözmek
için gerekli araçları bulabiliriz.”

ZEIT: Eğer harekete geçmezsek neler
olabilir?

Schwab: “Sosyal ve ekonomik eşitsiz-
likler daha da artacak, adaletsizlik ve do-
ğanın tahribi ilerleyecek. Eğer biz hare-
kete geçmezsek şiddete dayalı çatışmalar
ve devrimler gibi değişik yollardan çö-
zümler devreye girecektir. Tarih bize
bunu öğretiyor.”

KANADA Başbakanı Justin Trudeau, ül-
kesinin yeni tip koronavirüs (Kovid-19) sal-
gınında ikinci dalgada olduğunu söyledi.

Trudeau, televizyondan ulusa seslenerek
şu anda Kovid-19 salgınında ikinci dalgayı
yaşayan Kanada'nın ilkbahardan çok daha
kötü geçebilecek sonbahar sezonunun eşi-
ğinde olduğu uyarısında bulundu.

Kanada'da 13 Mart'ta sokağa çıkma ya-
sakları uygulanmaya başladığında günlük
vaka sayısının 47 olduğuna, 22 Eylül Salı
günü itibarıyla bu rakamın 1000'in üzerine
çıktığına işaret eden Justin Trudeau, "Bu-
günün veya yarının rakamlarını değiştire-
meyiz. Onlar 2 hafta önce ne yaptığımız ya
da yapmadığımızla belirlenmiş durumda. An-
cak ekim ayında ve kışın olacağımız yeri de-
ğiştirebiliriz. Büyük olasılıkla Şükran Gü-
nü'nde bir araya gelemeyeceğiz. Öte yandan,
Noel'de şansımızı deneyebiliriz. Birlikte ikin-
ci dalgayı kontrol altına almaya gücümüz var"
diye konuştu.

Kanada Başbakanı halka maskelerini
takmaları ve Kovid-19 pozitif çıkan biriyle ya-
kın temas edip etmediklerini öğrenmek için
hükümetin uygulamasını indirmeleri çağrı-
sında bulunurken, salgın sırasında ekonomiyi
ve Kanadalıları "ne pahasına olursa olsun"
destekleyeceklerini kaydetti.

Kanada'da Kovid-19 nedeniyle 9 bin 243
kişi yaşamını yitirdi. Ülkede toplam vaka sa-
yısı 147 bin 753. 

� GAMZE TÜRKOĞLU OĞUZ – AA

Kanada’da ikinci dalga

HİNDİSTAN'da Demiryolu Bakanı Su-
resh Angadi, yeni tip koronavirüs (Kovid-19)
nedeniyle hayatını kaybetti.

Hindistan basınında çıkan haberlerde, Ko-
vid-19 testinin pozitif çıkması üzerine birkaç
gün önce hastaneye kaldırılan Hindistan'da
Demiryolu Bakanı Suresh Angadi'nin du-
rumunun pazartesi günü ağırlaştığı ve önceki
gün hayatını kaybettiği belirtildi. 

Hindistan Başbakanı Narendra Modi, An-
gadi'nin iktidardaki BJP partisinin "müstesna
bir çalışanı" olduğunu belirterek yakınları-
na başsağlığı diledi.

Modi ayrıca 7 eyaletin başbakanlarıyla
görüştü ve Kovid-19 salgınını kontrol altına
almak için 1-2 günlük sokağa çıkma yasak-
larının ne kadar etkili olacağını değerlen-
dirmelerini istedi.

Hindistan Başbakanı Modi, "Ülkenin sa-
dece virüsle mücadeleye değil aynı zamanda
ekonomik cephede cesurca ilerlemeye ihtiyacı
var" ifadesini kullandı.

Hint Bakan
koronadan öldü

RUSYA Doğrudan Yatırımlar Fonu
(RFPİ) Başkanı Kirill Dmitriyev, dünyanın
ilk tescil edilen Kovid-19 aşısı Sputnik V için
1.2 milyar dozdan fazla sipariş aldıklarını be-
lirtti.

Aşı çalışmalarıyla ilgili bir basın toplan-
tısı düzenleyen Dmitriyev, "Sputnik V'ye yö-
nelik küresel ilgiyi ele alacak olursak, bu aşı
için halihazırda 1.2 milyar dozun üzerinde si-
pariş aldık. Dış ülkelerin bu ilgisi, Rus aşı-
sının kalitesini ortaya koyuyor" dedi.

Dmitriyev, aşıya ilgi gösteren ülkelerin
Rusya'nın yaklaşımının daha etkili, daha net
ve daha güvenli olduğunu gördüğünü ve bu-
nun büyük önem arz ettiğini vurguladı.

TÜM VATANDAŞLAR AŞILANACAK

Aşı üretim kapasitesine de değinen Dmit-
riyev, aralık sonuna doğru ayda yaklaşık 10
milyon doz seviyesine çıkmayı planladıkla-
rını kaydetti. Bu sayede Rusya'da aşı olmak
isteyen herkesi 6-9 aylık bir dönemde aşıla-
ma imkanının olacağını söyleyerek Rus-
ya'nın tüm vatandaşlarına Kovid-19 aşısı ya-
pan ilk ülke olacağının altını çizdi.

Sputnik V için
1.2 milyar doz sipariş
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İSPANYA Eğitim Bakanı İsabel Celaa,
yüz yüze eğitimin başlamasından bu yana ge-
çen üç haftada okullarda tespit edilen yeni tip
koronavirüs (Kovid-19) vakalarından dolayı
toplam 2 bin 852 sınıfın kapandığını açıkladı.

Kovid-19 vakalarından kapatılan 2 bin 852
sınıfın toplamda 380 bin öğrenciyi etkilediği-
ni, bunun İspanya genelindeki öğrenci sayısı-
nın yüzde 0,73'e karşılık geldiğini söyledi.

Üniversiteler dışındaki tüm okulların yüz-
de 95,5'inde Kovid-19 salgınıyla bağlantılı her-
hangi bir sorun yaşanmadığını, sadece iki
anaokulu ve bir ilkokulun tamamen kapatıl-
dığını vurgulayan Celaa, "Sıfır risk diye bir şey
ne okulun içinde ne de okulun dışında var. İs-
panya'da salgının sürekli artış gösterdiğini dik-
kate alarak, hiçbir şekilde tedbiri elden bırak-
mamak gerek. Eğitimde şimdiye kadar alınan
önlemler aynı yoğunlukta uygulanmaya devam
etmeli" şeklinde konuştu.

BULAŞIK NOKTASI 
OKULLAR DEĞİL

Sağlık Bakanı Salvador İlla ise eğitimde alı-
nan sağlık tedbirlerinin baştan bu yana öngö-
rüldüğü şekilde devam ettiğini belirterek,
"Okulların, salgının bulaşma noktası olmadı-
ğı doğrulandı" dedi.

Avrupa'da Kovid-19'un en yoğun görüldü-
ğü ülkelerin başında gelen İspanya'da son ve-
rilere göre toplam vaka sayısı 700 bini geçer-
ken, salgında hayatını kaybedenlerin sayısı da
31 bin 34'e çıktı.

İspanya’da
2 bin 852 sınıf kapandı



BASKETBOL Süper Ligi'nin kök-
lü kulüplerinden Pınar Karşıyaka
yeni sezonda üst sıraları hedefli-

yor. İzmir ekibinin deneyimli başantre-
nörü Ufuk Sarıca, geçen sezonun yarım
kalmasına sebep olan yeni tip koronavi-
rüs (Kovid-19) salgını nedeniyle bazı
bilinmeyenlerin olduğunu ancak yeni
sezonu sağlıklı şekilde sürdürüp, sırala-
mada üstlerde yer almak istediklerini be-
lirtti. 

Sarıca, 2020-2021 sezonunda koro-
navirüs salgını nedeniyle değişik bir se-
zonun yaşanacağını, sezon başlayacağı
için heyecanlı olduklarını ancak taraf-
tarsız bir sezonun ve salgın sürecinin mo-
tivasyonlarını etkilediğini söyledi.

İLK MAÇ FETHİYESPOR'LA

Yeni sezonun basketbol takımları için
değişik bir tecrübe olacağını kaydeden
Sarıca, şöyle konuştu: "İlk maçımızı ligin
yeni ekibi Fethiyespor'la oynayacağız.
Onların da ne durumda olduğunu çok iyi
bilemiyoruz. Çünkü eksik kadroları var,

tamamlamaya çalışıyorlar. Onlar için de
kolay değil, onlara da başarılar diliyorum.
İnşallah güzel bir başlangıç yaparız ve
sağlıklı bir şekilde ligi devam ettiririz."

HER ZAMANKİ GİBİ İDDİALI

Sarıca, Pınar Karşıyaka'da bulunduğu
tüm sezonlarda hep yukarıları hedefle-
yen hatta şampiyonluklar kazanan bir
ekip olduklarını belirterek, bu sezon da
bunu tekrarlamaya çalışacaklarını ifade
etti.

Ligde ilk 4 içinde yer almayı amaçla-
dıklarını kaydeden Sarıca, koronavirüs
salgını nedeniyle bazı sürprizlerin yaşa-

nabileceğine işaret etti. Sarıca, oyuncu-
ların sağlıklarında herhangi bir sorun ya-
şanması halinde kadroların bundan et-
kilenebileceğini belirterek, "Bunlar so-
nuçlara yansıyacaktır. Bilinmeyenler var,
inşallah takımlar en az şekilde etkilenir.
Biz de sağlıklı bir şekilde bugüne kadar
geldik, sağlıklı bir şekilde devamını sağ-
larız diye düşünüyorum. Bunu yapabi-
lirsek ligin sonunda en tepedeki takım-
larla oynayan bir Pınar Karşıyaka olacak"
değerlendirmesinde bulundu.

Sarıca, Karşıyaka taraftarının en bü-
yük güçleri olduğunu, bunun özellikle iç
saha maçlarında hissedildiğini belirterek,

şöyle konuştu: "Bu avantajın dışında bir
gerçek var, taraftar bir motivasyon un-
suru. Deplasmanda bile dolu tribünler-
le oynadığınız zaman, rakibinizin taraf-
tarı bile olsa o sizi motive ediyor. Böyle
bir unsurdan yoksun başlayacağız. Bu ka-

liteyi düşürecek, boş salonda antren-
man tarzında oynanacak maçlarda kali-
te düşüyor, oyuncuların konsantrasyonu
etkileniyor. Bunlar oyunun kalitesini za-
man zaman düşürebilir." 

� ALİ KORKMAZ - AA

SÜPER Lig'de 3'üncü haftanın açılışı,
bugün Atatürk Olimpiyat Stadı'nda oy-
nanacak Fatih Karagümrük-Başakşehir
Futbol Kulübü maçıyla yapılacak. Hafta-
nın en önemli müsabakasında ise 27 Ey-
lül Pazar günü Galatasaray, Türk Telekom
Stadı'nda Fenerbahçe'yi ağırlayacak. 

Yeni tip koronavirüs (Kovid-19) salgı-
nına karşı alınan önlemler kapsamında haf-
tanın tüm müsabakaları seyircisiz oyna-
nacak. 21 takımlı Süper Lig'de bu haftayı
maç oynamadan geçecek takım başkent
ekibi Gençlerbirliği olacak. 

Ligde 3'üncü haftanın programı ve
müsabakaları yönetecek hakemler şu şe-
kilde:

BUGÜN
20.00 Karagümrük-Başakşehir

(Ali Şansalan) 
YARIN
13.30 Kayserispor-BB Erzurumspor
(Tugay Kaan Numanoğlu)
16.00 Hatayspor-Kasımpaşa
(Hüseyin Göçek) 
16.00 Göztepe-Gaziantep FK
(Yasin Kol) 
19.00 Trabzonspor-Y. Malatyaspor
(Özgür Yankaya) 
27 EYLÜL PAZAR
13.30 Ç. Rizespor-Alanyaspor
(Fırat Aydınus) 
16.00 Sivasspor-Ankaragücü
(Arda Kardeşler) 
16.00 Konyaspor-Beşiktaş
(Abdulkadir Bitigen) 
19.00 Galatasaray-Fenerbahçe

(Ali Palabıyık) 
28 EYLÜL PAZARTESİ
20.00 Antalyaspor-Denizlispor
(Halis Özkahya) 

SPOR
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A
YLARDIR yeni tip koronavirüs
(Kovid-19) pandemisi ile mücadele
eden bizler için en önemli tedbirin,

sayın maske, senden geldiğini anlamamız
gerekiyor. Bunun bilincinde olmalıyız.

Aslında seni yüzümüze takarak hayatı-
mızdaki en mühim kararı veriyoruz ki bu he-
pimiz için geçerli olmalı. Seni takarak
hem kendi hayatımızı hem de tanıdık ya da
tanımadık birçok kişinin sağlığını korumuş
oluyoruz. Aslında bizlere verdiğin güven için
sana minnettar olmamız gerekiyor. 

Seni yüzüne takmayıp kahramanlık(!) gös-
terileri ile cebinde, kolunda ya da hiç fay-
dası olmayacak biçimde çenesinde taşıyan
ve seni hiç ciddiye almayan insanlarımızın,
çoktandır dünya çapında bir tehlike haline
gelen koronavirüse karşı alınan tedbirlere
bir an önce uyması gerekiyor. Senden bı-
karak seni yol kenarlarına çöp gibi atmayı
tercih edenlerin mantığı ile bu büyük virüs
savaşını kazanmamız zorlaşıyor. 

MAÇTA, DÜĞÜNDE, 
TOPLANTIDA, AİLE İÇİNDE... 

Sayın maske, senin bizleri korumak
için yaptığın büyük hizmeti algılayamayan
kişi ya da gruplar var. Futbol sahalarında se-
yircisiz oynanan maçlarda bile başta yöne-
ticiler olmak üzere kenardaki futbolcuların
da birbirlerine sarılmalarını anlamak zor. Hadi
diyelim ki, seni yüzüne taktıklarında nefes
alma problemi yaşıyorlar. Ama hiç de öyle
görünmüyor. Acaba yanlışlıkla seni öpme-
mek için mi maskesiz çıkılıyor sahaya diye
düşünmek geliyor içimden. Atılan gollerden
sonraki sevinç duygularını ifade etmek için

elleri yumruk halinde tokuşturmak neden ye-
terli olmuyor ki? 

Seni hiç ciddiye almadan, gelinlik ve da-
matlığın giyildiği düğünlerde "hayatta bir kez
evleniyoruz" düşüncesi ile herkesle sarılıp
öpüşenler var bir de... Eğlence toplantıla-
rında ve hatta aile içinde "Zaten az kişiyiz,
sende de sorun yok bende de" mantığı ile
koronavirüs tehdidi görmezden geliniyor.
Tehdit görmezden gelinince, vaka sayısı da
çoğalıyor! 

BİZLERLE BİRLİKTE 
SAVAŞTIĞIN İÇİN... 

Sayın maske, bizler seni yüzümüze tak-
makla tüm toplumun sağlığını önemsedi-
ğimizi gösteriyor ve bunun bilincinde bulu-
şuyoruz. Hepimize ve hatta maske takma-
yıp kabadayılık eden kahraman(!) insanla-
rımıza da yardım etmek için, hükümetimiz
ve Sağlık Bakanlığımızın da desteği ile biz-
lerle birlikte seni hiç sevmeyen koronavirüse
karşı savaşıyorsun. Bunun için sana teşek-
kür ederiz. 

Kalın sağlıcakla... 

ANTRENÖR GÖZÜYLE... 

YAŞAR ARSLAN

Sayın maske... 
yasararslan40@yahoo.com.tr

TÜRKİYE Futbol Federasyonu
(TFF) resmi internet sitesinden
yaptığı açıklamada amatör liglerde
sezonun ekim ayı sonuna kadar
başlamayacağını duyurdu. 

TFF Yönetim Kurulu'nun 23
Eylül 2020 tarihli toplantısında
alınan kararlar doğrultusunda
yapılan açıklamada, "Bilindiği
gibi; dünyamızı ve ülkemizi etki-
si altına alan yeni tip koronavirüs
(Kovid-19) pandemisi nedeniyle
13 Mart tarihinden itibaren baş-
ta devletimiz olmak üzere bilim ve
sağlık kurullarımızın önerileri

doğrultusunda tüm ligler iptal
edilmiş olup sonrasında profes-
yonel liglerin belirlenmiş kurallar
çerçevesinde seyircisiz olarak oy-
natılmasına yine devletimiz ve
ilgili kurulların görüş ve önerile-
ri doğrultusunda müsaade edil-
miştir" ifadelerine yer verildi. 

Pandeminin seyrinden dolayı,
tedbirlerin artırıldığı anımsatıla-
rak şunlar kaydedildi: "Devleti-
mizin yetkili organlarının karar-
ları neticesinde tedbirler artırılmış
ve yeni önlemler alınması husu-
sunda milletimiz bilgilendiril-

miştir. Ayrıca yeni risk oluştura-
cak tüm etkinliklerin düzenlen-
memesi tavsiyesinde bulunul-
muştur.

'CİDDİ RİSKLER 
OLUŞACAĞI GÖRÜLDÜ'

"TFF Sağlık Kurulu ve ona
bağlı oluşturulan Pandemi Da-
nışma Kurulu ile yapılan istişa-
reler sonrasında; amatör müsa-
bakalarda yeterli sağlık tedbirle-
ri alınamayacağı, PCR testlerinin
gerçekleşmesinde olumsuzluklar
yaşanabileceği ve insan sağlığı

ile ilgili ciddi riskler oluşabilece-
ği görüşü hasıl olmuştur.

"2020-2021 sezonu Bölgesel
Amatör Lig, Yerel Amatör Bü-
yükler ve Yerel Amatör alt yaş
grubu müsabakaları hakkında
pandemi süreci takip edilerek il-
gili kurumlar ile görüş alışveri-
şinde bulunulmasına ve oluşa-
cak yeni şartlara göre Ekim 2020
ayı sonunda tekrar değerlendirme
yapılmasına ve bu müsabakaların
program ve lig statülerinin bu
şartlara göre belirlenmesine ka-
rar verilmiştir."

Amatör futbolda 'zorunlu ara' sürecek

3'üncü hafta başlıyor
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Dev finalden bir adım ötede 
NBA'de Boston Celtics'i

112-109 yenen Miami Heat,
Doğu Konferansı finalinde
seriyi 3-1'e getirdi.

NBA play-off'larına dün
gece Celtics ile Heat arasın-
daki Doğu Konferansı final
serisi dördüncü maçıyla de-
vam edildi. Heat, 4 oyuncu-
sunun sergilediği skorer per-
formansla Celtics'i 112-109
mağlup ederek, serinin dör-
düncü maçında üçüncü ga-
libiyetini elde etti. Miami
Heat, konferans final serisi-
nin beşinci maçını da ka-
zanması halinde, NBA play-
off finaline adını yazdıracak. 

HERRO DAMGA VURDU 

Heat'te Tyler Herro 37
sayı, 6 ribaunt, 3 asist;

Jimmy Butler 24 sayı, 9 ri-
baunt, 3 asistlik perfor-
manslarıyla galibiyette ön
plana çıktı. Serinin yıldızla-
rından Bam Adebayo 20,
Goran Dragic ise 22 sayıyla
oynadı. Celtics'te Jayson Ta-
tum'un 28, Jaylen Brown'ın
21 ve Kemba Walker'ın 20
sayılık performansları mağ-
lubiyeti önleyemedi. 

Öte yandan, maçta 11'de
9 iki sayılık ve 10'da 5 üç sa-
yılık isabet oranları yakala-
yan Tyler Herro, NBA play-
off tarihinde bir maçta 37+
sayı atan 20 yaşındaki ikin-
ci oyuncu oldu. NBA'de bu
başarıyı elde eden ilk isim
1980 NBA finallerinde 42
sayı atan Magic Johnson ol-
muştu. 

GÖZÜ HEP 
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Pınar�Karşıyaka'nın�deneyimli
başantrenörü�Ufuk�Sarıca,
önceki�sezonlarda�elde
ettikleri�başarıları�tekrarlamak
için�kolları�sıvadı.�Sarıca,
Kovid-19�salgınının�sebep
olduğu�dezavantajlara�karşın
ligde�üst�sıraları
hedeflediklerini�söyledi

BAŞANTRENÖR Ufuk Sarıca idare-
sindeki Pınar Karşıyaka'nın yeni sezon
kadrosu şu şekilde:

Tony Taylor - Y. Emre Sonsırma 

Sek Henry - Onuralp Bitim
DJ Kennedy - Metecan Birsen
A.Mbaye - Nusret Yıldırım - Adem Bona
R.Morgan - Semih Erden - Mahir Ağva

İşte yeni sezon kadrosu

GÖZÜ HEP 
ZİRVEDE! 


